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Sammanfattande analys 

Nämnden bedömer att kommunfullmäktiges tre inriktningsmål kommer att uppfyllas helt 

under året. Bedömningen grundar sig på att 14 av kommunfullmäktiges 16 

verksamhetsområdesmål bedöms uppfyllas helt. Det verksamhetsområdesmål som bedöms 

uppfyllas delvis är mål 2.2 Stockholm ska vara en stad där den biologiska mångfalden ökar. 

Det verksamhetsområdesmål som bedöms inte kommer att uppfyllas är mål 3.6 Tryggheten 

ska öka genom förebyggande insatser. 

Analys och beskrivning av nämndens bidrag till att nå kommunfullmäktiges inriktningsmål 

redovisas under respektive mål för verksamhetsområdena. 

Nämndens fokusområden - Fokus Järva 

Det långsiktiga målet med Fokus Järva är att skillnaderna i människors livsvillkor i 

Stockholm ska minska. Grunden är nya bostäder och stadsmiljöer men också satsningar för att 

fler ska ha tillgång till utbildning och arbete och en meningsfull fritid. Fokus Järva innebär en 

förstärkning och samordning av insatser och en prioritering inom ordinarie processer men 

också att testa nya lösningar och förstärkt samverkan för att stärka utvecklingen av området. 

Utifrån lokala utmaningar och målsättningar för Järva stadsdelsområde har fem fokusområden 

prioriterats. 

 Stadsutveckling och stadsmiljö 

 Ekologisk hållbarhet och klimaträttvisa 

 Barn och ungas uppväxtvillkor 

 Civilsamhälle och delaktighet 

 Näringsliv och sysselsättning 

Stadsutveckling och stadsmiljö 
Järvavärdarnas roller och insatser utvecklas och utbildningar genomförs för möjlig 

yrkescertifiering. Metoden nudging används för att ändra beteenden som leder till 

nedskräpning, skadedjur och otrygghet. Ett ökat utbud av fritidsaktiviteter sker genom 

anläggande av skatepark samt insatser för att underlätta spontanidrott med renovering av 

utegym. För att förbättra den biologiska mångfalden har ytor med höggräs som motståndskraft 

mot extremväder skapats i samarbete med trafikkontoret. Ett exempel på förbättrad 

delaktighet är projektet utegym i Husby som genomförts inom ramen för medborgarbudget. 

Ekologisk hållbarhet och klimaträttvisa 
Under perioden har bär-popuper satts ut. Odlingslådorna har skyltar där invånarna tackas för 

att de lägger sitt skräp i soptunnorna istället för på marken och med uppmaning att de gärna 

får smaka bären och skörda örterna. Som ett komplement till bär-pop-uperna har 

klistermärken med budskapet "Tack för att du slänger ditt skräp i papperskorgar, då kan vi 

lägga vår tid på att plantera istället" satts på sopkärl i anslutning till odlingslådorna. 

Ytterligare en nudginginsats är att 20 renoverade och nymålade papperskorgar satts ut på 

några platser i stadsdelsområdet, men istället för att kunna slänga skräp i behållaren pryds 

sopkärlet med planterade blommor. Även dessa papperskorgar har klistermärken med 

budskap. 
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Barn och ungas uppväxtvillkor 
Under perioden har tidiga insatser erbjudits för att minska antalet barn och unga som dras in i 

kriminalitet. För att tidigt identifiera barn och unga i riskzon från att utveckla en kriminell 

livsstil har bland annat en kunskapsöversikt samt verktygför att motverka insocialisering. För 

att fler barn och unga i samhällsvård ska nå skolframgång har förvaltningen haft tät kontakt 

med aktuella skolor, utbildningsförvaltningen, ungdomar, föräldrar och vårdgivare så att den 

enskilde kan få de bästa förutsättningarna kopplat till skolan. För att säkerställa en väl 

fungerande förskoleutbildning för alla barn, fokuserar nämnden på att utveckla likvärdighet i 

förskolorna genom systematiskt kvalitetsarbete, förbättrade lärmiljöer, barnhälsoarbete och 

språkutveckling. 

Nämndens förskolor arbetar med tidiga insatser för de barn och familjer som behöver 

extrastöd genom att stärka samverkan med socialtjänsten via föräldrarådgivning. Parallellt 

arbetar nämnden för att öka inskrivningsgraden i förskolan genom kontinuerlig uppföljning 

och utvärdering av pågående insatser inom öppna förskolan, vilket bidrar till att främja barns 

tidiga lärande och utveckling. 

Nämnden har, i samarbete med idrottsförvaltningen, utbildningsförvaltningen, Kista SC och 

RF-SISU, utvecklat Järvaligan för att erbjuda barn meningsfull fritid i en trygg miljö genom 

organiserad idrott. Samverkan mellan förvaltningen och övriga samverkanspartners har 

fortsatt fördjupats. Järvaligan har hittills aktiverat 161 deltagare (180 projektmål). Av dessa 

har 15 deltagare (9 flickor och 6 pojkar) gått vidare till organiserad idrott (Järvaligans 

projektmål 27 = 15 procent). Responsen från samarbetsskolorna runt projektet har varit 

positivt. Flertalet pedagoger har uttryckt att Järvaligan lyckats engagera barn som vanligtvis 

inte vågar ta plats i sociala sammanhang vilket bland annat lett tillökad närvaro på lektioner 

samt förbättrad självkänsla hos flera barn. 

Civilsamhälle och delaktighet 
I maj genomförde nämnden årets andra dialogforum med civilsamhället, där temat var 

sommaraktiviteter i Järva med fokusförbarn och unga som var välbesökt. En viktig aspekt 

handlade om hur förvaltningen och civilsamhället kan samverka och vara närvarande för att 

bidra till att invånarna upplever trygghet på olika platser i stadsdelsområdet. 

Nämndens arbete med en medborgarbudget rörande ett utegym i Husby fortlöper enligt 

förvaltningens projektplan. I arbetet har nämnden ett särskilt fokus på ett 

funktionshinderperspektiv i utformningen av utegymmet. Under perioden har invånarna 

kunnat rösta på förslag och nämnden fattat beslut om att genomföra det förslaget som fick 

flest röster. 

 

Nämnden deltar i det europeiska nätverket Net Zero Cities. Huvudsyftet är att utveckla och 

testa olika metoder för att engagera och involvera invånare, föreningar och lokalt näringsliv i 

stadens klimatomställning och lokala åtgärder för att minska klimatpåverkan och öka 

befolkningens hälsa. Utifrån dialogen kommer nämnden att utvärdera om detta kan utgöra 

grunden för utformningen av nämndens nästa medborgarbudget inom området 

klimatomställning, hälsa och fritidsodling. 
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I EU-valet bidrog nämnden på olika sätt för att öka valdeltagandet inom stadsdelsområdet. I 

januari rekryterades fyra ungdomar till Framtidens Hus för att vara EU-valsambassadörer. 

Under maj och juni fortsatte EU-valsambassadörerna sina insatser för att öka kunskapen och 

vetskapen om EU-valet och för att få fler unga i Järva att gå och rösta. Förvaltningen bedömer 

att den relativt sett begränsade resursinsatsen har haft stora spridning både lokalt och 

nationellt med över 1miljon klick på olika medieplattformar. 

Näringsliv och sysselsättning 
Nämnden samverkar med arbetsmarknadsnämndens Jobbtorg Unga Kista genom 

Kompetensverkstan i Tensta och i Husby. Sammanlagt har Kompetensverkstan i både Tensta 

och Husby kommit i kontakt med 869 personer under tertial 2, genom både drop-in och det 

uppsökande arbetet. Antalet kontakter med ungdomar i Tensta har ökat med 63 procent i 

jämförelse med samma period föregående år. Den nyöppnade verksamheten i Husby har nått 

ut till 373 personer och har ökat kontakten med unga vuxna i jämförelse med första perioden i 

år vilket tyder på att kommunikationsarbetet har gett resultat. 

Nämnderna samverkar även runt insatsen Järvavärdar som är en verksamhet under utveckling 

där social och ekologisk hållbarhet knyts ihop. Järvavärdarna har under året inkluderat totalt 

11 personer, varav några har avslutat sitt uppdrag eller bytt verksamhet. Järvavärdarna utgörs 

i augusti månad av sju Stockholmsjobbare. Under 2024 planeras en utökning till 16 

Järvavärdar och en ny arbetsledare kommer att anställas. Järvavärdarna och 

stockholmsjobbsinsatsen har lyckats bryta den traditionellt mansdominerade könsfördelningen 

inom gröna yrken, med en majoritet av kvinnliga deltagare; 71 procent kvinnor och 29 

procent män. 

Sammanfattning av KF:s inriktningsmål och mål för verksamhetsområden 

1. Ett Stockholm som håller samman med en stark och jämlik välfärd i hela staden 

Andelen barn som lever i familjer med ekonomiskt bistånd har under perioden fortsatt att 

minska och uppgår till 5,1 procent i jämförelse med 5,2 procent i slutet av 2023. 

Barnrättsperspektivet uppmärksammas och fortsätter stärkas. I ärenden ställs frågor om barn 

till vårdnadshavare för att synliggöra barnens situation samt uppmärksamma hinder till 

självförsörjning. Under våren har ett flertal medarbetare inom ekonomiskt bistånd utbildats i 

BRA-samtal (barns rätt som anhöriga) och under perioden har implementering påbörjats. 

En parkleksplan är upprättad i enlighet med parkleksstrategin. Sommaren är högsäsong för 

parklekarna och under perioden har parklekarna Erikslund, Hinken, Rinken och Spånga by 

haft cirka 40 000 registrerade besök och engagerat många flickor. I samarbete med 

kultursekreteraren har teaterföreställningar, cirkus och shower arrangerats. Parkleken Soltunet 

hade Soltunets dag 9 och 31 juli med grillning, ansiktsmålning och lekar för barnen. I 

samarbete med Idrottsförvaltningen har vattenvana-aktiviteter i plaskdammarna vid Spånga 

By, Erikslund och Järvabadet erbjudits två dagar i veckan under sommaren. Pride firades på 

parklekarna som arrangerade pyssel och aktiviteter. Barnen kunde få tillfälliga tatueringar 

med Pride-tema och använda ansikts- och kroppsfärger samt glitter. 

Under sommarlovet 2024 har en extra satsning på aktiviteter erbjudit ett välfyllt program för 

barn och unga, där de också varit en del av genomförandet av aktiviteten. Aktiviteterna har 
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varit basket, bordtennis och blandade sommarlovsaktiviteter i Spindelparken (Bromsten). På 

samtliga aktiviteter har det serverats mellanmål. Antal registrerade deltagare var 2 340, 

andelen flickor 55 procent och pojkar 45 procent. Under sommaren åkte 327 barn på kollo, 

vilket är ungefär samma nivå som 2023 trots informationsinsatserna. Sommar i Järva har 

drivits av nio feriehandledare och totalt 90 ferieungdomar. Flera föreningar, andra 

förvaltningar och egna verksamheter har varit på plats och anordnat aktiviteter som haft 

omkring 100 besökare per dag. 

Antalet besök på alla ungdomsgårdar var cirka 18 000 varav 37 procent var flickor. Antalet 

besök på Framtidens hus har ökat med 33 procent och andelen tjejer som deltog på aktiviteter 

var 41 procent. Fritidsbiblioteket har haft 471 enskilda utlån med en tydlig ökning under 

sommarmånaderna där fördelningen varit 49 procent flickor/kvinnor och 51 procent 

pojkar/män. 

För att främja tidig inskrivning har samverkan mellan öppna förskolor och förskolor stärkts 

för att underlätta övergången för barn och vårdnadshavare. I dialog med vårdnadshavare har 

vikten av regelbunden närvaro betonats för barnens utbildning och ett utvecklingsarbete pågår 

för att utreda oregelbunden närvaro. 

För att stärka språkutvecklingen inom nämndens förskolor har medarbetare påbörjat 

utbildningen Språkutvecklande förskolor. Ett verktyg som stödjer planering av utbildning och 

undervisning börjat implementeras för att systematiskt följa upp barns språkutveckling. 

Förskolornas samverkan med avdelningen för Individ- och familjeomsorg har förstärkts 

genom avstämningar och uppföljningar av aktiviteter i handlingsplanen. Varje 

förskoleområde har en kontaktperson från föräldrarådgivningen vilket är en styrka i arbetet 

med att stötta barn och familjer. 

Tidiga insatser erbjuds för att minska antalet barn och unga att dras in i kriminalitet. 

Samverkan sker med polisen, skolan och civilsamhälle för att tidigt identifiera barn och unga i 

riskzon. Skyddsbedömningar genomförs när barn och unga utsatts för våld eller bevittnat 

våld. Genom uppsökande arbete och de informationssatsningar som genomförts har fler 

invånare fått stöd och hjälp från socialtjänsten till ett liv fritt från kriminalitet, missbruk och 

våld 

Inför en ny socialtjänstlag pågår planeringsarbete som en del av omställningen till 

förebyggande insatser. Första linjens socialtjänst barn och unga har fortsatt att utvecklas som 

en del i omställningen. Allvarssamtal är en brottsförebyggande arbetsmetod där 41 

förfrågningar inkommit från mottagningen barn och unga fördelat på 20 pojkar och 21 flickor. 

Det är en tydlig ökning jämfört med tertial 1 och åtta förfrågningar. Totalt har 78 personer fått 

anhörigstöd under året varav 22 gällde kriminalitet. 

Utvecklingsarbetet samverkan för barn och unga med särskilda behov (BUS) har fortlöpt. En 

gemensam digital plattform för BUS-aktörerna har tagits fram för att tillgängliggöra 

information och kunskap. BUS-aktörerna har tagit fram en rutin för samverkan vid 

orosanmälan för hela Järva. 

Resultatet för indikatorn Andel placerade barn som når målen i svenska/svenska som 

andraspråk, matematik, och engelska i grundskolan uppgår till 71 procent. Målet om 65 
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procent har uppnåtts. Det goda resultatet bedöms bero på att socialtjänsten gör ett väl utfört 

arbete med fokus på barns skolgång vilket har lett till god effekt på skolresultaten. 

För att nå fler våldsutövare och våldsutsatta genomförs kontinuerliga informationssatsningar 

till invånare, interna och externa aktörer som HUB, familjecentralen, polisen, vårdcentraler 

och myndighetsutövning barn och unga. Projektet I Järva pratar vi om våld syftar till att öka 

förståelsen för vad våld är och dess orsaker samt hur det påverkar invånarna i Järva. Projektet 

vill förändra förekomsten av våld både i nära relation samt hedersrelaterat våld och förtryck. 

Ett utbildningspaket har tagits fram och en referensgrupp med föreningar verksamma i Järva 

har bildats. 

Förvaltningens personliga ombud har under perioden uppmärksammat att klienternas kontakt 

med försörjningsstöd har försvårats. Under perioden har antalet ärenden ökat med 27 stycken 

varav 18 kvinnor och 9 män, av dessa var 5 personer över 65 år. Det digitala utanförskapet 

fortsätter att vara en utmaning hos personer med funktionsnedsättning. 

I samband med planering av lokaler samverkar förvaltningen med fastighetsägare där hänsyn 

tas till tillgänglighetskraven. I juni invigde nämnden en ny öppen mötesplats för seniorer i 

Akalla by, där lokalerna är tillgänglighetsanpassade. Vidare pågår arbete med att 

tillgänglighetsanpassa förvaltningens information om medborgarförslag, för att fler ska kunna 

ta del av informationen och kunna påverka nämndens verksamhet. Syftet med arbetet är att 

stärka den lokala demokratin och de mänskliga rättigheterna 

Anhörigkonsulenterna har under perioden haft riktat stöd till målgruppen över 65 år vid 84 

tillfällen till 13 kvinnor och tre män. Därutöver har anhörigkonsulenterna gett rådgivning i 

468 fall gällande biståndsbedömning, vägledning till region, myndigheter till 412 kvinnor och 

56 män. Anhörigkonsulent äldreomsorg har haft fyra reflektionsmöten med vård- och 

omsorgspersonal på Kista vård- och omsorgsboende. Anhörigkonsulent funktionsnedsättning 

och psykisk ohälsa har haft ett samverkansmöte med boendestödet inom socialpsykiatri för att 

diskutera arbetsmetoder för att nå anhöriga till målgruppen. 

Inflyttningstakten till Rinkeby vård och omsorgsboende var i början av året intensiv men 

avtog senare. Under april till augusti var 90 procent av de öppna platserna belagda vilket är en 

uppgång sedan T1. Beläggningen på korttidsboende har under året varierat mellan 45 och 95 

procent, vilket är normalt. Under augusti var det full beläggning. Äldreförvaltningen har gjort 

en oanmäld kvalitetsgranskning på Kista vård- och omsorgsboende med mycket gott resultat, 

det framkom att bemötandet var gott samt att dokumentation och verksamhetschefens 

uppföljning var bra. 

Samverkan mellan förvaltningen, idrottsförvaltningen, utbildningsförvaltning, Kista SC och 

RF-SISU samt Stockholm fotbollsförbund har fortsatt fördjupats under tertial 2. Järvaligan 

har hittills aktiverat 161 deltagare. Av dessa har 15 deltagare (9 flickor och 6 pojkar) gått 

vidare till organiserad idrott. 

Under Tensta Vårfest i maj erbjöds barn och unga många kulturaktiviteter, odlingsskola, 

bokquiz samt musikskapande och karaoke av House of Music. Flera andra aktörer som 

Fritidsbiblioteket och Fritid för alla informerade om sina verksamheter. Spånga Vårmarknad 

hade musik, hoppborg, och ansiktsmålning. Under sommaren genomfördes 
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Rinkebyfestivalen, nationaldagsfirande, över 40 utomhusföreställningar i parklekar och flera 

konstnärliga aktiviteter som dagkollo, Art Camp och interaktiva bokäventyr. 

ESF-projektet Aktiv fritid Järva har under våren och sommaren arbetat med att lotsa barn och 

unga till strukturerade och organiserade fritidsaktiviteter. Vid juni månads slut hade 172 barn 

och unga lotsats in i nya fritidsaktiviteter och projektet bedöms nå målet om minst 300 barn 

och unga. 

2. Ett grönt och fossilfritt Stockholm som leder en rättvis klimatomställning 

Arbetet fortsätter för minskad och effektiv energianvändning genom nya arbetssätt i 

verksamheterna som resulterat i minskad energiförbrukning. Användning av energiagenter är 

en effektiv metod för att involvera barnen i förskolorna och öka medvetenheten om 

energisparande beteenden. I stadsmiljön fortsätter arbetet med att byta papperskorgar till 

smarta soldrivna och parkbelysning till LED. 

Inom förskoleverksamhet pågår inventering av avfallshantering och källsortering på samtliga 

förskoleenheter och Fritidsbiblioteket utvecklar ett cirkulärt arbetssätt där för att ta in 

begagnad utrustning för utlån. Utfasning av onödiga engångsartiklar och engångsplast 

fortlöper och i samverkan med miljöförvaltningen har lokala handlingsplaner för hållbara 

vård- och omsorgsboenden och servicehus tagits fram. Webbutbildningen "Hållbara kontor" 

fortgår med målet att samtliga berörda medarbetare ska ha genomfört utbildningarna. 

För perioden januari-juli har andel ekologiska inköp inte ökat i jämförelse med 2023. 

Ekologiska inköp är ett utvecklingsområde med bland annat ökad systematisk uppföljning, 

översyn av rutiner om inköp och kontering. 

Projektet SCALE Stockholm startade i maj och förvaltningen medverkar genom 

fritidsodlingar som det finns ett stort intresse för. På Tensta vårfest, Biologiska mångfaldens 

dag, med 150-200 besökare, samt Sommar i Järva gjordes försök för att fånga in invånarnas 

intresse och synpunkter kring stadsnära odlingar. Vid planering och drift av parker och 

grönområden arbetar förvaltningen aktivt för att stärka den biologiska mångfalden i både blå 

och grön infrastruktur. 

Medarbetarna uppmuntras att gå, åka kollektivt, låna cyklar eller använda förvaltningens 

miljöklassade bilar. Under perioden har förvaltningen infört en gemensam bilpool för 

verksamheterna inom Järva. En översyn av tillgång och behov av miljövänliga 

transportalternativ resulterade i fler el-tjänstecyklar och en laddstation anordnats vid 

förvaltningshuset i Tensta, 

Utfasning av farliga kemikalier, kemikaliesmarta inköp samt minskning av plastanvändningen 

fortgår. Förskoleverksamheter och stadsmiljöverksamhet deltar i skräpplockardagar, 

samarbete med miljöförvaltningen fortsätter med lokala åtgärdsplaner för att förbättra 

vattenkvalitet i Igelbäcken och Bällstaån. Nya källsorteringskärl har ställts ut i parker i 

Tensta, Erikslund, Nydalsparken och Spånga by. 

Möjligheten till spontana aktiviteter och träning i stadsmiljö utvecklas genom en ny skatepark 

i Tenstadalen, ett nytt utegym i Husby samt att en basketplan i Rinkeby omvandlas till en 

multisportyta med ett stort fokus på tillgänglighet för barn och ungdomar. 
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3. Ett Stockholm med en stabil och hållbar ekonomi med utbildning, jobb och bostäder 

för alla. 

Nämnden prognostiserar sammantaget en budget i balans efter resultatöverföring. 

Förvaltningen analyserar löpande verksamheterna och åtgärder tas fram vid befarande om 

avvikelse. Åtgärder är vidtagna inom flera områden. Störst underskott prognostiseras inom 

äldreomsorgen och individ- och familjeomsorgen där en huvudsaklig förklaring är 

uppbyggnadsprocessen av Rinkeby vård- och omsorgsboende. Implementering av stadens nya 

budgetverktyg har genomförts och kommer att kunna ge möjligheter till förbättrade 

ekonomiska analyser. 

Andelen personer i behov av ekonomiskt bistånd fortsätter att minska, 3,24 procent för 

perioden jämfört med 3,31 procent i slutet av 2023. Resultatet bedöms vara samverkan med 

olika aktörer som Jobbtorg, Arbetsförmedlingen och vårdcentralerna för att stötta klienter i 

sitt förändringsarbete mot självförsörjning. Vidare bedöms arbetet med stegförflyttningar mot 

arbetsmarknaden samt ett individanpassat stöd vara en del av resultatet. 

Av de 2 931 feriejobbsansökningar som hanterades av Järva stadsdelsförvaltning erbjöds 

samtliga anställning inför sommarlovet. Könsfördelningen hos de sökande är relativt jämn, 

1 476 flickor och 1 455 pojkar. Totalt anställdes 2 548 ungdomar av förvaltningen. 

Det mobila medborgarkontoret har varit utposterat vid fyra tillfällen under sommaren; 

Rinkeby, Tensta, Husby och Spånga. Totalt 61 besökare registrerades, varav 54 procent 

kvinnor och 46 procent. 

Inom Fokus Järva utvecklas Järvavärdarnas roller och insatser för att de ska kunna 

yrkescertifieras. Insatser för att förbättra den biologiska mångfalden har skett med nya 

bär-pop-uper och odlingslådor För att minska antalet barn och unga som dras in i kriminalitet 

arbetar förskolorna med tidiga insatser och samverkar med föräldrarådgivning. Järvaligan har 

utvecklats för att erbjuda barn meningsfull fritid i en trygg miljö genom organiserad idrott. 

Under maj och juni arbetade EU-valsambassadörerna för att få fler unga i Järva att rösta. 

Kompetensverkstan i Tensta och Husby har nått 869 personer och antalet kontakter med 

ungdomar i Tensta har ökat med 63 procent. 

Årets medarbetarenkät visar på ett AMI (aktivt medskapandeindex) på 80, vilket är tre 

indexpunkter lägre än uppsatt mål på 83. En tydlig trend syns kopplad till åldersgrupp 

gällande delindexet motivation där medarbetare i ålderskategorin 18-24 har ett resultat på 

AMI 72 medan medarbetare i ålderskategorin 55+ har ett resultat på AMI 83. Sjukfrånvaron 

ligger på rimliga nivåer där kvinnors sjukfrånvaro är högre än mäns både på lång tid och kort 

tid. 

I arbetet med att skapa en enhetlig chefsstruktur har en datainsamling och analys slutförts. 

Kontinuerlig information till chefer samt samverkan med arbetstagarorganisationerna har 

säkerställts i en samverkansgrupp. 

Förberedelser för övertagande av parkskötsel i egen regi under 2025 fortlöper. Arbetet för att 

höja den civila beredskapen och att säkerställa trygghetspunkternas funktionalitet fortlöper 

enligt plan. Förvaltningens krigsledningsplan och krigsorganisation fortlöpte och information 

har getts till förvaltningens chefer. 
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Resultaten från trygghetsmätningen och medborgarundersökningen visar att har den upplevda 

tryggheten ökat något, medan upplevda renhållningen och städningen minskat. Nämnden når 

dock fortsatt inte de uppsatta årsmålen för 2024, gällande KF-indikatorerna kopplat till 

verksamhetsområdesmålet. Kvinnor är en prioriterad målgrupp men utfallet visar att 

förvaltningens arbete inte har fått något genomslag. Förvaltningen har påbörjat ett arbete med 

att utveckla metoder för genomförande av trygghetsinventeringar. En annan prioriterad 

målgrupp är barn och unga när det gäller trygghetsskapande insatser i stadsmiljön. 

En ny lokal samverkansöverenskommelse mellan stadsdelsförvaltningen, 

utbildningsförvaltningen, trafikkontoret, idrottsförvaltningen, kulturförvaltningen, Svenska 

bostäder och lokalpolisområde Järva har startats. Samverkansöverenskommelsen har fem 

fokusområden; unga i riskzon för destruktivt beteende, kriminella miljöer och livsstilar, 

systemhotande brottslighet, otrygga brottsutsatta platser samt våld i nära relation. 

Samverkan mot det dödliga våldet inom Trefas har fortlöpt under perioden genom samverkan 

med den lokala avhopparsamordningen hos lokalpolisområde Järva. Förvaltningens 

anhörigstöd har fortsatt för anhöriga till personer som har drabbats av skjutningar och dödligt 

våld där nio personer sökt insatsen under perioden. Det är en positiv utveckling då 

motsvarande siffra för 2023 var sex personer. 

Inom äldreomsorg, funktionsnedsättning samt socialpsykiatri sker en nära samverkan då 

oegentligheter uppmärksammats kring välfärdsbrott där samma aktörer agerar inom de olika 

verksamhetsområdena. Under perioden har förvaltningen genomfört särskilda granskningar 

utifrån misstankar om oegentligheter, ekonomisk brottslighet och brister i utförande av 

beviljade insatser för enskilda individer. Inom projektet Cura har förvaltningen deltagit för att 

ta fram ett metodstöd för granskning av insatsen hemtjänst. Förvaltningens samarbete med 

Försäkringskassan fortsätter för samverkan och att utveckla metoder för att förebygga, 

upptäcka och stävja oegentligheter. 

I maj genomfördes ett dialogforum med civilsamhället, där temat var Sommaraktiviteter i 

Järva med fokus för barn och unga. Dialogforumet var välbesökt, där en viktig aspekt i 

dialogen handlade om hur förvaltningen och civilsamhället kan samverka och vara 

närvarande, för att bidra till att invånarna upplever trygghet inom olika platser i 

stadsdelsområdet. 

Genomförande av en medborgarbudget rörande ett utegym i Husby fortlöper enligt plan. Inom 

förvaltningen genomförs barnkonsekvensanalyser i utredningar där barn är berörda av insatser 

i syfte att säkerställa att barnets bästa synliggörs i handläggningen av ärenden. 

Inom förvaltningen planeras en kompetenshöjning om hbtqi-personers rättigheter och 

bemötandet av hbtqi-personer, med särskilt fokus på transpersoner. I arbetet med 

medborgarbudget och utformning av utegym i Husby finns ett särskilt fokus på 

funktionshinderperspektivet och med utgångspunkten om universell utformning. 
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Uppföljning av Kommunfullmäktiges inriktningsmål 

KF:s inriktningsmål: 1. Ett Stockholm som håller samman med en 

stark och jämlik välfärd i hela staden 

 Uppfylls helt 

Analys 

Nämnden bedömer att inriktningsmålet kommer att uppfyllas helt under året. Bedömningen 

grundar sig på att samtliga fem av kommunfullmäktiges verksamhetsområdesmål bedöms 

uppfyllas helt. Av de sju underliggande nämndmålen bedöms samtliga sju uppfyllas helt. 

Analys och beskrivning av nämndens bidrag till att nå kommunfullmäktiges inriktningsmål 

redovisas under respektive mål för verksamhetsområdet. 

KF:s mål för verksamhetsområdet: 1.1 Alla barn och ungdomar ska ges 

möjlighet till jämlika uppväxtvillkor och trygghet samt en rik fritid 

 Uppfylls helt 

Analys 

Nämnden gör bedömningen att kommunfullmäktiges mål för verksamhetsområdet kommer att 

uppfyllas helt. Bedömningen grundar sig på att årsmålen för fem av sex indikatorer uppfylls 

helt medan årsmålet för en indikator uppfylls delvis, att underliggande nämndmål med 

förväntade resultat uppfylls och att planerade aktiviteter genomförs. 

Barn i familjer med ekonomiskt bistånd 
Andelen barn som lever i familjer med ekonomiskt bistånd har under perioden fortsatt att 

minska och uppgår till 5,1 procent i jämförelse med 5,2 procent i slutet av 2023. 

Barnrättsperspektivet uppmärksammas och stärks i samtliga ärenden genom ett strukturerat 

arbetssätt där ett exempel är att frågor om barn ställts till vårdnadshavare för att synliggöra 

barnens situation samt uppmärksamma hinder till självförsörjning i syfte att möjliggöra 

självförsörjning. Under perioden har 66 procent av samtliga familjer med barn i behov av 

ekonomiskt bistånd fått frågor om sina barn, vilket är en ökning från 32,6 procent i slutet av år 

2023. 

Under våren har ett flertal medarbetare inom förvaltningens verksamhet för ekonomiskt 

bistånd utbildats i BRA-samtal (barns rätt som anhöriga) och under perioden har 

implementering påbörjats. För att än mer synliggöra barn som anhöriga har kompetensen om 

barnrättsperspektivet stärkts genom bland annat utbildning med fokus på att belysa barn som 

anhöriga i familjer med långvarigt behov av ekonomiskt bistånd och vilka konsekvenser det 

får för barnen. Samverkan med förvaltningens förskolor har fortsatt där fokus har varit att 

tillsammans stärka kunskapen bland invånare om förskolan betydelse för fortsatt utbildning. 
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Stöd till studier och arbete för ungdomar som slutar gymnasiet 
En kartläggning har genomförts där förvaltningen identifierat 65 ungdomar som slutar 

gymnasiet i år samt lever i familjer som har ekonomiskt bistånd. Av 65 ungdomar har enbart 

en person valt att tacka ja till råd och stöd från Jobbtorg kring frågor om studier och arbete. 

Anledningen till att ungdomarna valt att tacka nej är utifrån att de inte var i behov av stöd från 

förvaltningen utan hade ordnat med arbete och studier på egen hand. Förvaltningen ska under 

hösten tillsammans med Jobbtorg se över nuvarande arbetssätt för att säkerställa att insatsen 

matchar behovet hos ungdomar, exempelvis genom att sänka åldersgruppen som erbjuds 

insatsen. Detta för att stärka ungdomars möjligheter till fortsatta studier alternativt arbete efter 

avslutade gymnasiestudier och motverka framtida behov av ekonomiskt bistånd. 

Parklekar 
Förvaltningen har liksom alla stadsdelsförvaltningar uppdragits att upprätta en parkleksplan 

som beskriver beståndet och prioriteringar framöver. Denna parkleksplan är upprättad i 

enlighet med parkleksstrategin och finns bifogad i tertialrapporten. Förvaltningen genomför 

en utredning kring förutsättningar för en eventuell ny parklek i Norra Järva. Arbetet att flytta 

parkleken Erikslund till Nydalsparken i Tensta pågår. Byggnaden i Nydal är i behov av 

renovering vilket Fastighetskontoret ansvarar för. Förvaltningen planerar renoveringen i 

dialog med Fastighetskontoret. 

Sommaren är högsäsong för parklekarna. Under tertialen har parklekarna Erikslund, Hinken, 

Rinken och Spånga by haft drygt 40 000 registrerade besök (källa: KEKS 1/5-12/8). Samtliga 

parklekar har engagerat många flickor. På en aggregerad nivå ligger andelen flickor i alla 

parklekar på 52 procent (över målet: 45 procent). Pride firades på parklekarna som 

arrangerade pyssel och aktiviteter. Barnen kunde få tillfälliga tatueringar med Pride-tema och 

använda ansikts- och kroppsfärger samt glitter. Soltunet i Spånga har haft säsongsöppen 

parklek hela sommarlovet. Spindelparken i Bromsten har kunnat öppnas som parklek under 

sommaren tack vare direktupphandling av bemanning inom kompletterande lovaktiviteter. 

I samarbete med stadsdelens kultursekreterare har teaterföreställningar, cirkus och shower i 

parklekarna arrangerats. Parkleken Soltunet (säsongsöppen) arrangerade Soltunets dag, den 9 

och 31 juli. Det bjöds på grillning, ansiktsmålning och lekar för barnen. I samarbete med 

Idrottsförvaltningen har vattenvana-aktiviteter i plaskdammarna vid Spånga By, Erikslund 

och Järvabadet erbjudits på tisdagar och torsdagar, kl. 15-17, vecka 26-27 och 32-33. 

Ungdomsgårdar  
Totalt antal besök på alla sju ungdomsgårdar har varit 17 946 varav 37 procent av besökarna 

var flickor. På en aggregerad nivå är det under målet på 45 procent. Det är dock en spridning 

emellan ungdomsgårdarna och det finns en plan för att förbättra nivån där behov för det finns 

(uppsökande insatser och för flickor riktade aktiviteter). 

Gårdsmöten: fram till slutet av tertial två har sju av årets tjugo gårdsmöten genomförts. Inför 

sommarlovet fokuserade gårdsmötena på att möjliggöra inflytande i sommarlovsaktiviteter i 

syfte att möta ungdomarnas önskemål. Några önskemål som framkom var utflykter och 

biopremiärer. Dessa önskemål har tillgodosetts i sommarlovsaktiviteterna. 

Tre ungdomsgårdar bedrivs på entreprenad och har haft 6 752 besök från första april till sista 
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juli. Det är färre besök jämfört med motsvarande period förra året, vilket bland annat beror på 

att stora kullar passerat åldersgränsen och yngre inte börjat komma än till ungdomsgårdarna i 

samma utsträckning. 

Rinkeby ungdomsgård har fortsatt sin samverkan med föräldrarådgivningen i första linjens 

socialtjänst. Syftet är att bättre kunna upptäcka tidiga varningssignaler och diskutera 

samverkan/ambassadörskap för varandras verksamheter. Fritidsverksamheterna samverkar 

också löpande med fältassistenterna om att dela lägesbilder, diskutera oro för barn och unga. 

Under tertialen har tre medarbetare från Tech Tensta gått på MVP fritid utbildning via 

Länsstyrelsen och 6-7 får möjlighet att gå utbildningen i höst. 

Olika typer av fritidsaktiviteter  
Från 1 maj till 12 augusti har 483 aktiviteter registrerats i KEKS loggbok. Av dessa är 253 

drop-in aktiviteter (t ex: kort- och brädspel, pingis). Utöver drop-in har 217 strukturerade 

aktiviteter genomförts, då fritidsledare planerat, genomfört och följt upp aktiviteten (t ex: 

målarkväll, gå på teater ). 84 aktiviteter är inom idrott och rörelse medan konst och kultur 

utgör 25 aktiviteter och musik 17 aktiviteter. Bedömningen är att verksamheten håller en god 

balans emellan idrott och kultur. 

Fritidsenheten ska erbjuda minst tio aktiviteter för att barn och unga ska mötas över hela 

Järva. Detta görs exempelvis genom samverkan mellan gårdar och kulturskolan som 

arrangerat gaming som aktivitet. Rinkeby ungdomsgård arrangerade en gemensam 

ungdomsfestival för alla gårdar och ungdomar i Järva och ungdomar från hela Järva anslöt. 

Tech Tensta i samverkan med entreprenad drivna gårdarna genomförde en fritidsgårdensdag 

för alla ungdomsgårdar i Järva. Flest besökare kom från Spånga och Tensta. 

Pride firades vid ungdomsgårdarna som dekorerades med regnbågsfärgade flaggor, vimplar 

och girlanger. På ungdomsgårdarna visades en dokumentär från P3, Din Gata, följt av 

diskussioner. Pride lockade många besökare till ungdomsgårdarna. 

Sommarlovsaktiviteter  
Sommarlovet 2024 har erbjudit ett välfyllt program av aktiviteter för barn och unga. 

Fritidsgårdens dag på Spånga IP (15 juni) och Järva ungdomsfestival (19 juni) på Rinkeby 

ungdomsgård inledde sommaren med musik, turneringar, grillning mm där cirka 250 barn och 

unga deltog. 

Extra satsning på lovaktiviteter 
Inför sommaren genomförde förvaltningen flera direktupphandlingar av kompletterande 

lovaktiviteter. Aktiviteterna har bestått av basket, bordtennis och blandade 

sommarlovsaktiviteter i Spindelparken (Bromsten). Efterfrågade aktiviteter syftade till att 

komplettera förvaltningens utbud, få en spridning till flera olika platser i stadsdelen och 

erbjuda aktiviteter som lockar både flickor och pojkar. Totalt registrerade deltagartillfällen på 

dessa aktiviteter blev högt, 2 340 stycken med fördelningen flickor 55 procent och pojkar 45 

procent. Barn och ungdomar har kunnat vara delaktiga i genomförandet av aktiviteten. På alla 

aktiviteter har det serverats mellanmål. 

Förvaltningen direktupphandlade också programmeringskollo för två grupper med 10-15 

åringar (en vecka per grupp) på Tech Tensta i Blå huset och Husby ungdomsgård. Lättare 
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lunch serverades till de unga programmerarna. Totalt deltog 25 personer (5 flickor och 20 

pojkar). En utvärdering håller på att sammanställas. 

Fritidsenheten deltog vid monter en Meningsfull fritid på hela Järvaveckan. Sommarlovs-

broschyren delades ut och det fanns möjlighet till diskussion med medborgare och 

mottagande av önskemål. 

Inom ramen för IOP (Idéburet offentligt partnerskap) med Löparakademin har ett 10-

veckorsprogram avslutats med att alla deltagare sprang Skärholmsloppet tillsammans. Nytt för 

2024 är att lovaktiviteter genomförts i samverkan: LA on Tour (vecka 25-26) i samtliga 

stadsdelsområden i Järva. Tyvärr deltog färre än väntat. 

I samverkan med scouterna har projektet Day camp genomförts. Initialt fick 20 feriearbetande 

ungdomar en 2-veckorsutbildning till scoutledare. Därefter en vecka scouting för 

åldersgruppen 10-12 år vid Husby ungdomsgård och i utemiljö. Barnen kunde anmäla sig 

eller komma på drop- in. Marknadsföringen gjordes precis innan sommarlovet. 

Familjebussarna och scouterna genomförde gemensamt fyra dagar i Upplands-Bros utemiljö 

för barnfamiljer från Järva. Samarbete med Kista SC har fortsatt. Disco- och idrottsdagar 

framförallt för målgruppen Fritid för Alla (se nedan) har genomförts, liksom 

ledarskapsutbildningar för feriearbetare. 

Framtidens hus 
Under tertial 2 har antalet besök på Framtidens hus ökat med 33 procent i jämförelse med 

motsvarande period förra året. Möjliga faktorer till ökningen av besökare är att Framtidens 

hus blivit ett alltmer etablerat namn men också utökat antalet aktiviteter med cirka 10 procent 

jämfört med föregående år. Söndagar är fortsatt den minst populära dagen i veckan med 

relativt få besökare som oftast besöker verksamheten efter kl.15:00. Analys av öppettider 

kommer genomföras under hösten för att anpassa dem till målgruppen. 

Andelen tjejer som deltog på aktiviteter uppgick till 41 procent under innevarande tidsperiod 

och var en ökning med 6 procentenheter i jämförelse med samma period förra året. Ökningen 

bedöms vara en konsekvens av att verksamheten har inkluderat och engagerat flera tjejer i att 

vara aktiva i verksamheten. Bland annat genom en utökning av antalet kvinnliga ledare, till att 

också kompetensutveckla inom uppföljningsarbetet. Ett konkret exempel på insatser är att de 

tjejer som erhöll coachning via Framtidens hus under åren 2022-2023 fortsatt besöka 

verksamheten men också fått ansvar i att rekrytera andra flickor till det tjejforum som 

utvecklats och som fokuserar på att bidra till att öka antalet flickor. Målet om 45 procent 

andel besökande flickor är inte uppnått men beror huvudsakligen på att antalet pojkar som 

besökt verksamheten också ökat markant (cirka 20 procent). 

Framtidens hus har fortsatt stödja ungdomsgårdsråden för att främja delaktighet och 

demokrati på lång sikt. Gårdsrådet följer ett årshjul där olika aktiviteter finns inplanerade 

under året samt en årsstämma som ska hållas varje år i mars. Gårdsråden har möten varannan 

vecka där de arbetar med olika uppdrag och diskuterar vad de vill fördjupa framåt. Under 

perioden har representanter för råden bland annat deltagit i dialoger tillsammans med Sveriges 

ungdomsråd, haft Järva stadsdelsnämnds presidium som gäster på ett stormöte, arrangerat 

stormöte med tema områdesutveckling och haft representanter vid Almedalsveckan. 
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Under perioden har Framtidens hus organiserat 61 techaktiviteter (ökning med 90 procent) 

samt 124 kulturaktiviteter (innefattar konst, foto, film, dans, podcast och teaterverksamhet), 

vidare har 88 idrottsaktiviteter genomförts under denna period. Samtliga aktiviteter har ökat i 

antal och omfattning med mellan 10 till 90 procent i jämförelse med samma period förra året. 

En tydlig förändring är att podcast-aktiviteterna har ökat kraftigt i popularitet jämfört med 

föregående år och är den mest populära kulturaktiviteten under andra kvartalet 2024. 

Kollo 
Förvaltningen genomförde flera insatser för att informera om möjligheten till sommarkollo. 

Bland annat genomfördes åtta informationsträffar på olika platser och tillfällen i stadsdelen. 

327 barn åkte på kollo. Det ligger på ungefär samma nivå som förra årets trots fler insatser. 

Målet att fylla 900 kolloplatser har inte nåtts. En analys av det strategiska arbetet med kollo 

kommer att genomföras under hösten 2024. 

Familjebussar 
Denna sommar har familjebussar anordnats varje vecka i tre veckor (totalt 12 stycken) från 

Husby, Rinkeby, Tensta och Spånga. Destinationerna har varit Accropark i Bro, Vikingaby i 

Norrtälje och Tom Tits Experiment. Totalt har 538 personer deltagit och det har fördelat sig 

jämnt emellan attraktionerna och stadsdelarna med cirka 45 föräldrar och barn per tillfälle. 

Fritid för alla 
Målet att genomföra tjugo aktiviteter under året inom Fritid för alla vilket beräknas uppnås. 

Hittills har tretton aktiviteter genomförts (i tertial 2 åtta stycken). Det innebär att 147 barn har 

deltagit i aktiviteterna inom Fritid för alla. 

 Tenstadagen: bland annat uppskattades att prova köra rullstol, 50 tal barn testade. 

Utmanande med hinderbana, trottoarkanter etc. 

 Björnö dagläger med NEFA-Nätverket: vattensporter för nio deltagare 

 Järvabadet dagläger: tre deltagare, utmanande att locka deltagare till vatten 

 Disco, Akalla by: 22 deltagare (15 pojkar, 7 flickor) 

 Familjedag Gröna Lund: 26 deltagare, (18 pojkar, 8 flickor) 

 Familjedag på Kolmården 20 deltagare (13 pojkar, 7 flickor) 

 Vikingabyn Storholmen 17 deltagare (10 pojkar, 7 flickor) 

Ungdomsgården Electric har haft 243 besök under mätperioden (1 maj - 12 augusti) trots att 

gården haft stängt från mitten på juni till mitten av augusti. 

Korttidstillsyn Smultronet har fjorton inskrivna barn och unga i sin verksamhet, vilket är en 

ökning med ett barn jämfört med föregående period och ett närmande till målet om 16 barn. I 

samarbete med enheter på avdelningen för äldre, funktionsnedsättning och socialpsykiatri 

utarbetas genomförandeplaner för varje inskriven ungdom på Smultronet. Målet är en 

meningsfull fritid, utveckla sociala färdigheter, stärka självkänslan och förbereda dem för 

vuxenlivet. 
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Agenda 2030 

Nämndens verksamheter bidrar till att uppfylla hållbarhetsmål om mål 3 god hälsa och 

välbefinnande, mål 5 jämställdhet, mål 10 minskad ojämlikhet samt mål 16 fredliga och 

inkluderande samhällen. Barn och unga har tillgång till jämställda och inkluderande 

fritidsverksamheter där det finns vuxenstöd med fokus på att vägleda och stötta barn och unga 

i att växa och ta ansvar. 

Nedanstående aktiviteter bidrar till måluppfyllelsen. Aktiviteterna följs upp under respektive 

nämndmål. Inom mål 3 god hälsa och välbefinnande fortsätter utvecklandet av 

fritidsbiblioteksverksamheten genom ny samverkan och filialverksamhet samt utveckling och 

färdigställande en parkleksplan. Inom mål 16 fredliga och inkluderande samhällen har 

tillgängligheten och möjligheten till delaktighet för barn och unga med funktionsnedsättning i 

parklekar och fritidsgårdar förbättrats. Ett ambassadörsskapsprojektet inom ramen för 

Framtidens hus samt utbildningsinsatser för fritidsledare i linje med stadens fritidsstrategi. 

   Indikator 
Periodens 
utfall 

Utfall 
män/ 
pojkar 

Utfall 
kvinnor/ 
flickor 

Utfall VB 
2023 

Prognos 
helår 

Årsmål 
KF:s 
årsmål 

Period 

  

 

Andel barn och 
ungdomar som är 
nöjda med 
tillgången till 
fritidsaktiviteter 

     69 % 69 2024 

  Andel barn som 
lever i familjer som 
har ekonomiskt 
bistånd 

5,1 %   5,2 % 5,4 % 5,4 % 2,7 % Tertial 
2 2024 

 

   Aktivitet Startdatum Slutdatum Avvikelse 

  Stadsdelsnämnderna ska upprätta en parkleksplan som beskriver 
nuläge för respektive parkleksbyggnad och som pekar ut behov, 
utveckling och upprustning av dessa, de kommande åren med 
utgångspunkt i stadens parkleksstrategi 

2024-01-01 2024-08-31  

Nämndmål: 1.1.1 Barn och unga har jämlika och trygga uppväxtvillkor samt en 

variationsrik fritid 

 Uppfylls helt 

Beskrivning 

Nämnden arbetar för att förbättra barns och ungas uppväxtvillkor och skapa trygghet genom 

kontakt med vuxna förebilder samt att främja olika aktiviteter och insatser. Dessa inkluderar 

öppen fritidsverksamhet, stöd till fritids- och lovverksamheter som drivs av det civila 

samhället, samt skapande av utemiljöer som uppmuntrar till lek och rörelse. Samverkan 

mellan socialtjänst, skola och fritid kommer fortsätta att utvecklas. 

 

Barn och unga involveras aktivt och ges möjlighet att påverka utformningen av stadsmiljön 

och innehållet i de verksamheter som riktar sig till dem. Föräldrar i stadsdelsområdet får 
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information om fritidsaktiviteter för barn och unga och har chansen att prova nya fritids- och 

idrottsaktiviteter genom att låna utrustning från fritidsbiblioteket. Förvaltningen kommer 

arbeta enligt stadens nya riktlinjer för kollo och fortsätta att utveckla arbetssätt för att andelen 

barn från underrepresenterade grupper som deltar i stadens kolloverksamhet ska öka. Vidare 

ska nämnden stärka förutsättningarna för ökad simkunnighet i Järva. 

 

Nämnden prioriterar under året att stärka och utveckla parklekarna som erbjuder pedagogiska 

och underhållande miljöer med en mångfald av kulturella aktiviteter. Nämnden fortsätter att 

betona vikten av en trygg, inkluderande och jämställd fritidsverksamhet där unga kan 

interagera med fältassistenter och ungdomsjour, samt delta i aktiviteter som fokuserar på 

studier och arbete. Nämnden uppmuntrar också barn och unga att engagera sig i verksamheten 

och erbjuder läxhjälp i samarbete med det civila samhället. 

 

Barn och unga i kontakt med socialtjänsten ska särskilt uppmärksammas. Arbetet ska utgå 

ifrån ett barnrättsperspektiv varpå vuxna i barnfamiljer prioriteras till bland annat 

arbetsmarknadsinsatser. I barnfamiljer med barn i åldrarna 15-18 år ska förvaltningen fortsatt 

informera, motivera samt prioritera ungdomarna till feriearbete. Förvaltningen fortsätter 

arbetet med att arbeta uppsökande gentemot ungdomar som slutar gymnasiet vars föräldrar 

erhåller ekonomiskt bistånd. Syftet är att, i samverkan med arbetsmarknadsförvaltningen, 

erbjuda stöd i form av cv-skrivning, studie- och yrkesvägledning för att stärka ungdomars 

möjligheter till fortsatta studier alternativt arbete efter avslutade gymnasiestudier och 

motverka framtida behov av ekonomiskt bistånd. För att möjliggöra att fler tar del av ESF 

projektet Aktiv Fritid Järva ska barnfamiljer inom ekonomiskt bistånd på ett systematiskt sätt 

ges information om projektet. 

Förväntat resultat 

- Andel flickor som besöker fritidsverksamheten ökar >45 procent. 

- Andelen barn och unga som besöker fritidsverksamheten ökar 

- Andelen barn och unga som upplever fritidsverksamheten som trygg ökar >95 procent. 

- Andelen barn och unga som upplever att fritidsverksamheten skapar delaktighet och 

inflytande >75 procent. 

- Andelen barn och unga som upplever att fritidsverksamheten har ett bra fritidsutbud och gott 

bemötande >90 procent.  

- Antal barn som lever i familjer med ekonomiskt bistånd minskar och uppgår i genomsnitt till 

högst 1 100 per månad. 

- Samtliga barnfamiljer inom ekonomiskt bistånd får information om ESF-projektet Aktiv 

Fritid Järva. 

Analys 

Nämnden bedömer att målet kommer att uppfyllas helt under året. Bedömningen grundas på 

att förväntat resultat för nämndmålet uppnås samt att aktiviteterna kommer att genomföras. 

Barn i familjer med behov av ekonomiskt bistånd 
Barn som växer upp i ekonomisk utsatthet är ofta utsatta för en rad olika hälsorisker som kan 
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påverka deras fysiska och psykiska hälsa både under uppväxten och senare i livet. 

Barnfamiljer har därför under perioden varit fortsatt prioriterade i utredning- och 

förändringsarbetet samt till arbetsmarknadsinsatser. Arbetet har fortsatt ge resultat och antalet 

barn i hushåll med ekonomiskt bistånd minskar. Under 2023 var i genomsnitt 1 120 barn per 

månad aktuella i familjer aktuella för ekonomiskt bistånd och för perioden har denna siffra 

minskat till 1 098 barn. 

Förvaltningen arbetar med att informera barnfamiljer om ESF-projektet Aktiv Fritid Järva för 

att möjliggöra att fler barn och ungdomar ska ta del av vuxenledda fritidsaktiviteter. Detta 

utifrån att en aktiv och strukturerad fritid anses vara en viktig skyddsfaktor att stå emot risker 

och stärker barnets egen motståndskraft. Målsättningen är att samtliga barnfamiljer inom 

ekonomiskt bistånd får information om projektet och uppföljning av detta kommer ske under 

hösten och eventuell revidering av arbetssätt för att kunna nå målet. Vidare kommer 

förvaltningen även följa upp de barn och ungdomar vars föräldrar fått information om 

projektet påbörjat vuxenledda fritidsaktiviteter. 

Fritidsbiblioteket 
Under perioden januari till början av augusti har 471 enskilda utlån genomförts, målet om 500 

enskilda utlån för 2024 förväntas således uppnås. Verksamheten kan se en tydlig ökning i 

utlåningen under sommarmånaderna eftersom säsongen bidrar till mer utomhusaktiviteter och 

mer tid för fritidsaktiviteter. Av de utlån som genomförts i ordinarie verksamhet har cirka 49 

procent av lånad utrustning använts av flickor/kvinnor och 51 procent av lånad utrustning 

används av pojkar/män. Antalet utlån till kvinnor har ökat med sex procentenheter i 

jämförelse med föregående period. Utlåningsstatistiken för juni och juli visar att det både är 

äldre och yngre som använder utrusning, 123 personer är yngre än 20 år och 106 personer är 

20 år och äldre. 

Frågan om filial för fritidsbiblioteket i Spånga by utreds vidare och en behovsanalys har 

genomförts tillsammans med fastighetskontoret. En lokal i Spånga by har identifierats. En 

dialog med fastighetskontoret pågår. Idrotts- och fritidsutrustning för filialen finns redan på 

plats. 

Under perioden har olika former av popup-utlåningar genomförts. Detta innebär kortfattat att 

verksamheten, tar med sig fritidsartiklar och åker ut till en förutbestämd plats och tillfälligt 

lånar ut utrustning på plats. Dessa popup-utlåningar har genomförts i anslutning till redan 

inplanerade aktiviteter och event runt om i stadsdelsområdet. Fritidsbiblioteket har bland 

annat deltagit i Järvaligans turneringar, valborgsfirande i Husby, Tensta vårfestival, 

Järvaveckan och aktiviteter vid gallerian i Tensta. Under sommaren har Fritidsbiblioteket 

varit på plats minst två gånger i veckan på Sommar i Järva. Fritidsbibliotekets närvaro 

kommer utvärderas i linje med övrig verksamhet men bedöms ha varit ett viktigt och populärt 

inslag. 

Utvärdering av hur utrustningen bäst presenteras i verksamhetens lokaler i Husby har 

genomförts. Verksamheten har gjort studiebesök i sportbutiker för att få inspiration och tips 

för placering och presentation av utrustning. En del anpassningar i lokalen har gjorts, detta i 

syfte att göra den mer välkomnande och få familjer att vilja stanna en stund för att både ha tid 

för att prova utrustning, men också för att ge dem en möjlighet att sondera bland hela utbudet. 
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En barnhörna med leksaker finns och även böcker för alla åldrar. 

Samverkan med Kista SC vad gäller både bemanning i Fritidsbiblioteket och aktiviteter 

fortsätter. Samverkan innebär att verksamheten har kunnat fortsätta med helgöppet. 

Samarbete mellan fritidsbiblioteket med enheter inom socialtjänsten har inletts under våren, 

främst via samverkan med ESF projektet Aktiv fritid Järva. Under våren har två tider i veckan 

funnits för föräldrar att komma, med och utan sina barn, detta för att på ett lugnt och 

pedagogiskt vis introduceras för Fritidsbibliotekets möjligheter. Fritidslotsar har också 

informerat enskilda familjer och unga samt bistått i att ta reda på vilken utrustning och 

storlekar som Fritidsbiblioteket då kan bidra med. Fritidsbiblioteket har även varit på SFI i 

Rinkeby och presenterat sig samt haft dialog kring samverkan. Båda dessa arbetssätt ska 

prövas nu och utvecklas. Kontakt hålls löpande med samordnaren för Fritid för alla och 

samverkan har intensifierats sedan Fritidsbiblioteket har kompletterat med utrustning för para-

sport, men kan utvecklas ytterligare. 

   Indikator 
Periodens 
utfall 

Utfall 
män/ 
pojkar 

Utfall 
kvinnor/ 
flickor 

Utfall VB 
2023 

Prognos 
helår 

Årsmål 
KF:s 
årsmål 

Period 

 
 Andel flickor som 

besöker fritids-
verksamheten 

38,18 %   36,55 % 40 45 %  Tertial 
2 2024 

Analys 

Ungdomsgårdar och Framtidens hus fortsätter att ha en hög andel tjejer i verksamheten. Periodvis uppnås målet om 
45 procent tjejer i vissa av verksamheterna, men spridningen är fortsatt stor. Nämnden arbetar därför med att internt mellan 
verksamheterna dela goda exempel på arbetssätt och metoder för att nå tjejer. 

 
 Andelen barn och 

unga som upplever 
att fritids-
verksamheten har 
ett bra fritidsutbud 
och gott 
bemötande 

     90  2024 

 
 Andelen barn och 

unga som upplever 
att fritids-
verksamheten 
skapar delaktighet 
och inflytande 

   73 %  75 %  2024 

 
 Andelen barn och 

unga som upplever 
fritidsverksamheten 
som trygg 

   91 %  95 %  2024 

 

   Aktivitet Startdatum Slutdatum Avvikelse 

  Etablera Framtidens hus i Tensta 2024-01-01 2024-12-31  

Analys 

Det pågår en analys över förutsättningarna för etablering av Framtidens hus i Tensta. 

  Utreda förutsättningarna för en ny parklek i norra Järva 2024-01-01 2024-08-31  

Analys 

Under tertialet har fokus varit på att ta fram en parkleksplan. Utredningen kommer slutföras under hösten. 
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KF:s mål för verksamhetsområdet: 1.2 Alla barn ska ges likvärdig möjlighet till 

utveckling och lärande i förskolan och skolan 

 Uppfylls helt 

Analys 

Nämnden gör bedömningen att kommunfullmäktiges mål för verksamhetsområdet kommer att 

uppfyllas helt. Bedömningen grundar sig på att årsmålen för samtliga indikatorer uppfylls, att 

underliggande nämndmål med förväntade resultat uppfylls och att planerade aktiviteter 

genomförs. 

Likvärdig utbildning 
Ett centralt mål är att säkerställa att alla avdelningar har legitimerade förskollärare. I de fall 

där legitimerade förskollärare saknas, har rektorerna organiserat undervisningen så att en 

legitimerad lärare leder och planerar arbetet. Detta kan innebära att en legitimerad 

förskollärare ansvarar för två arbetslag eller fungerar som stöd för den förskolläraren som 

ännu inte fått legitimation. Dessa åtgärder är tillfälliga lösningar då utgångspunkten är att alla 

avdelningar ska ha legitimerad förskollärare som en del av den ordinarie bemanningen. 

En väsentlig aspekt av att öka likvärdigheten över hela stadsdelsområdet är det systematiska 

kvalitetsarbetet. Arbetet med att ta utveckla och ta fram ytterligare gemensamma 

ställningstagande pågår. Även implementering och utveckling av redan framtagna 

handlingsplaner och rutiner tydliggörs och bearbetas för att anpassas efter de förutsättningar 

och möjligheter som råder inom nämndens förskoleområden. Arbetet med att utveckla det 

pedagogiska ledarskapet för förskollärare och rektorer, fortgår med särskilt fokus på kollegialt 

lärande. Detta arbete bidrar till att tydliggöra ledarskapet och klargöra roller och ansvar inom 

det systematiska kvalitetsarbetet, vilket i sin tur höjer utbildningens kvalité och ökar 

likvärdigheten. 

Implementeringen av det nya systemstödet Infomentor har förskoleförvaltningen tillsammans 

med stadsdelsförvaltningarna flyttat till våren 2025. Under tertialen har projektet genomfört 

aktiviteter tillsammans med representanter från verksamheten och Infomentor. Arbetet 

fortsätter under hösten med att ta fram ett underlag för hur Infomentor ska användas utifrån 

stadens behov och med fokus på långsiktighet. 

Inskrivningsgrad 
För att öka inskrivningsgraden och främja närvaron i nämndens förskolor har förvaltningen 

vidtagit flera åtgärder. Öppna förskolan utvecklar arbetet med uppföljning och utvärdering av 

insatser, vilket ger ett bättre underlag för att jämföra och bedöma effekten av olika åtgärder. 

Samverkan mellan öppna förskolor och förskolor har också stärkts, vilket underlättar 

övergången för barn och vårdnadshavare och främjar tidig inskrivning. I dessa sammanhang 

har lokal kontext beaktats för att bättre nå ut till vårdnadshavare med information om 

förskolans undervisningsuppdrag och hur utbildningen gynnar barns språkutveckling och 

lägger grunden för en lyckad skolgång. 

För att främja närvaron på förskolorna har nya rutiner införts i samband med 

implementeringen av från- och närvarosystemet Tempus. Rutinerna säkerställer bland annat 
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att varje barns schema är korrekt registrerat, vilket möjliggör en noggrann daglig uppföljning 

av närvaron av rektor. I dialogen med vårdnadshavare fokuseras på vikten av regelbunden 

närvaro för barnens utbildning, samtidigt pågår utvecklingsarbete för att utreda oregelbunden 

närvaro genom att kontakta vårdnadshavare för att förstå orsaker och hitta lösningar. Vid 

längre frånvaro dokumenteras detta, och orosanmälningar görs vid behov. 

Språkutveckling 
För att stärka språkutvecklingen inom nämndens förskolor har medarbetare påbörjat 

utbildningen Språkutvecklande förskolor, som tillhandahålls av Hermods. Utbildning omfattar 

veckovisa träffar för deltagarna samt workshops för handledare och rektorer. Syftet med dessa 

workshops är att säkerställa att förskolan utvecklar och upprätthåller en språkutvecklande 

arbetsplats, där medarbetarna kontinuerligt får stöd i att utveckla sina kunskaper i svenska 

språket under arbetsdagen. 

För att systematiskt följa upp barns språkutveckling används Språkmatris för 

undervisningsutveckling, ett verktyg som stödjer planeringen av utbildning och undervisning, 

implementeringsarbetet pågår för att säkerställa likvärdighet över hela förvaltningsområdet. 

För att ytterligare främja barns språkutveckling utvecklas arbetssätt och rutiner för 

övergången från förskola till skola, i samarbete med utbildningsförvaltningen. 

Barnhälsa 
Under tertialen har nämndens förskolor genomfört en rad åtgärder för att stärka barnhälsan 

och säkerställa att alla barn får det stöd de behöver. Genom att placera specialpedagoger 

under rektor i organisationsstrukturen har arbetet med att integrera specialpedagogisk 

kompetens i den övergripande utbildningen utvecklats inom samtliga förskoleområden. 

Implementeringen av det stadsdelsövergripande dokumentet "Alla barns rätt till stöd" samt 

den tillhörande handlingsplanen pågår. 

Förskolan medverkar i arbetsgruppen för tidigt samordnade insatser (TSI) tillsammans med 

representanter från skola, socialtjänst, BMM, BVC, första linjen, kommun- och områdespolis 

samt fristående skolor och förskolor. Syftet har varit att utforska olika modeller för TSI. 

Under hösten påbörjas en mini-pilot i Tensta, där en ny modell testas i en lokal kontext. 

Denna modell, baserad på Barnkonventionen, fokuserar på barnets behov och rätt till 

delaktighet, snarare än på myndigheternas interna organisering. 

Förskolornas samverkan med avdelningen för Individ- och familjeomsorg har förstärkts under 

tertialen. Detta inkluderar regelbundna avstämningar och uppföljningar av aktiviteter i 

handlingsplanen. Varje förskoleområde har tilldelats en kontaktperson från 

föräldrarådgivningen, vilket har visat sig vara en styrka i arbetet med att stötta barn och 

familjer. För att ytterligare förbättra samverkan mellan förskoleområdena och Individ- och 

familjeomsorg behöver den formaliseras med fler aktörer, och befintliga samverkansformer 

kommer att följas upp, utvärderas och utvecklas kontinuerligt. 

Under tertialen har förvaltningen, i samverkan med Stockholms universitet, anordnat en 

konferens baserad på Undervisning, lärande, forskning (ULF)-projektet. Programmet 

fokuserade på praktiknära forskning, verksamhetsförlagd utbildning (VFU) samt 

språkutveckling hos de yngsta barnen. Totalt samlades 1200 pedagoger, rektorer, forskare, 
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studenter, politiker för att lyssna till föredrag och panelsamtal. Det var stadsdelsförvaltningens 

gemensamma uppstartsdag för förskolan och cirka 700 medarbetare från Järva kommunala 

förskolor deltog. Förvaltningen har mottagit positiv respons på konferensen, samt 

förfrågningar om ytterligare presentationer och uppföljningar av projektet. 

Agenda 2030 

Nämnden bidrar till att uppfylla Agenda 2030 globala hållbarhetsmål om god utbildning för 

alla genom att erbjuda en trygg och likvärdig förskoleverksamhet av hög kvalitet med fokus 

på en hållbar framtid. Arbetet omfattar flera centrala områden för att säkerställa en god och 

jämlik utbildning. Nedanstående aktiviteter bidrar till måluppfyllelse inom Agenda 2030. 

Aktiviteterna följs upp under respektive nämndmål. 

För att stödja medarbetares språkutveckling har Hermods språkutbildning påbörjats. Denna 

utbildning syftar till att höja medarbetarnas svenska och därigenom stärka deras förmåga att 

stödja barns språkutveckling effektivt. Ytterligare satsningar inkluderar exempelvis 

implementering av språkmatrisen för undervisningsutveckling samt ett forskningsprojekt i 

samverkan med Stockholms universitet, Utbildning, Lärande och Forskning (ULF), som 

fokuserar på att utveckla forskningen kring de yngsta barnens svenska ordförråd och 

språkutveckling. 

Arbetet med barnhälsa har utvecklats och systematiserats exempelvis genom att förvaltningen 

har tagit fram stadsdelsövergripande dokument för alla barns rätt till stöd som syftar till att 

göra utbildningen och lärmiljöerna tillgängliga för alla barn. Vidare har samverkan med 

socialtjänsten etablerats och utvecklats för att skapa en helhetssyn och en koordinerad insats 

för varje barns behov. 

Kontinuerlig utveckling av lärmiljöerna sker genom kollegiala forum, där fokus ligger på att 

skapa inkluderande och stimulerande lärmiljöer som är tillgängliga för alla barn. 

Likvärdigheten inom förskoleutbildningen ökar genom systematiskt kvalitetsarbete, vilket 

bland annat omfattar användning av gemensamma stadsövergripande dokument och mallar 

samt systematiserade kvalitetsuppföljningar. Vidare har frånvaro- och närvarosystemet 

Tempus implementerats, vilket möjliggör en detaljerad uppföljning av barns närvaro och 

bidrar till en mer noggrann bedömning av utbildningsinsatser samt identifiering av behov för 

ytterligare stöd och resurser. 

Arbete för att tillgodose de mänskliga rättigheterna 

Förskolan arbetar aktivt för att tillgodose barns mänskliga rättigheter genom att säkerställa en 

högkvalitativ och likvärdig utbildning. Genom exempelvis utveckla arbetet med systematiskt 

kvalitetsarbete för uppföljning av nationella läroplansmål möjliggör förvaltningen barnens rätt 

till utbildning. Arbetet följer barnkonventionens grundprinciper som exempelvis: alla barn har 

samma rättigheter och lika värde, barnets bästa ska alltid beaktas i alla åtgärder, och varje 

barn har rätt att överleva, utvecklas fysiskt, psykiskt och socialt. 
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   Indikator 
Periodens 
utfall 

Utfall 
män/ 
pojkar 

Utfall 
kvinnor/ 
flickor 

Utfall VB 
2023 

Prognos 
helår 

Årsmål 
KF:s 
årsmål 

Period 

  

 

Andel barnskötare 
med 
barnskötarutbildnin
g av totalt antal 
anställda 
(årsarbetare) 

      Faststäl
ls 2024 

2024 

Analys 

Inväntar information om indikatorn samt att KF:s årsmål fastställs 

  

 

Andel legitimerade 
förskollärare av 
totalt antal 
anställda 
(årsarbetare) 

38,2 % 1,4 % 36,8 % 36,4 % 36,5 % 36,5 % Ökning Tertial 
2 2024 

  Antal barn per 
anställd i förskolan 
(årsarbetare) 

4,7 st   4,8 st 4,9 st 4,9 4,9 Tertial 
2 2024 

  Antal barn per 
grupp 

14,6 
barn/avd. 

  14,6 
barn/avd. 

15 st 15 15 Tertial 
2 2024 

  Antal barn per 
legitimerad 
förskollärare 

13,3 st    14,5 st 14,5 st Minskni
ng 

Tertial 
2 2024 

  Inskrivningsgrad i 
förskola 

88,6  %     88,5  % Tas 
fram av 
nämnd 

2024 

 

   Aktivitet Startdatum Slutdatum Avvikelse 

  Förskolenämnden ska i samarbete med stadsdelsnämnderna 
genomföra en utvärdering av introduktionsförskolorna 

2024-01-01 2024-12-31  

Nämndmål: 1.2.1.Alla barn har likvärdiga möjligheter till utveckling och lärande i 

förskolan 

 Uppfylls helt 

Beskrivning 

Som ett led i utformningen av likvärdiga kommunala förskolor i Järva utarbetas en 

gemensam, kvalitativ plattform. Plattformen ska säkerställa likvärdig kvalitet oavsett i vilken 

stadsdel förskolan är belägen. Plattformen ska rama in helheten rörande förskoleområdenas 

organisering och genomförande av uppdraget. Den ska även bidra till att säkerställa att 

styrdokument omsätts i förskolornas praktik. Delar i plattformen blir direkt styrande medan 

andra utgör ramverk och utgångspunkter. Under året fortsätter implementering av 

Gemensamma utgångspunkter för öppna förskolan i Järva. 
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Inskrivningsgrad 

Inskrivningsgraden i stadsdelsområdets förskolor är lägre än genomsnittet i staden. Barns 

närvaro i förskolan är en förutsättning för att förskolan ska kunna genomföra det 

kompensatoriska uppdraget. Arbetet med att öka inskrivningsgraden och främja närvaro 

fortlöper utifrån lokal handlingsplan.  

 

Barnhälsa 

Alla barn har rätt till god utbildning. Barnen utvecklar sin motorik, koordinationsförmåga och 

kroppsuppfattning i fysiska aktiviteter och lek. Barnen serveras goda och välkomponerade 

måltider, vilka i kombination med fysisk aktivitet ger goda förutsättningar att leka och lära 

och grundlägga goda vanor. För att tidigt ge barn det stöd de behöver systematiseras 

barnhälsoarbetet under året och förskolornas arbetssätt och rutiner utgår från gemensamt 

dokument Alla barns rätt till stöd. Förskolorna samverkar med socialtjänsten för att verka för 

goda uppväxtvillkor och ge barn och föräldrar tidigt stöd i tid. Under året fördjupas förskolans 

arbete med att informera om och hänvisa till generellt föräldrastöd samt säkerställa väl 

fungerande rutiner för orosanmälan till socialtjänsten i de fall det finns misstanke om att barn 

far illa. Inom ramen för Samverkan kring barn i behov av särskilt stöd (BUS) deltar förskolan 

under året i en pilot i samverkan med socialtjänst, utbildningsnämnden, polis och region. 

  

Lärmiljön 

Alla förskolor erbjuder tillgängliga, tydliggörande och estetiska lärmiljöer som lockar till lek 

och fantasi. Under året implementeras gemensam baslista samt kriterier för lärmiljöer för 

äldre och yngre barn. För att säkerställa att barnen ges möjlighet till utvidgade perspektiv 

synliggör förskolans utbildning förebilder av båda biologiska könen. 

 

Systematiskt kvalitetsarbete  

För att erbjuda barnen en likvärdig förskola formuleras under året gemensamma pedagogiska 

ställningstaganden. Vidare tas årshjul fram och arbetet med gemensamt ledningssystem 

påbörjas. Förskolan säkerställer under året utbildning i och användning av nya digitala 

systemstöd för medarbetare. Barnens lärprocesser dokumenteras och följs upp för att utveckla 

undervisningen. För att öka vårdnadshavarnas nöjdhet avseende barns utveckling och lärande 

implementeras nya gemensamma underlag för utvecklingssamtal. Barnen ges en trygg 

övergång och pedagogisk kontinuitet vid övergång från förskola till förskoleklass genom att 

förskolorna fördjupar arbetet utifrån Lokal handlingsplan för övergångar mellan förskola och 

skola. 

Förväntat resultat 

Alla barn erbjuds tillgängliga och estetiska lärmiljöer som inbjuder till lek  

Alla barn får tidigt det stöd som behövs i förskolans utbildning 

Vårdnadshavares nöjdhet avseende barns utveckling och lärande ökar 
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Analys 

Nämnden bedömer att målet kommer att uppfyllas helt under året. Bedömningen grundas på 

att förväntat resultat för nämndmålet uppnås samt att aktiviteterna kommer att genomföras. 

Inskrivningsgrad 
Förskolan och öppna förskolan har genomfört fler insatser för att öka inskrivningsgraden och 

främja barns närvaro. Genom att kontinuerligt följa upp och utvärdera olika strategier har 

förvaltningen kunnat identifiera vilka insatser som är mest ändamålsenligt i olika 

stadsdelarna. Till exempel har barnvagnspromenader som inkluderar besök på förskolor 

bidragit till en mer positiv uppfattning om förskolan bland vårdnadshavare, vilket kan leda till 

att öka inskrivningsgraden. Arbetet med att informera om och erbjuda plats på förskola enligt 

§ 12 och § 14 har hittills inte uppnått de önskade resultaten. Istället har det visat sig att fysiska 

möten är mer effektiva än brevutskick när det gäller att engagera vårdnadshavare. Detta pekar 

på att direktkontakt och personlig kommunikation spelar en avgörande roll för att öka 

deltagandet och inskrivningen. 

Barnhälsa 
Det systematiska arbetet med barnhälsa inom förskolan har betydelse för en positiv utveckling 

av barns välbefinnande och utveckling. Genom regelbundna barnhälsomöten, både på rektors- 

och huvudmannanivå, har förskolorna kunnat etablera tydliga rutiner som säkerställer att barn 

med särskilda behov får det stöd de behöver. Den ökade samverkan med socialtjänsten och en 

utsedd föräldrarådgivare som kontakt till varje förskoleområde har ytterligare förstärkt stödet 

till både barn och vårdnadshavare. 

Resultatet i förskoleundersökningen anger att 84 procent av vårdnadshavarna är nöjda med att 

barnen får det stöd som behövs, jämfört med 86 procent i hela staden. De genomförda 

insatserna har haft en positiv inverkan, men med en variation på 76 till 87 procent inom 

stadsdelsområdet återstår arbete för att säkerställa likvärdighet och att en högre andel 

vårdnadshavare är nöjda med att barnen får det stöd som behövs i förskolan. Utifrån att frågan 

är ny saknas jämförelser av resultat mot tidigare år. 

Lärmiljö 
Förändringar i förskolornas lärmiljöer har resulterat i mer stimulerande och varierande miljöer 

som främjar barnens utveckling. En central del i arbetet har varit att öka tillgången till 

föränderligt material, vilket har haft en positiv inverkan på barnens lek och fantasi. 

Förskoleundersökningen visar att 87 procent av vårdnadshavarna upplever att deras barn 

utvecklas och lär, vilket tyder på att de utvecklingar i lärmiljön som genomförts kan ha 

bidragit till en positiv inverkan. Analysen betonar att tydligt och hållbart ledarskap är 

avgörande, både på förskoleområdes- och undervisningsnivå, för att lärmiljöer och arbetssätt 

ska kunna implementeras och upprätthållas. Samtidigt kvarstår utmaningar inom vissa 

förskoleområden där den fysiska och pedagogiska miljön inte fullt ut möter de höga 

kvalitetskrav som ställs. För att hantera dessa variationer fortsätter satsningar på 

kompetensutveckling och resurser för att skapa likvärdiga förutsättningar för alla barn inom 

stadsdelen. 
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Systematiskt kvalitetsarbete 
Kvalitetsarbetet inom förskolorna har blivit alltmer strukturerat och systematiskt, vilket 

bidragit till en ökad likvärdighet och mer relevant dokumentation av barns lärande och 

utveckling. Genom att använda årshjul för uppföljning och utvärdering samt implementera 

gemensamma dokument som exempelvis Språkmatris för undervisningsutveckling har 

förskolorna kunnat skapa en ökad enhetlighet och systematik i kvalitetsarbetet. Resultaten 

från förskoleundersökningen visar en tydlig ökning i föräldranöjdheten, från 72 procent 

år 2023 till 82 procent år 2024, vilket kan antas bero på de framgångar som uppnåtts genom 

det pågående utvecklingsarbetet. Det finns ett fortsatt behov av att förbättra de arbetssätt som 

används i exempelvis utvecklingssamtal för att säkerställa att kommunikationen med 

vårdnadshavarna är så tydlig och informativ som möjligt. 

   Aktivitet Startdatum Slutdatum Avvikelse 

  Framtagande av baslista och kriterier för tillgängliga lärmiljöer av 
hög kvalitet. 

2024-01-01 2024-12-31  

  I samverkan med socialtjänsten utveckla en Familjecentral i Husby 2024-01-01 2024-12-31  

Analys 

Frågan om att öppna en samlokaliserad familjecentral i Husby har undersökts men bedöms inte vara möjlig. Istället fokuserar 
förvaltningen på att utveckla samarbetet mellan förvaltningen och regionen, således barnavårdscentralen (BVC) och 
barnmorskemottagningen (BMM) i Kista. Nya rutiner för samverkan har utvecklats för att förbättra detta samarbete. 

  Tillsammans med förskoleförvaltningen delta i framtagande av 
modell för förstärkt förskola under det sista förskoleåret med fokus 
på kunskap och språkutveckling 

2024-01-01 2024-12-31  

  Utreda möjligheten att utöka förskolans öppna verksamheter för att 
nå barn som idag inte omfattas av allmän förskola. 

2024-01-01 2024-12-31  

Nämndmål: 1.2.2. Alla barn utvecklar sitt språk och har goda förutsättningar till 

fortsatt utbildning 

 Uppfylls helt 

Beskrivning 

Barns kommunikation och språkutveckling ger effekter på hela barnets utveckling då språket 

är generativt. På så sätt skapas förutsättningar för barnet att utvecklas och lära inom alla 

områden som utbildningen omfattar. För att utveckla varje barns språk behöver förskolan 

systematiskt följa upp och identifiera framgångsrika arbetssätt och vilka 

undervisningsmetoder som ger effekt för barns språkutveckling. Under året implementeras 

Språkmatris för undervisningsutveckling. 

 

För att varje barn ska erbjudas en språkutvecklande utbildning och undervisning fortbildas 

medarbetare inom flerspråkighet och barns generella språkutveckling. Under året genomförs 

vid behov ytterligare insatser i svenska språket för medarbetare utifrån individuell 

medarbetarplan. 
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Förväntat resultat 

Samtliga förskolor följer upp undervisningskvalitén avseende språk med stöd av språkmatris 

Alla barn har en individuell dokumentation kring språkutveckling som synliggör språkets 

olika delar 

Vårdnadshavares nöjdhet avseende att barns språkliga förmåga utvecklas i förskolan ökar 

Analys 

Nämnden bedömer att målet kommer att uppfyllas helt under året. Bedömningen grundas på 

att förväntat resultat för nämndmålet uppnås samt att aktiviteterna kommer att genomföras. 

Språkmatris för undervisningsutveckling 
Förskolan arbetar systematiskt för att främja barns språkutveckling genom användning av 

Språkmatris för undervisningsutveckling. Detta verktyg används av samtliga förskolor för att 

följa upp undervisningens kvalitet och stödja språklig utveckling. Förskoleområdena har 

kommit olika långt i implementeringen utav matrisen. Förskolor där matrisen har integrerats 

fullt ut visar positiva resultat i barns språkutveckling, bland annat genom ökad användning av 

varierade undervisningsmetoder som boksamtal och dramatisering. Analysen visar dock att 

det finns ett fortsatt behov av kompetensutveckling för att stärka pedagogernas 

språkutvecklande arbete och säkerställa likvärdighet mellan förskoleområdena. 

Resultaten från förskoleundersökningen visar en ökad nöjdhet bland vårdnadshavare gällande 

barnens språkutveckling, från 77 procent år 2023 till 83 procent år 2024. För att ytterligare 

förbättra dessa resultat identifieras behovet av att säkerhetsställa att samtliga vårdnadshavare 

får relevant information kring barnets språkutveckling samt hur förskolan arbetar 

språkutvecklande. 

Kompetensutvecklingsinsatser 
Förskoleområdena genomför systematiska kompetensutvecklingsinsatser, såsom 

flerspråkighetskurser och Hermods utbildning "Språkutvecklande förskolor." Hermods 

utbildningen fokuserar på att skapa språkutvecklande arbetsplatser där pedagoger 

kontinuerligt får stöd för att förbättra sina språkkunskaper i svenska. Flerspråkighetskurserna 

syftar till att stärka pedagogernas förmåga att stödja barns flerspråkighet, vilket utifrån 

forskning förbättrar barnens möjligheter att utveckla svenska språket. Uppföljning och 

integration av ny kunskap i undervisningen är centrala, och kollegialt lärande betonas som en 

nyckelmetod för att sprida kunskap och skapa en gemensam pedagogisk strategi. 

   Aktivitet Startdatum Slutdatum Avvikelse 

  I samverkan med Stockholms universitet pågår under året ett 
Utbildning, lärande, forskning (ULF)-projekt för 
undervisningsutvecklande forskning om de yngsta barnens 
svenska ordförråd och språkutveckling 

2024-01-01 2024-12-31  

  Implementera Språkmatris för undervisningsutveckling 2024-01-01 2024-12-31  

  Påbörja utbildning av Språk, läs och skrivutvecklare inom varje 
förskoleområde 

2024-01-01 2024-12-31  
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KF:s mål för verksamhetsområdet: 1.3 Stockholms stad ska ge stöd och 

omsorg där behoven är som störst 

 Uppfylls helt 

Analys 

Nämnden gör bedömningen att kommunfullmäktiges mål för verksamhetsområdet kommer att 

uppfyllas helt. Bedömningen grundar sig på att årsmålen för samtliga indikatorer uppfylls, att 

underliggande nämndmål med förväntade resultat uppfylls och att planerade aktiviteter 

genomförs. 

Tidiga insatser 
Tidiga insatser erbjuds för att minska antalet barn och unga som dras in i kriminalitet. För att 

tidigt identifiera barn och unga i riskzon för att utveckla en kriminell livsstil har förvaltningen 

samverkat med polisen, skolan och civilsamhället. Förvaltningen fokuserar på att synliggöra 

och motverka alla typer av våld inklusive dödligt våld. Skyddsbedömningar genomförs alltid 

när barn och unga utsatts för våld eller bevittnat våld. Genom uppsökande arbete och de 

informationssatsningar som genomförts har fler invånare fått stöd och hjälp från socialtjänsten 

till ett liv fritt från kriminalitet, missbruk och våld. För att fler barn och unga i samhällsvård 

ska nå skolframgång har fokus lagts på att följa barns skolresultat, hälsa och fritidsaktiviteter 

under utredningstiden. Barnrättsperspektivet genomsyrar socialtjänstens verksamheter. 

Förvaltningen har arbetat för att barn ska vara delaktiga genom att kunna påverka insatsens 

utformning och få sin röst hörd i kontakten med socialtjänsten. 

Ny socialtjänstlag 
Förarbetena förväntas leda till en lätt tillgänglig och kunskapsbaserad socialtjänst med mindre 

biståndsprövning och mer fokus på förebyggande arbete och tidiga insatser. För att möjliggöra 

förvaltningens förflyttning för att, flera invånare i behov av stöd ska kunna erbjudas insatser i 

ett tidigt skede och på ett enklare sätt än idag har ett utvecklingsarbete startat. Det ska bidra 

till att skapa utrymme för medarbetare och chefer att, genomlysa och möjliggöra för 

verksamheterna att arbeta utifrån den nya lagens intentioner. Syftet är att optimera de sociala 

tjänsterna och den service som förvaltningen tillhandahåller för att skapa bästa möjliga nytta 

för invånare, brukare och anhöriga. Planering pågår för att inleda omställningsarbetet med en 

workshopserie där personalen får utforska nuläget, lämna förslag på ett nytt läge och ta fram 

en mer detaljerad plan för framtidens socialtjänst. Resultaten ska därefter analyseras för att 

eventuellt utmynna i beslut om eventuella pilotprojekt och/eller strukturförändringar. 

Kvalitetsgranskning 
Socialtjänstinspektörerna genomförde 2023 en kvalitetsgranskning med fokus på våld i nära 

relation i stadsdelsförvaltningarna Järva, Farsta och Skärholmen. Syftet var att undersöka om 

handläggningen stämmer överens med lagstiftarens intentioner samt om lagen tillämpas på ett 

likställt sätt över staden. Resultaten för Järva visar att dokumentationen av adekvata beslut 

och underlag är relevant, vilket tyder på god övergripande formell rättssäkerhet i 

handläggningen. Granskningen identifierade även några utvecklingsområden inom 

dokumentation och analys bland annat hur den särskilda utsattheten påverkar den enskilde, 

om insatsen behövde anpassas, eller om samverkan planerats för att anpassa situationen 
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utifrån den enskildes särskilda behov. Förvaltningen ser över dokumentationen och analysen, 

stärker den interna och externa samverkan samt planerar kompetensutveckling inom området 

hedersrelaterat våld- och förtryck. 

Förskolans verksamheter 
Stadsrevisionen har genomfört en granskning av förskolans verksamheter om anmälningsgrad 

av oro till socialtjänsten. Ledningen inom mottagningen barn och unga har förmedlat 

information om hur det sett ut historiskt i samarbetet med förskolan. Resultaten har inte 

presenterats ännu, generellt sett är antalet inkomna anmälningar från förskolan lågt. För att 

öka antalet orosanmälningar har den interna samverkan intensifierats och vidare 

utvecklingsarbete kommer att ske. Bland annat har samverkan mellan föräldrarådgivningen 

och de enskilda förskolorna intensifierats. En handlingsplan med gemensamma åtaganden för 

samverkan mellan första linjens socialtjänst och förskoleavdelningen har tagits fram i syfte att 

invånare snabbt ska få stöd utan biståndsbeslut, exempelvis hos familjerådgivningen eller 

fältverksamheten. Alla förskolans områden har fått en kontaktperson för enklare länkning till 

föräldrarådgivningen. Resultatet visar att antalet föräldrar som uppger att de har hittat 

föräldraskapsstöd via kontakt med förskolan har ökat från 4 föräldrar under perioden april till 

juli förra året till 16 motsvarande period i år, vilket är en ökning med 12 föräldrar. 

Första linjen socialtjänst 
Första linjens socialtjänst barn och unga har fortsatt att utvecklas som en del i omställningen 

till nya socialtjänstlagen. Verksamheten riktas till barn, unga och föräldrar med syftet att 

erbjuda ett lätt tillgängligt stöd i ett tidigt skede, innan problemen har hunnit bli alltför stora. 

Allvarssamtal är en brottsförebyggande arbetsmetod och syftar till att identifiera ungdomar 

som befinner sig i riskzon för att hamna i ett kriminellt beteende, stoppa en negativ utveckling 

för barn och unga samt involvera vårdnadshavare. Resultatet visar att under året har 41 

förfrågningar om allvarssamtal inkommit från mottagningen barn och unga för 20 pojkar och 

21 flickor. En tydlig ökning har skett jämfört med tertial 1, då åtta förfrågningar om 

allvarssamtal inkom. Under hela förra året inkom 69 allvarssamtal för 47 pojkar och 22 

flickor. Troligtvis fortsätter ökningen vilket innebär att verksamheten kommer få in fler 

allvarssamtal 2024 jämfört med 2023 och fler ungdomar identifieras. 

Första linjens socialtjänst har tillsammans med mottagning för barn- och ungdom tagit fram 

en ny rutin som omfattar en process för hur inkomna ärenden, där utredning inte inleds, i 

större utsträckning även ska hänvisas till första linjens socialtjänst för snabbt stöd utan 

biståndsbeslut. Arbetssättet testas och resultatet ska presenteras för verksamheternas 

ledningsgrupper under hösten för att planera vidare arbete. 

Socialtjänsten verkar för att enskilda som utsatts för brott och dennes närstående får stöd. 

Anhörigstöd syftar till att stärka anhöriga i sin roll, främja psykisk hälsa och ge möjlighet till 

gemenskap med andra människor i liknande situation. Totalt har 78 personer fått anhörigstöd 

under året varav 22 gällde kriminalitet. De flesta söker stöd som anhörig till personer med 

beroendeproblematik. När det gäller frågor om funktionsnedsättning och psykisk ohälsa har 

det varit 12 kontakter vilket är en minskning mot tidigare period. För att nå fler anhöriga 

fortsätter förvaltningen med informationssatsningar på bland annat medborgarkontoren, 

vårdcentralerna och biblioteken i stadsdelsområdet. 
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Barn och unga 
Implementering av metoden BRA-samtal BRA (barns rätt som anhöriga) innebär att barn vars 

föräldrar som tar emot insatser från socialtjänsten erbjuds BRA-samtal. Den övergripande 

målsättningen är att öka barns handlingsutrymme och förmåga att hantera sin situation. På 

längre sikt handlar det om att stärka barns utveckling och förebygga psykisk och fysisk 

ohälsa. Några barn som är anhöriga till enskilda i kriminalitet har erbjudits BRA-samtal men 

tackat nej. Under perioden har ett utvecklingsarbete påbörjats för att säkerställa stödet till 

målgruppen. En förutsättning för framgångsrikt implementeringsarbete är att handläggarnas 

möjligheter och kompetens stärks för att, identifiera barn som anhöriga. För att förbättra 

implementeringsarbetet för BRA-samtalen planerar förvaltningen ett seminarium för 

handläggare under hösten. 

Utvecklingsarbetet inom ramen för samverkan för barn och unga med särskilda behov (BUS) 

har fortlöpt. Den lokala BUS-styrgruppen har säkerställt att rutinerna är aktuella och att 

strukturer för BUS-individ-möten är implementerade, vilket förväntas leda till mer effektiva 

processer och ökad samverkan mellan BUS-aktörerna (regionen, förskola/skola och 

socialtjänsten) i syfte att målgruppen ska få sina behov tillgodosedda. En gemensam digital 

plattform för BUS-aktörerna har tagits fram i syfte att tillgängliggöra information och 

kunskap. Publicering sker i höst. BUS-aktörerna i Järva har tagit fram en rutin för samverkan 

vid orosanmälan för hela Järva inom ramen för BUS-samverkan. Samtliga insatser förväntas 

bidra till att samverkan inom ramen för BUS blir mer handlingskraftig och ändamålsenlig till 

förmån för de barn som behöver vård- och stödinsatser från BUS-aktörerna. 

Vuxna 
Totalt har 52 personer varav 49 män och 3 kvinnor i genomsnitt per månad deltagit i 

sociala insatsgruppen för vuxna. Dessutom har elva ungdomar deltagit i social insatsgrupp för 

unga varav fyra under 15 år. Förvaltningen strävar efter att tidigt uppmärksamma unga som 

riskerar att dras in i kriminalitet och fokuserar på att genomföra sociala insatsgrupper för unga 

10-15 år. För att fler unga ska ta del av insatsen samverkar socialtjänsten bland annat med 

polisen som sitter tillsammans i polishuset i Rinkeby. Även regelbundna möten hålls mellan 

samordnare för sociala insatsgruppen, fältgruppen och ungdomsjouren för att prata om 

orosanmälningar och sociala insatsgrupper med fokus på den yngre målgruppen. För att 

socialtjänsten ska komma in så tidigt som möjligt för att hindra att unga hamnar i kriminalitet 

behöver arbetssätten utvecklas och den interna samverkan med barn och 

ungdomsverksamheternas myndighetsutövning stärkas för att identifiera dessa barn och 

erbjuda dem rätt insatser. 

Övriga insatser 
Förvaltningen har som mål att öka antalet kvinnor/tjejer som ansöker om stöd från sociala 

insatsgrupper för att lämna en kriminell livsstil eller miljö. Utmaningen är att kvinnor i 

kriminalitet är en svår målgrupp att identifiera. För att öka kompetensen om målgruppen har 

studiebesök genomförts hos Göteborgs stad som resulterade i ny kunskap om tjejer i 

kriminella miljöer och vad tjejerna behöver för stöd samt gav svar på hur komplex och svår 

frågan är och att det krävs ett omfattande och strategiskt arbete med kunskapsspridning bland 

samtliga medarbetare inom socialtjänsten. För att nå ut med information om kvinnor/tjejer i 

kriminalitet internt planerar förvaltningen att genomföra en kompetenshöjande aktivitet inom 
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"Järva fritt från våld" för att sprida information till medarbetare om kvinnor i kriminella 

miljöer och ta fram arbetssätt med målet att fler kvinnor/tjejer i kriminalitet ansöker och tar 

emot stöd. Ett utvecklingsområde som påbörjades under perioden är arbetssätt, det stöd som 

förvaltningen gett ett antal familjer utifrån att, familjer och anhöriga behöver skydd med, 

hänsyn till hot från kriminella individer. 

Våld i nära relationer är ett fokusområde. Fler kvinnor än män är våldsutsatta och fler män än 

kvinnor utövar våld. Socialtjänsten ger stöd och hjälp till enskilda som är våldsutsatta och 

våldsutövare motiveras till att sluta med våldet. För att nå fler våldsutövare och våldsutsatta 

genomför förvaltningen kontinuerliga informationssatsningar till invånare, interna och externa 

aktörer exempel på det är familjens HUB, familjecentralen, polisen, vårdcentraler och 

myndighetsutövning barn och unga. Projektet I Järva pratar vi om våld syftar till att öka 

förståelsen för vad våld är och dess orsaker samt hur det påverkar invånarna i Järva. 

Problembilden som projektet har identifierat och vill förändra är förekomsten av våld både i 

nära relation samt hedersrelaterat våld och förtryck i Järva, samt samverkan med 

civilsamhället i arbetet med våldsprevention. Ett utbildningspaket har tagits fram. En 

referensgrupp bestående av föreningar, som är verksamma i Järva, har bildats. Förvaltningen 

har även ansökt om externa medel för uppföljning av utbildningsinsatserna. För att säkerställa 

att personer med funktionsnedsättning som är utsatta för våld får rätt information och stöd 

erbjuds kontakt med förvaltningen. 

Forskningen visar att en bra skolgång stärker barn och ungas framtidsutsikter och är en av de 

viktigaste skyddsfaktorerna för att förebygga utanförskap, kriminalitet, missbruk och ohälsa. 

Resultatet för indikatorn Andel placerade barn som når målen i svenska/svenska som 

andraspråk, matematik, och engelska i grundskolan uppgår till 68 procent. Målet om 65 

procent har uppnåtts. Det goda resultatet bedöms bero på att, socialtjänsten bedriver ett väl 

utfört arbete med fokus på barns skolgång vilket har lett till god effekt på skolresultaten. 

Förvaltningen har fyra skolsamordnare som aktivt arbetar för att placerade ungdomar ska få 

rätt stöd i skolan och följer upp ungdomarnas skolgång. Skolsamordnarna har även tät kontakt 

med aktuella skolor, utbildningsförvaltningen, ungdomar, föräldrar och vårdgivare för att se 

till att den unge får de bästa förutsättningarna kopplat till skolan. 

Socialtjänstens arbete präglas av ett barnrättsperspektiv. Det innebär bland annat att barnets 

bästa är en given utgångspunkt i arbetet och att barn är delaktiga så långt som möjligt. 

Kvaliteten på bedömningar och beslut blir högre om barns inställning är känd. Resultatet för 

indikatorn Andel utredningar av barn och unga där barnet har varit delaktigt och fått 

återkoppling uppgår till 75 procent vilket är högre än målet 70 procent. Det höga utfallet 

bedöms bero på väl anpassade metoder och arbetssätt för att underlätta barns delaktighet i 

planeringen av insatser oavsett ålder. Resultatet verifieras även i socialtjänstinspektörer 

granskning av förhandsbedömningar avseende barn 0-12 år som genomfördes under våren. 

Socialtjänstinspektörer granskade under våren förhandsbedömningar avseende barn 0-12 år i 

ett urval av stadens mottagningsgrupper. Resultaten visar att förvaltningen har haft flest 

barnsamtal hittills av de granskade stadsdelsförvaltningarna, barn görs delaktiga, vilket visar 

att barnen syns i förvaltningens förhandsbedömningar samt att förvaltningen har god intern 

samverkan exempelvis genom att mottagning för barn och unga och föräldrarådgivningen 

arbetar med ärenden tillsammans. Vidare arbete genomförs för att stärka den interna 
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samverkan ytterligare. 

Personer med funktionsnedsättning 
Förvaltningen har fokus på att utveckla möjligheten för personer med funktionsnedsättning 

och social psykiatrins målgrupp förstärks, genom att säkerställa att beställningarna syftar till 

ökad självständighet. 

För att möjliggöra en bostadskarriär för personer som bor på gruppbostad enligt LSS, 

tydliggörs målet i beställningarna att den enskilde ska uppnå ett mer självständigt boende. 

Under perioden har fyra personer bytt boendeform som ett led i att komma vidare i 

boendekarriären 

Ett fokusområde under året är att förbättra upplevelsen av trygghet inom förvaltningens 

gruppbostäder enligt LSS. I början av maj månad öppnades en ny gruppbostad på 

Bromstensvägen. I samband med öppnandet av den nya gruppbostaden skedde en del 

omflyttningar och anpassningar i övriga gruppbostäder. Detta genomfördes utifrån de boendes 

individuella behov samt med syfte förbättra den enskildes upplevelse av trygghet. Brukarnas 

önskemål har i möjligaste mån tagits tillvara och arbetet har fallit väl ut. 

Personligt ombud erbjuder stöd till personer över 18 år, med långvarig psykisk 

ohälsa/funktionsnedsättning. Det digitala utanförskapet fortsätter att vara en utmaning hos 

målgruppen och personligt ombud arbetar för att målgruppen ska få ökad tillgång och 

kunskap till olika digitala plattformar. Under perioden har fler antal klienter har fått hjälp att 

överklaga beslut från myndigheter. Förvaltningens personliga ombud har under perioden 

uppmärksammat att klienternas kontakt med försörjningsstöd har försvårats. Det som noterats 

är lång kötid till enhetens mottaggningstelefon vilket kan vara svårt för klienterna att hantera. 

Flera klienter som placerats från andra kommuner har inte fått information kring 

handläggningsprocessen vid ansökan om försörjningsstöd vilket inneburit extra stöd från 

personligt ombud. Under perioden har antalet ärenden ökat med 27 stycken varav 18 kvinnor 

och 9 män, av dessa var 5 personer över 65 år. 

Stockholms stads årsrapport för personligt ombud kom juni 2024 och är baserad utifrån 

Socialstyrelsens lägesrapport om verksamhet om personligt ombud bidrags år 2023. Av 

Stadens rapport framkommer att Järva stadsdelsförvaltning har högre antalet kundkontakter i 

jämförelse med andra stadsdelar. 

Nämndens funktionhindersråd företräder personer med funktionshinder och deras anhöriga i 

stadsdelsområdet. Under perioden har enhetschef för beställarenheten och socialpsykiatri samt 

avdelningens personliga ombud deltagit vid rådets möten. De har berättat om verksamhetens 

uppdrag samt pågående arbete. Förvaltningens stabsenhet och enheten för stadsutveckling 

deltog vid ett möte inför byggandet av Husby gård utegym. De informerade om att i processen 

prioriteras målgrupper såsom personer över 65 år, personer med funktionsnedsättningar samt 

kvinnor. Rådet fick möjlighet att lämna synpunkter inför anläggningen av Husby utegym. 

Gästerna som bjudits in har bidragit till att rådet fått insyn i pågående arbete och getts 

möjlighet att vara delaktiga. 
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Tillgänglighet och delaktighet för personer med funktionsnedsättning 
Förvaltningens arbete med tillgänglighet och delaktighet för personer med 

funktionsnedsättning utgår från Program för tillgänglighet och delaktighet för personer med 

funktionsnedsättning 2024-2029. I samband med planering av lokaler samverkar 

förvaltningen med fastighetsägare där hänsyn tas till tillgänglighetskraven. I juni invigde 

nämnden en ny öppen mötesplats för seniorer i Akalla by, där lokalerna är 

tillgänglighetsanpassade för att säkerställa möjlighet för alla att delta i aktiviteter och social 

gemenskap. I nämndens pågående projektarbete med medborgarbudget har förvaltningen haft 

ett särskilt funktionshinderperspektiv med principen om universell utformning som 

utgångspunkt i arbetet, i syfte att kommande utegym i Husby är tillgänglighetsanpassat. 

Funktionshindersrådet har tillfrågats och inkommit med synpunkter. 

Vidare pågår arbete med att tillgänglighetsanpassa förvaltningens information om 

medborgarförslag, för att fler ska kunna ta del av informationen och kunna påverka nämndens 

verksamhet. Syftet med arbetet är att stärka den lokala demokratin och de mänskliga 

rättigheterna. Förvaltningen fortsätter att stärka målgruppens kunskap kring digitalisering för 

att personer med funktionsnedsättning ska ha jämlika möjligheter att få information och 

kunna kommunicera på samma villkor som andra. 

Jämställdhetsanalys 
Beroende och skadligt bruk av alkohol och narkotika är ett stort samhällsproblem som drabbar 

både kvinnor och män. Fler män än kvinnor har kontakt med förvaltningens 

missbruksverksamhet. Majoriteten av deltagarna i förvaltningens öppenvård för missbruk och 

beroende är män. Verksamheten har 15 procent kvinnor i gruppbehandling och 25 procent i 

enskild behandlingsinsats. Även om det troligtvis kommer att fortsätta vara en 

överrepresentation av män, så är det viktigt att verksamheten även bevakar och 

uppmärksammar kvinnor som är i behov av stöd och/eller behandling för att, kvinnor ska få 

de insatser som de behöver. 

Agenda 2030 

Nämnden bidrar till att uppfylla hållbarhetsmålen mål 3 god hälsa och välbefinnande, mål 5 

jämställdhet samt mål 10 minskad ojämlikhet. Nämnden erbjuder insatser, stöd och omsorg 

som bidrar till människors möjligheter att nå sin fulla kapacitet, leva ett självständigt liv och 

bidra till samhällets utveckling. Nämndens fokus är tillitsskapande åtgärder, förebyggande 

och tidiga insatser samt motverka kriminalitet och våld i nära relationer. 

Nedanstående aktiviteter bidrar till måluppfyllelsen. Aktiviteterna följs upp under respektive 

nämndmål. För att möjliggöra att fler barn har goda relationer med sina föräldrar och 

därigenom öka barnens möjligheter till en god hälsa och ett gott liv erbjuder verksamheten 

första linjens socialtjänst ett utvecklat förebyggande föräldraskapsstöd. Förvaltningens 

skolsocionomer arbetar för att fler flickor och pojkar ska ha god närvaro i skolan och klara av 

att uppnå gymnasiebehörighet. 
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   Indikator 
Periodens 
utfall 

Utfall 
män/ 
pojkar 

Utfall 
kvinnor/ 
flickor 

Utfall VB 
2023 

Prognos 
helår 

Årsmål 
KF:s 
årsmål 

Period 

  

 

Andel barn och 
unga som åter blir 
föremål för 
anmälan/ansökan 
efter avslutad 
utredning 

19,5 % 18,7 % 20,6 % 18,9 % 24 % 24 % 24 % Tertial 
2 2024 

  

 

Andel brukare 
inom omsorgen för 
personer med 
funktions-
nedsättning som 
inte upplever 
diskriminering 

   82 %  90 % Tas 
fram av 
nämnd 

2024 

  

 

Andel brukare 
inom 
socialpsykiatrin 
som inte upplever 
diskriminering 

   82 %  90 % Tas 
fram av 
nämnd 

2024 

  

 

Andel brukare som 
är nöjd med sin 
insats – Funktions-
nedsättning (stöd 
och service till 
personer med 
funktions-
nedsättning) 

   89 %  80 % 80 % 2024 

  

 

Andel personer 
med funktions-
nedsättning som 
upplever att de blir 
väl bemötta av 
stadens personal 
(stöd och service 
till personer med 
funktions-
nedsättning) 

   92 %  90 % 90 % 2024 

  

 

Andel personer 
med funktions-
nedsättning som 
upplever att de kan 
påverka insatsens 
utformning (stöd 
och service till 
personer med 
funktions-
nedsättning) 

   79 %  79 % 79 % 2024 

  

 

Andel personer 
som själva 
upplever att de får 
en förbättrad 
situation av 
insatserna de fått 
från socialtjänsten 
(vuxna missbruk, 
socialpsykiatri, 
våld i nära relation) 

     85 % 85 % 2024 
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   Indikator 
Periodens 
utfall 

Utfall 
män/ 
pojkar 

Utfall 
kvinnor/ 
flickor 

Utfall VB 
2023 

Prognos 
helår 

Årsmål 
KF:s 
årsmål 

Period 

  

 

Andel placerade 
barn som når 
målen i 
svenska/svenska 
som andraspråk, 
matematik, och 
engelska i 
grundskolan 

68 70,37 
% 

65,22 % 59 65 65 % 75 % Tertial 
2 2024 

  Andel utredningar 
av barn och unga 
där barnet varit 
delaktigt och fått 
återkoppling 

75,08 74,23 
% 

76,14 % 69,33 70 70 % Tas 
fram av 
nämnd 

Tertial 
2 2024 

  

 

Brukarens 
upplevelse av 
trygghet - LSS-
boende, vuxna och 
barn (stöd och 
service till 
personer med 
funktions-
nedsättning) 

   77 %  70 % Tas 
fram av 
nämnd 

2024 

 

   Aktivitet Startdatum Slutdatum Avvikelse 

  Socialnämnden och äldrenämnden ska stödja stadsdelsnämnderna 
att i dialog med regionen implementera gemensamma system för 
genomförande och uppföljning av SIP 

2024-01-01 2024-12-31  

Nämndmål: 1.3.1 Det förebyggande arbetet stärks och invånare får stöd och omsorg 

utifrån sina förutsättningar och behov. 

 Uppfylls helt 

Beskrivning 

För att nå fler barn och unga som befinner sig riskzon för kriminalitet och erbjuda stöd har 

målgruppen för de så kallade allvarssamtalen med polisen reviderats. Målgruppen har utökats 

till att omfatta inkommen oro från både polisen och skolan avseende brott samt 

beteendeproblematik med koppling till kriminalitet. För att motverka normbrytande beteende 

och kriminalitet hos barn och unga fortsätter förvaltningen arbetet med att implementera 

Socialstyrelsens kunskapsstöd Bedöma risk och behov för barn och unga som begår brott eller 

har annat normbrytande beteende samt Insatser för att motverka fortsatt normbrytande 

beteende och återfall i brott. Kompetenshöjande insatser ska genomföras i 

bedömningsinstrumenten EARL och SAVRY för att identifiera påverkningsbara riskfaktorer 

för utveckling av våldsamt eller annat allvarligt kriminellt beteende hos barn och unga. Barn 

och ungas rätt till information och delaktighet prioriteras särskilt. Arbetet för att säkerställa att 

förskola/skolgång för barn och unga vid placering är fortsatt prioriterat. Det gäller även barn 

som placerats på skyddat boende med sin vårdnadshavare. Vid placeringar i familjehem är 
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målet att alla barn och unga genomgår hälso- och tandundersökningar för att säkerställa en 

god hälsa. 

 

Fortsatt stöd ges till föräldrar genom föräldrastödsprogram, föräldrarådgivning, 

hembesöksprogram och familjecentraler. Samverkan mellan förvaltningens 

föräldrarådgivande verksamhet i Husby och regionen fortgår i syfte att erbjuda en verksamhet 

likt en familjecentral.   

 

Våld i nära relationer och hedersrelaterat våld och förtryck ska motverkas och våldsutsatta 

samt våldsutövare ska få det skydd och stöd som de behöver. Det uppsökande arbetet ska 

utökas för att hitta våldsutsatta, enskilda med särskild sårbarhet exempelvis barn och personer 

med beroendeproblem, för att säkerställa att dessa personer får det stöd som de har behov av. 

Förvaltningen stärker arbetet med att förebygga, motverka och bekämpa hedersrelaterat våld 

och förtryck och dess olika uttrycksformer, såsom barnäktenskap, tvångsäktenskap och 

könsstympning av flickor och kvinnor. För att uppmärksamma att barn olagligen förs 

utomlands ska förvaltningen i samverkan med socialförvaltningen, skolan och civilsamhället 

utveckla rutiner för anmälan om utreseförbud.  

 

Förvaltningens arbete med sociala insatsgrupper och avhopp från kriminella nätverk är fortsatt 

prioriterat. I samverkan med kriminalvården och frivården ska arbetssätt utvecklas för att ge 

unga som avslutar sin fängelsevistelse förutsättningar att leva ett liv utan kriminalitet och 

våld. 

 

Förvaltningens förebyggande arbete mot alkohol, narkotika, dopningsmedel, nikotinprodukter 

och spel om pengar (ANDTS) ska utgå från stadens program om ANDTS 2023-2026 och 

konkretiseras utifrån förvaltningens behov. Preventionsindex mini är ett index på det 

ANDTS-förebyggande arbetet och räknas ut varje år för alla stadsdelsförvaltning och ett 

medelvärde för staden tas fram. Förvaltningen ska stärka arbetet i det interna ANDTS 

nätverket i syfte att sprida kunskaper och stöd i det förebyggande arbetet mot ANDTS med 

särskilt fokus på nikotinprodukter. I syfte att stärka det drog- och brottsförebyggande arbetet i 

Järva ska strukturer i enlighet med metoden ANDTS-coach implementeras, inledningsvis som 

pilot. 

Förväntat resultat 

- Antal föräldrar som tar del av föräldrarådgivande insatser ökar och uppgår till lägst 

3 400 stycken. 

- Andel elever inskrivna i skolsociala team som förbättrar sin närvaro i skolan i syfte att få 

godkända betyg ökar och uppgår till lägst 60 procent.  

- Det nya arbetssättet kring ANDTS är implementerat. 
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Analys 

Nämnden bedömer att målet kommer att uppfyllas helt under året. Bedömningen grundas på 

att förväntat resultat för nämndmålet uppnås samt att aktiviteterna kommer att genomföras. 

Händelseanalys, utbildningar och insatser 
Socialförvaltningen har gjort en händelseanalys gällande ungdomar/unga vuxna som blivit 

utsatta för dödligt skjutvapenvåld kopplat till gängkriminalitet. Ett antal 

stadsdelsförvaltningar deltog i händelseanalysen bland annat Järva. Resultaten presenterades i 

en workshop som utöver händelseanalysen fokusera på Socialstyrelsens kunskapsstöd 

Bedöma risk och behov för barn och unga som begår brott eller har annat normbrytande 

beteende samt Insatser för att motverka fortsatt normbrytande beteende och återfall i brott 

och hur resultaten från händelseanalysen kan användas i arbetet för att motverka 

normbrytande beteende och kriminalitet hos barn och unga. Socialtjänstens verksamheter har 

tagit del av resultatet som ska bidra till att öka förvaltningens förmåga att utveckla 

systematiska arbetssätt. Inom barn och ungdomsverksamheterna fortsätter implementeringen 

av bedömningsinstrumenten Early Assessment Risk List (EARL) för målgruppen 6-12 år och 

Structured Assessment of Violence Risk in Youth (SAVRY) för målgruppen 13-18 år. EARL 

och SAVRY innebär en strukturerad bedömning av barn/ungas risk för fortsatt antisocial 

problematik, våldsbrott och annan allvarlig kriminalitet. Instrumenten utgör ett stöd i 

planeringen av behandling och andra insatser för att minska risken. Resultatet visar att 

instrumenten använts i ett fåtal ärenden. Orsaken till det är att, några handläggare har gått 

utbildningarna. En annan orsak är att, det inte inkommit så många ärenden som tillhör 

målgruppen. För att fler ärenden ska utredas enligt EARL och SAVRY fortsätter 

utbildningsinsatserna för handläggare och chefer. 

Ytterligare en ANDTS-coach utbildning har genomförts för 20 representanter knutna till 

stadsdelsområdena Tensta och Hjulsta, inklusive friskolor och föreningar. Resultatet visar att 

utbildningen ökade medarbetarnas kunskap och metoder/verktyg för att kunna arbeta drog- 

och brottsförebyggande. Implementering av det nya ANDTS-programmet 2023-2026 pågår. 

En arbetsgrupp har bildats som under höstens första möte ska gå igenom ANDTS-

programmet och välja ut delar som verksamheterna ska arbeta vidare med. Det utåtriktade 

ANDTS-arbetet har systematiserats vilket innebär att fältassistenterna och föräldrarådgivarna 

arbetar gemensamt mot både skolor och civilsamhället. Informationsmaterial till föräldrar och 

elever i årskurs 6-9 har tagits fram. En workshop med fokus på narkotika och trygghet har 

genomförts för feriearbetande ungdomar. Syftet är att öka kunskapen hos ungdomarna om 

ANDTS. 

Målet är att nå minst 3 400 föräldrar med föräldrarådgivande insatser. Hittills i år har 

förvaltningen nått 1 580 föräldrar varav 800 kvinnor och 780 män. Det är 100 män fler 

jämfört med motsvarande period förra året. Orsaken till ökningen bedöms vara intensifierad 

samverkan med förskolan, skolan, barnavårdscentralen och tidigare kontakter. Utifrån 

upprättad handlingsplan med förskolan, systematiserad skolsamverkan samt att 

föräldrarådgivningen träffar många föräldrar i samband med förskole- och skolstart är 

bedömningen att målet kommer att nås under året. Förvaltningen fortsätter arbetet för att nå 

fler män. 
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Totalt har fyra våldsutövare fått stöd och insatser hos Relationsvåldscentrum Väst vilket 

ligger i under årsmålet om tio. Anledningen till att målet inte uppnåtts bedöms vara att de 

våldsutövare som verksamheten har varit i kontakt med inte har varit motiverade till att ta 

emot stöd och hjälp för att sluta med våldet. Bedömningen är att målet uppnås under året. För 

att nå fler våldsutövare och våldsutsatta samverkar verksamheten bland annat med 

relationsvåldsteamet, frivården och polisen i syfte att nå ut med information om vad 

Relationsvåldscentrum Väst kan hjälpa till med. 

Totalt har tio remitteringar av samtal med barn som bevittnat våld inkommit till 

Relationsvåldscentrum Väst varav för sex pojkar och fyra flickor. Det är en minskning 

jämfört med motsvarande period förra året, då det inkom 13 barnärenden. Minskningen är inte 

i den omfattningen att det går att dra några slutsatser eller se någon tendens till en 

stadigvarande minskning av barnuppdrag. För att öka antalet remitteringar pågår 

informationssatsningar om samtalsstödet till barn- och ungdomsverksamheterna som träffar 

många familjer där det förekommer våld. 

Förvaltningen har sju skolsocionomer som bemannat sju grundskolor. Totalt har 59 elever 

tagit del av insatsen, varav 35 flickor och 24 pojkar. Jämfört med samma period förra året 

arbetade skolsocionomerna med sammanlagt 52 elever. Det är en ökning med sju elever. 

Orsaken till ökningen bedöms vara att fler elever haft behov av stöd och hjälp för att nå 

skolmålen. Skolorna skriver in sina elever till skolsociala team vid en genomsnittlig frånvaro 

om 32 procent. Totalt 68 procent av de elever som skolsocionomerna har arbetat med har ökat 

sin skolnärvaro och/eller ökat sin måluppfyllelse genom att förbättra sina betyg. Anledningen 

till att alla elever inte uppnått skolmålen är en skol- och individrelaterad problematik. Det 

finns en risk att elever redan innan har utvecklat en svårare frånvaroproblematik och även har 

andra svårigheter som skolsocionomerna inte kan hantera exempelvis psykisk ohälsa, 

misstänkt neuropsykiatrisk funktionsnedsättning och inlärningssvårigheter vilket har försvårat 

arbetet och ställer större krav på stödet och pedagogiken. Flera av dessa elever har fått bättre 

hälsa genom ett bättre mående, en fritidssysselsättning eller stöd av psykiatrin, sjukvården 

och/eller socialtjänsten. Skolsocionomerna har även varit behjälpliga i att länka samma 

befintliga och nya insatser samt gjort orosanmälningar och eller ansökt om plats i projektet 

Skolsociala team Plus. Dessutom har skolsocionomerna motiverat vårdnadshavare till stöd 

och kontakt med barn- och ungdomspsykiatrin och bidragit till att förbättra relationen till sina 

barn och lärare i skolan. 

Det sociala investeringsprojektet Skolsociala team Plus fortgår i samverkan med 

Kungsholmens stadsdelsförvaltning. Målgruppen är barn som går i grundskolan och som har 

en skolfrånvaro över 50 procent och som riskerar att, inte nå målen med utbildningen. Genom 

insatser får eleverna ett intensivt och behovsbaserat stöd för öka skolnärvaron. Resultatet visar 

att sju elever i Järva har beviljats insatsen vilket ligger under målet om 15 elever. Under våren 

har teamet haft underbemanning vilket kan vara en bidragande orsak till att målet inte 

uppnåtts. Rekrytering av en familjebehandlare pågår och bedömningen är att målet kommer 

uppnås vid årets slut. 
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   Indikator 
Periodens 
utfall 

Utfall 
män/ 
pojkar 

Utfall 
kvinnor/ 
flickor 

Utfall VB 
2023 

Prognos 
helår 

Årsmål 
KF:s 
årsmål 

Period 

 
 Antal våldsutövare 

i Järva som tar del 
av stöd och 
insatser via 
Relationsvåldscent
er (RVC) 

4 10 0  10 10  Tertial 
2 2024 

 
 Högre indexvärde 

enligt 
preventionsindex-
mini jämfört med 
2023 

   80  75  2024 

 

   Aktivitet Startdatum Slutdatum Avvikelse 

  Identifiera och utveckla arbetssätt för att öka flödet av ärenden från 
myndighetsutövning barn och unga till första linjens socialtjänst 

2024-01-01 2024-12-31  

  Ta fram en handlingsplan med gemensamma åtaganden för 
samverkan mellan avdelningarna individ och familj och förskolan 

2024-01-01 2024-03-31  

  Vidareutveckla arbetssätt och rutiner för att möjliggöra att fler 
föräldrar tar del av föräldrarådgivande insatser 

2024-01-01 2024-12-31  

  Vidareutveckla det uppsökande arbetet för att nå fler barn, unga 
och unga vuxna i utsatta miljöer i syfte att fler tar del av 
förebyggande insatser. 

2024-01-01 2024-12-31  

Nämndmål: 1.3.2 Personer med funktionsnedsättning eller psykisk ohälsa i behov av 

stöd och insatser möter en socialtjänst av god kvalitet och med insatser som präglas 

av självbestämmande och trygghet 

 Uppfylls helt 

Beskrivning 

Nämnden ska bidra till att personer med funktionsnedsättningar får stöd och omsorg som 

stärker den enskildes förmåga att leva ett självständigt liv. Under året intensifieras arbetet 

med uppföljning av ledsagning och fritidsaktiviteter för de barn och unga med 

funktionsnedsättning som har kontakt med förvaltningen. För att personer med 

funktionsnedsättning ska kunna tillgodogöra sig information och kommunicera med 

nämndens verksamheter på jämlika villkor som andra görs anpassningar efter brukarnas 

individuella behov. Metoder, teknikanvändande och kompetenssatsningar utvecklas och 

genomförs utifrån de olika verksamheternas behov för att säkerställa en kvalitativ och 

attraktiv verksamhet av hög kvalitet. De enskilda får stöd och omsorg från medarbetare som 

har certifierats i det pedagogiska ramverket. Deltagare och boende erbjuds olika typer av 

hälsofrämjande, förebyggande och rehabiliterande aktiviteter för att förebygga och främja en 

god fysisk och psykisk hälsa utifrån individens behov.  Personer med funktionsnedsättning 

och/eller psykisk ohälsa som har möjlighet att närma sig arbetsmarknaden eller studera ska 

ges ett anpassat stöd att uppnå sina mål genom arbetsinriktade insatser. För att elever som går 
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ut gymnasiesärskolan ska få stöd till rätt sysselsättning efter studenten så utvecklar nämnden 

sina arbetssätt, bland annat genom regelbunden information till elever och föräldrar vid 

gymnasiesärskolor om socialtjänstens arbetsinriktade stöd. 

Förväntat resultat 

- Andel brukare som upplever att de blir väl bemötta av den personal de möter inom LSS är 

90 procent för verksamheter i förvaltningens regi. 

- Andel brukares upplevelse av trygghet i LSS-boende är 70 procent för boenden i 

förvaltningens regi. 

- Andel personer inom socialpsykiatrin som inte upplever diskriminering är 90 procent för 

verksamheter i förvaltningens regi. 

- Andel  personer inom socialpsykiatrin som upplever att de får en förbättrad situation av 

insatsen/insatserna de fått från boendestöd/ gruppboende i förvaltningens regi, är 70 procent. 

Analys 

Nämnden bedömer att målet kommer att uppfyllas helt under året. Bedömningen grundas på 

att förväntat resultat för nämndmålet uppnås samt att aktiviteterna kommer att genomföras. 

Hälsofrämjande arbete och delaktighet inom LSS 
För att stärka det hälsofrämjande arbetet inom förvaltningens LSS-verksamheter samt inom 

socialpsykiatrin har samarbete skapats med stadens kultur och fritidsombud som lett till en 

ökning av aktiviteter hos målgruppen. Samtliga brukare inom LSS-verksamheterna har fått 

erbjudande om att erhålla ett simhallskort. Under perioden har 18 brukare fått tillgång till 

träningsanläggning och simhall. Motivationsarbete pågår för att öka antalet personer. Under 

andra kvartalet skapades kontakt med stadens kultur- och fritidsombud som har lett till en 

ökning av aktiviteter. Utförda gemensamma aktiviteter har bestått i firande av högtidsdagar 

såsom nationaldag och Eid samt dagsutflykter såsom Oceanbus, Skansen och deltagande i 

Pride. 

För att öka målgruppens delaktighet i samhället har arbetet fortsatt under perioden med att 

stärka kompetensen inom digitala verktyg. Brukarna får stöd att använda sig av olika digitala 

kommunikationshjälpmedel. En del verksamheter har erbjudit brukarna kurser i 

telefonihantering och Bank-id. 

Under april och maj genomfördes en bemötandeenkät för att mäta brukarnas upplevelse av 

bemötande och kvalité hos beställarenheten. Enkäten har lämnats under samtliga 

handläggningsbesök till brukare. Enkäten lämnades med muntlig information samt med 

skriftlig information om enkäten och dess anonymitet samt med frankerat kuvert. 

Brukarenkäten som användes är från Enkätfabriken. I likhet med stadens brukarundersökning 

var svarsfrekvensen låg vilket inte är ovanligt för målgruppen. Totalt inkom 19 svar av 100 

lämnade. Av de som svarade var 89 procent nöjda med mötet med sin handläggare och 11 

procent ansåg att det var ”ok”. På frågan om individen vet hur kontakt kan tas med 

biståndshandläggare svarade 95 procent att de visste. På frågan om individen visste vart den 

vänder sig om individen känner sig missnöjd med kontakten med sin biståndshandläggare, 

svarade 63 procent att de visste och 37 procent att de inte visste. Beställarenheten fortsätter 
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arbetet med att bibehålla den nöjdhet som framkommit av enkäten samt arbeta för att höja 

både svarsfrekvensen, nöjdheten samt öka kännedomen hos brukarna om vart de ska vända 

sig med sina synpunkter. 

Järva dagligverksamhet har under perioden utvecklat sitt samarbete med Järva polishus samt 

inlett ett nytt samarbete med en lunchrestaurang i området.  Deltagarna packar matlådor och 

kör ut dessa till andra verksamheter. Samarbetet innebär att antalet deltagare som fått 

praktikplats på den öppna arbetsmarknaden ökat under perioden. Studenter från Stockholms 

universitet har gjort ett examensarbete kring att bygga sinnesstimulerande miljöer på 

verksamheten. Genom att digitalt exponera bilder och ljud på väggen har enhetens sinnesrum 

utvecklats vilket uppskattas av deltagarna. 

På avdelnings LSS-verksamheter pågår ett arbete med införande av nya yrkestitulaturer. 

Medarbetare som inte har en utbildningsnivå som motsvarar stödassistent erbjuds fortbildning 

inom stadens utbildningssatsning. Under perioden har 1 medarbetare validerats till 

stödassistent. Medarbetare inom LSS-verksamheterna har genomgått HRL utbildning samt 

utbildning i Lex Sarah. 

Samtliga LSS-verksamheter har under perioden fortsatt arbetet med att bli certifierade i det 

Pedagogiska ramverket. Det innebär att alla medarbetare har en grundkompetens samt 

fördjupad kunskap gällande olika typer av funktionsnedsättningar, kartläggning, 

tydliggörande pedagogik samt lågaffektivt bemötande. Flera verksamheter har omcertifierats i 

det Pedagogiska ramverket. För att omcertifiera en verksamhet krävs en godkänd 

handlingsplan av projektledaren för det Pedagogiska ramverket. Certifieringen gäller under 

två år. 

   Aktivitet Startdatum Slutdatum Avvikelse 

  Förvaltningens LSS- och socialpsykiatriverksamheter anordnar en 
hälsovecka för att främja en hälsosam livsstil för målgrupperna och 
deras anhöriga. 

2024-01-01 2024-12-31  

  Säkerställa rutiner och uppföljning för att minderåriga barn som är 
sammanboende med personer som får stöd från förvaltningen 
utifrån funktionsnedsättning eller psykisk ohälsa uppmärksammas i 
enlighet med barnkonventionen. 

2024-01-01 2024-12-31  

  Utveckla metod för att säkerställa uppföljningen av insatsen 
ledsagarservice enligt LSS för barn och unga vuxnas 
fritidsaktiviteter i syfte att säkerställa likställighet och utförande av 
god kvalitet. 

2024-01-01 2024-12-31  

KF:s mål för verksamhetsområdet: 1.4 Stockholm ska vara en bra stad att 

åldras i - med god omsorg och stor trygghet 

 Uppfylls helt 

Analys 

Nämnden gör bedömningen att kommunfullmäktiges mål för verksamhetsområdet kommer att 

uppfyllas helt. Bedömningen grundar sig på att årsmålen för samtliga indikatorer uppfylls, att 

underliggande nämndmål med förväntade resultat uppfylls och att planerade aktiviteter 

genomförs. 
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Äldreomsorg 
äldreomsorgen har en rättssäker myndighetsutövning, erbjuder evidensbaserade insatser och 

har stort fokus på det förebyggande arbetet. I det förebyggande arbetet ingår olika former av 

stöd för att äldre ska kunna bibehålla en god fysisk och psykisk hälsa, undvika digitalt 

utanförskap, olika former av stöd att kunna bo kvar i sin bostad och motverka ofrivillig social 

isolering. I det förebyggande arbetet ingår även anhörigstöd och uppsökare vilka arbetar med 

informationsspridning men även bland annat med civilsamhället och polis vid 

orosanmälningar som gäller äldre. 

Äldrevänlig stad 
Förvaltningen bidrar till en äldrevänlig stad genom att verka för ett tillgängligt, tryggt och 

inkluderande stadsdelsområde som främjar ett aktivt liv för personer över 65 år. Äldres 

trygghet både i den egna bostaden och i närliggande miljöer, är prioriterade områden där 

förvaltningen samverkar med andra samhällsaktörer. Pensionärsrådet representerar de äldre 

medborgarna i stadsdelsområdet och ges möjlighet att inkomma med synpunkter gällande 

remisser och andra frågor som handläggs av förvaltningen och som berör äldre. 

Äldres delaktighet 
Nämndens pensionärsråd har regelbundna möten där representant från förvaltningen deltar. 

Rådet har under perioden haft gäster från förvaltningen som berättat om sina respektive 

uppdrag, bland annat förvaltningens stadsdelsdirektör samt personligt ombud. I juni besökte 

avdelningens medicinskt ansvarig sjuksköterska (MAS) och medicinskt ansvarig för 

rehabilitering (MAR) rådet. De berättade om bland annat om arbetet med regeringsuppdraget 

god och nära vård samt den granskning av Inspektionen för vård och omsorg (IVO) gällande 

vård- och omsorgsboenden som genomfördes efter Covid-19 pandemin. 

I samtliga verksamheter främjas den äldres delaktighet och god möjlighet finns att lämna 

synpunkter och önskemål. Nämndens vård- och omsorgsboenden samt servicehus erbjuder 

kontaktmannaskap om möjligt utifrån det språk den boende talar. Man har regelbundet 

kontakt med de boendes anhöriga samt har haft boenderåd under perioden vilket är viktigt för 

både för delaktighet och trygghet. 

Välfärdsteknik och digital kommunikation  
Arbetet med att utveckla välfärdsteknik och digital kommunikation har fortskridit under 

perioden. Detta särskilt inom nämndens vård- och omsorgsboenden gällande olika system för 

exempelvis digital signering. Under hösten kommer digital signering av medicinlistor införas 

i verksamhet enligt Socialtjänstlagen och Hälso- sjukvårdslagen. All berörd personal har fått 

utbildning och systemet införs på Kista vård- och omsorgsboende och Rinkeby vård- och 

omsorgsboende under oktober. Ett nytt system, Exorlive, kommer testas under hösten. 

Systemet används för att sätta ihop träningsprogram med olika övningar istället för att en 

fysioterapeut och arbetsterapeut gör detta för hand. 

Anhörigstöd 
Anhörigkonsulenterna har under perioden haft riktat stöd till målgruppen över 65 år vid 84 

tillfällen till 13 kvinnor och tre män. Till målgruppen under 65 år har riktat stöd givits vid fem 

tillfällen till fyra kvinnor och en man. Det låga antalet ärenden under 65 år bedöms delvis 

bero på att det under perioden maj-augusti endast varit en anhörigkonsulent i tjänst och denna 
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har äldreomsorgen som sin primära målgrupp. Därutöver har anhörigkonsulenterna under 

perioden gett rådgivning i 468 fall gällande biståndsbedömning, vägledning till region, 

myndigheter etcetera till 412 kvinnor och 56 män. I merparten av kontakterna har den 

närstående pågående insatser från Järva stadsdelsförvaltning. Kontakten med anhöriga handlar 

ofta om dennes frustration och utmattning på grund av den krävande situationen som anhörig. 

Anhörigkonsulenterna tillsammans med äldreomsorgens uppsökare har regelbundet funnits 

för stöd och vägledning på medborgarkontor i stadsdelsområdet under perioden. Anhörigcafé 

har bedrivits på mötesplatserna för äldre. Det har under sommaren även genomförts en 

gemensam båtutflykt för anhörigvårdare i västerort. Två anhöriggrupper för anhöriga till 

personer över 65 år fortlöper under året. En målgrupp är anhöriga till personer med kognitiv 

svikt och en riktar sig till målgruppen somatisk sjukdom, 12 personer har under perioden 

deltagit i grupperna. Anhöriggrupp för föräldrar till personer med psykisk ohälsa med fyra 

deltagare pågick fram till sommaren. I augusti sker en nystart av gruppverksamhet för dessa 

anhöriga. 

Anhörigkonsulent inriktat mot äldreomsorg har genomfört fyra reflektionsmöten med vård- 

och omsorgspersonal på Kista vård- och omsorgsboende. Anhörigkonsulent inriktad på 

funktionsnedsättning och psykisk ohälsa har haft ett samverkansmöte med boendestödet inom 

socialpsykiatri för att diskutera arbetsmetoder för att nå anhöriga till målgruppen. Inom staden 

samarbetar anhörigkonsulenterna kring olika evenemang såsom föreläsningar, anhörigcirklar 

och delar i arbetsgrupper kring olika samarbetsprojekt. I Västerort har anhörigkonsulenterna 

ett nätverk där gemensamma aktiviteter planeras. Anhörigkonsulenten inriktad mot 

äldreomsorg har under perioden även besökt två frivilligorganisationer för att informera om 

anhörigstödet i Järva. 

Rinkeby vård- och omsorgsboende samt korttidsvård 
Inflyttningstakten till Rinkeby vård- och omsorgsboende var i början av året intensiv men 

avtog under mars vilket var fallet för hela staden. Under april till augusti var 90 procent av de 

öppna platserna belagda vilket är en uppgång sedan T1. Under hösten kommer det succesivt 

att öppnas upp avdelningar på Rinkeby vård och omsorgsboende då det nu åter är efterfrågan 

på platser till vård och omsorgsboende. 

Korttidsboendet hade en hög beläggning under januari och februari och beläggningen gick 

sedan ner under mars. I april ökade beläggningen åter igen och under augusti är det full 

beläggning. Under året har beläggningen varierat mellan 45 och 95 procent. Detta flöde är 

normalt då beläggningen av korttidsplatser i staden brukar variera vilket påverkar 

verksamhetens ekonomi. 

Enheten för vård- och omsorgsboende skickar ut veckovisa informationsbrev till alla 

medarbetare inom organisationen för att delge och sprida samma information. 

Äldreförvaltningen gjorde en oanmäld kvalitetsgranskning på Kista vård- och omsorgsboende 

i juni med mycket gott resultat. Det som framkom var att bemötandet var gott och även bra 

dokumentation och verksamhetschefens uppföljning. Den fullständiga rapporten kommer 

under hösten 2024. Kista vård- och omsorgsboende gjorde en egen enkätundersökning för att 

få en fingervisning av hur de boende trivs. Av 68 boende svarade 25. Av dessa är det 94 
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procent som känner sig trygga, 97 procent är nöjda med måltiderna och 94 procent är nöjda 

med aktiviteterna. Däremot framkommer det att 60 procent av de svarande uppgav att de kan 

känna sig ensamma då de saknar sina anhöriga. 

Agenda 2030  

Nämnden bidrar till att uppfylla målen i Agenda 2030 om mål 3 god hälsa och välbefinnande, 

mål 5 jämställdhet, mål 10 minskad ojämlikhet samt mål 11 hållbara städer och samhällen. 

Äldre får en individcentrerad och sammanhållen vård och omsorg där undernäring motverkas 

och en rättssäker samt likställig handläggning säkerställs. Äldreomsorgens verksamheter 

eftersträvar en hög grad av hållbar konsumtion och produktion i det dagliga arbetet samt vid 

sina inköp. När en äldre person bor tillsammans med en minderårig beaktas barnets rättigheter 

vid beslut och utförande av den äldres insats. 

Nedanstående aktiviteter bidrar till måluppfyllelsen. Aktiviteterna följs upp under 

respektivenämndmål. Inom hemtjänsten arbetar många personer av utländsk härkomst och 

den svenskspråkiga nivån kan ibland leda till misstolkningar. Inom en enhet i hemtjänsten har 

personal erbjudits språkutbildning under våren 2024. I hemtjänstgruppen Rinkeby-Kista är det 

en medarbetare och enhetschef som pratar finska och därmed kan kunder med finska som 

modersmål få hjälp på sitt språk när det gäller planering och annat som behöver pratas om. 

   Indikator 
Periodens 
utfall 

Utfall 
män/ 
pojkar 

Utfall 
kvinnor/ 
flickor 

Utfall VB 
2023 

Prognos 
helår 

Årsmål 
KF:s 
årsmål 

Period 

  Andel nöjda 
omsorgstagare 

      82 % 2024 

  

 

Andel 
omsorgstagare 
som upplever att 
de kan påverka hur 
hjälpen utförs i 
hemtjänsten 

   94 %  87 % 87 % 2024 

  

 

Andel 
omsorgstagare 
som upplever att 
de kan påverka hur 
hjälpen utförs på 
vård- och 
omsorgsboende 

   94 %  79 % 79 % 2024 

  Andel 
sjuksköterskor 
inom särskilda 
boenden 

     0,07 Tas 
fram av 
nämnd 

2024 

  

 

Andel äldre 
personer som vet 
vart de ska vända 
sig för att ansöka 
om hjälpinsatser 

   58  67 % 67 % 2024 

  Antal personal en 
hemtjänsttagare 
med minst två 
besök om dagen 
möter under en  
14-dagarsperiod 

   8,64  9 Max 10 
person
er 

2024 
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   Aktivitet Startdatum Slutdatum Avvikelse 

  Kommunstyrelsen ska i samarbete med äldrenämnden och 
stadsdelsnämnderna utreda om, och i så fall hur, uppföljningen av 
äldreboende som är upphandlade inom stadens LOV-avtal, kan 
överföras från stadsdelsnämnderna till äldrenämnden 

2024-01-01 2024-12-31  

  Äldrenämnden ska i samarbete med stadsdelsnämnderna fortsätta 
arbetet med att införa ramtid fullt ut 

2024-01-01 2024-12-31  

Nämndmål: 1.4.1 Äldre personer har en tillvaro som präglas av hög kvalitet, trygghet 

och självbestämmande 

 Uppfylls helt 

Beskrivning 

Nämndens verksamheter bedriver en äldreomsorg med god kvalitet utifrån ett salutogent 

förhållningssätt. Nämnden verkar för att personer över 65 år och deras anhöriga har 

kännedom om äldreomsorgens öppna och biståndsbedömda verksamheter. Äldre och deras 

anhöriga upplever ett gott bemötande i sin kontakt med förvaltningens verksamheter och vet 

vart de kan vända sig med sina frågor. Informationskanaler utvärderas, uppdateras och 

utvecklas kontinuerlig. Stöd och omsorg bedöms samt utförs utifrån individuella behov av 

medarbetare med verksamhetsanpassad kompetens. Medarbetarnas breda språk- och 

kulturkompetens är en tillgång i arbetet med att möta äldre och anhörigas behov. Äldre känner 

sig trygga vid hemgång från sjukhus då de får ett samordnat stöd från stadsdelsförvaltningen 

och Region Stockholm. Äldreomsorgens verksamheter erbjuder ett varierat utbud av 

förebyggande och rehabiliterande aktiviteter för både fysisk och psykisk hälsa. Aktiviteterna 

utvärderas och utvecklas därefter utifrån äldres önskemål. Äldre har möjlighet att uppleva 

trevliga aktiviteter och måltider i gemenskap med andra vilket motverkar ofrivillig ensamhet 

och social isolering samt stimulerar aptit och motverkar undernäring. För att ytterligare 

förbättra äldres hälsa och välbefinnande ska en ökad användning av vårddjur ses över. 

Förväntat resultat 

- Andel kunder som upplever att de kan påverka hur hjälpen utförs i förvaltningens 

hemtjänstenheter är 87 procent. 

- Andel boende i Kista samt Rinkeby vård- och omsorgsboende som upplever sig trygga är 

90 procent. 

- Andel äldre personer i stadsdelsområdet som vet vart de ska vända sig för att ansöka om 

hjälpinsatser är 67 procent. 

- Projektet Hälsosamtal når 50 deltagare 

Analys 

Nämnden bedömer att målet kommer att uppfyllas helt under året. Bedömningen grundas på 

att förväntat resultat för nämndmålet uppnås samt att aktiviteterna kommer att genomföras. 
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Salutogent förhållningssätt  
För att utveckla det salutogena förhållningssättet inom vård och omsorg har ett nätverk 

inrättats bestående av representanter från de olika utförarverksamheterna inom äldre, 

funktionsnedsättning och socialpsykiatri. Dessa personer inledde under våren påbörjat en 

gemensam handledning vilken inkluderar fortbildning och kommer att fortgå under hela året. 

Dessa personer ska utgöra ett stöd för sina kollegor på enheterna i syfte att säkra ett salutogent 

förhållningssätt i respektive verksamhet. Parallellt med gruppens utveckling genomförs en 

halvdagsutbildning för övriga medarbetare inom verksamhetsområdet, detta i syfte att säkra 

kompetens inom salutogent förhållningssätt som ska råda inom alla enheter. Utbildningen 

äger rum vid ett flertal tillfällen under året och satsningen följs upp i VB. 

Kompetensutvecklingsmedel har beviljats för denna utbildningssatsning. Flera arbetsgrupper 

har regelbundet gruppreflektioner för att stärka personalen i den personcentrerade omsorgen. 

Information 
Under perioden har ett flertal informationskampanjer ägt rum bland annat med förebyggande 

information om bedrägerier mot äldre. Förvaltningen arbetar kontinuerligt för att nå ut och 

sprida information om aktivitetscenter, de öppna mötesplatserna och verksamheternas 

program. Detta arbete pågår kontinuerligt med hjälp av sociala medier, stadens kalendarium, 

utskick av aktivitetsprogrammen med hjälp av hemtjänsten, medborgarkontor, bibliotek, 

vårdcentraler och andra publika platser. Annonsering i lokalpress har identifierats som en 

framgångsrik väg att nå ut till äldre i stadsdelsområdet. Affischering i stadsdelsområdet med 

information om aktiviteter för äldre genomförs av daglig verksamhet vilka har detta som en 

arbetsuppgift. Det ökade antalet besökare på mötesplatserna har analyserats och bedöms bero 

på den breda marknadsföring som skett och de uppskattade evenemangen vilket gör att 

tidigare besökare återkommer och tar med sina vänner. 

Kompetens  
En större avdelningsövergripande utbildningssatsning i ämnet Kris har under våren inletts 

inom avdelningen äldre, funktionsnedsättning och socialpsykiatri. Utbildningen genomförs i 

två steg och riktar sig främst till medarbetare i utförarverksamheterna. Utbildningen fortgår 

under hela 2024 utifrån ett identifierat behov främst inom de utförarverksamheter vars 

medarbetare befinner sig ute i stadsdelsområdet i sitt dagliga arbete. Dessa medarbetare 

besöker ofta personers hem, arbetar ensamma och rör sig i området även kvällar och helger. 

Medarbetarna ska erhålla en ökad kompetens om vad som händer i ett kristillstånd, hur man 

bemöter en person i kris och hur man kan hantera sina egna känslor när man hamnar i en 

sådan situation. För denna utbildningssatsning har nämnden beviljats 

kompetensutvecklingsmedel. 

Utifrån identifierade behov och ökade krav inom äldreomsorgen sker en språksatsning för 

medarbetare i förvaltningens utförarverksamheter. Med stöd av äldreförvaltningen utbildas 

medarbetare i yrkessvenska vilket har mottagits väl av både deltagare i utbildningen och 

chefer.  Utbildningen inleddes inom Spånga-Tensta hemtjänst 2023 där utbildningen gjorts 

obligatorisk för alla medarbetare. Under våren 2024 startade ytterligare en grupp där 

deltagarna kommer från olika enheter inom förvaltningens äldreomsorg vilken startade upp 

igen i september. Utbildningen är uppskattad av både deltagare och chefer då den upplevs 

leda till förbättrade språkkunskaper användbara inom det dagliga arbetet. 
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En fortsatt utmaning inom utförarverksamheterna äldreomsorg är att det blivit allt vanligare 

att äldre har psykisk ohälsa, kognitiv svikt, aktivt missbruk eller lever i ekonomisk utsatthet 

vilket blir en utmaning och ökar kraven på kompetens på personalen. En utbildning 

omfattande 7,5 högskolepoäng i ämnet Äldres psykiska hälsa och ohälsa har under våren 

genomförts för ett antal medarbetare. Utbildningen har skett i samarbete med Jönköpings 

universitet. 

Förebyggande och rehabiliterande 
Förvaltningens förebyggande arbete för äldre bedrivs på olika sätt för att nå så många som 

möjligt och för att nå äldre med olika behov. Syn- och hörsel konsulenten har under perioden 

gjort 84 hembesök samt kontinuerligt haft öppen mottagning på olika mötesplatser i hela 

västerort med 192 besökare. 

Förvaltningen informerar och annonserar regelbundet om möjligheten till Fixartjänst och IT-

tjänst som är två icke-biståndsbedömda tjänster. Fixartjänsten avser att förebygga fall i 

bostaden och har under perioden haft 18 ärenden, varav besök hos 15 kvinnor och 3 män. IT-

tjänsten avser att äldre inte hamnar i ett digitalt utanförskap eller utsätts för bedrägerier vid 

exempelvis användande av applikationer (appar) och mail. IT-tjänsten har under perioden haft 

drop-in-tider på mötesplatserna samt gjort hembesök. Under sommaren har ungdomar 

anställda av Stockholm stad haft IT-kurser för Järvas seniorer på de olika mötesplatserna där 

de lärt ut om applikationer (appar), Swish, Bank-id med mera. Mötesplatserna arbetar även 

med att lyfta nationella minoriteter och bland annat erbjuds Sverige-finländare café, 

underhållning och föreläsningar. 

Mötesplatserna för äldre i stadsdelsområdet ska arbeta förebyggande, motverka ensamhet och 

stärka och upprätthålla fysiska, psykiska och sociala förmågor. Under maj, juni och juli och 

augusti hade mötesplatsen i Spånga 2 365 besökare, varav 400 män och 1 873 kvinnor. Kista 

aktivitetscenter hade under samma period 3 181 besökare varav 653 män och 2 528 kvinnor. 

En kontinuerlig dialog sker med besökarna för att säkerställa att rätt aktiviteter erbjuds i 

relation till de äldres önskemål och behov. Enkäten som skickades ut i april påvisar önskemål 

på aktiviteter som utflykter, matupplevelser såsom julbord och matlagningskurser, dans och 

rörelse som främjar hälsan. Vid aktiviteter som gäller mat har stimulansmedel från Matlyftet 

kunna nyttjas för att erbjuda deltagarna extra matupplevelser. En grupp av herrar har 

sammansatts och kallas för Järvagrabbarna. De träffas och gör aktiviteter tillsammans. Bland 

annat har gruppen besökt Solvalla, gjort utflykt till Skolkloster och spelat discogolf, vilket är 

aktiviteter som önskats vid uppstartsmöten. Utvärdering kommer ske och se hur flera herrar 

kan lockas till gruppen. 

En ny mötesplats invigdes i Akalla By den 17 juni för Järvas seniorer och det finns numera 

sju mötesplatser för äldre samt två mötesplatser för personer med psykisk ohälsa i Järva. Även 

mötesplatserna för personer med psykisk ohälsa har många äldre besökare. 

Arbetet med hälsosamtal har fortgått under perioden och förberedelse för ett utvecklingsarbete 

av metoden har inletts. Målet är att med ett mer populations-anpassat arbetssätt till den äldre 

befolkningen i Järva kunna nå fler äldre som vill nå eller bibehålla en god hälsa. Syftet med 

metoden är att motverka nedsättning av kognitiva funktioner med stigande ålder. Under 

perioden har medarbetare utbildats i den nuvarande arbetsmetoden för att arbetet inte ska 
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avstanna under tiden för utvecklingsarbetet. 

Beställarenheten äldreomsorg har en medarbetare som är uppsökare och arbetar 

vräkningsförebyggande för att förhindra att äldre hamnar i hemlöshet. Uppsökaren samverkar 

med civilsamhället och samhällsaktörer såsom hyresvärdar, mötesplatser, medborgarkontoret 

samt interna enheter i förvaltningen. Beställarenheten arbetar även med att identifiera om det 

finns minderåriga barn i hushåll där insatser beviljas och barnens behov bedöms noggrant 

genom ärendedragningar på enheten. 

Enheten för vård- och omsorgsboende  
Under sommaren har både Kista och Rinkeby vård och omsorgsboende anordnat aktiviteter 

för de boende både inne och ute med luncher, pub- och restaurangkvällar, utflykter och besök 

av hästen Ascot. Även högtidsdagar som nationaldagen och midsommar har uppmärksammats 

med extra goda måltider och friande. Sommarungdomar från Stockholm stad har hjälpt till 

med promenader, spel med mera i båda verksamheterna. 

Kista vård- och omsorgsboende gjorde en brukarundersökning under våren där 25 boende av 

68 svarade. Det framkom att 97 procent är nöjda med mat- och måltidsmiljön. 

Verksamsamheten har genomfört en måltidsobservation för att utvärdera miljön vilket gav ett 

positivt resultat. De boende har inkommit med förslag då de önskar få maten presenterad 

innan de äter vilket nu har införts med tavla i köken där det framgår dagens måltider. En gång 

i veckan serveras mat från andra kulturer då många av de boende är från andra länder. 

Silviasystrar/aktivitetsansvariga planerar i samråd med boende, anhöriga och medarbetare för 

de aktiviteter som erbjuds. 

Förebyggande, dagverksamhet och servicehus 
Kista servicehus är en stjärnmärkt verksamhet och alla nyanställda får i introduktionen 

utbildning av stjärninstruktörerna. Detta medför att hela personalgruppen har samma 

utbildning och samma synsätt på hur personalen bemöter de äldre med kognitiv svikt. 

Verksamheten anordnar och erbjuder aktiviteter kvällstid för att bryta ensamhet och isolering. 

Regelbundna aktiviteter kan vara bingo, samtalsgrupper, handgymnastik, sittgymnastik, café, 

underhållning med mera. 

Dagverksamheterna för personer med demenssjukdom hade i maj månad en anhörigträff som 

var uppskattad av anhöriga och gäster. Det bjöds på mat och information från enheterna, både 

medarbetare och enhetschef deltog. För att öka delaktigheten erbjuds gästerna aktiviteter i 

mindre grupper utifrån språkliga behov, förutsättningar och individuella intressen. Varje 

vecka går det ut veckobrev till anhöriga för att öka delaktigheten och ge mer insyn i arbetet 

om vad som händer på dagverksamheten. Under perioden har brukarundersökningen 

sammanställts och analyserats med gott resultat. 

På Minnesträffen är antalet nöjda gäster 100 procent och antalet nöjda gäster med aktivtiter är 

100 procent. Där emot är antalet nöjda gäster med måltidssituationen 67 procent vilket är en 

minskning med 33 procent sedan förra brukarundersökningen och därmed nås inte målet med 

83 procent nöjda gäster. Enheten kommer arbeta med detta och utvärdera varför denna 

förändring skett. 

När det gäller Violen är antalet nöjda gäster 75 procent vilket är en minskning sedan förra 
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brukarundersökningen med 7 procent. Andelen nöjda gäster med aktiviteter uppgår till 

83 procent, vilket är en ökning med 23 procent. När det gäller måltidssituationen är andel 

nöjda gäster 75 procent vilket är samma resultat som året innan. Båda verksamheterna 

kommer arbeta vidare med måltidssituationerna och ta in synpunkter från både gäster och 

anhöriga och utifrån detta arbeta vidare med kvalitetsarbetet. De båda verksamheterna har 

olika leverantörer av mat vilket därmed följs upp separat. Gällande måltidsmiljön kommer 

både social och fysisk miljö att följas upp. 

   Aktivitet Startdatum Slutdatum Avvikelse 

  Förvaltningens mötesplatser för äldre anordnar en hälsovecka för 
att främja en hälsosam livsstil för äldre och deras anhöriga. 

2024-01-01 2024-12-31  

  Järvamodellen för hälsosamtal i syfte att främja äldres välmående 
utvecklas och etableras i förvaltningen. 

2024-01-01 2024-12-31  

  Säkerställa rutiner och uppföljning av att minderåriga barn 
sammanboende med äldre som beviljas stödinsatser från 
förvaltningen uppmärksammas i enlighet med barnkonventionen. 

2024-01-01 2024-12-31  

KF:s mål för verksamhetsområdet: 1.5 Alla stockholmare ska ha tillgång till ett 

rikt kultur-, idrotts- och föreningsliv 

 Uppfylls helt 

Analys 

Nämnden gör bedömningen att kommunfullmäktiges mål för verksamhetsområdet kommer att 

uppfyllas helt. Bedömningen grundar sig på att årsmålen för samtliga indikatorer uppfylls, att 

underliggande nämndmål med förväntade resultat uppfylls och att planerade aktiviteter 

genomförs. 

Järvaligan 
Samverkan mellan förvaltningen och övriga samverkanspartners bestående av 

idrottsförvaltningen, utbildningsförvaltning, Kista SC och RF-SISU samt Stockholm 

fotbollsförbund har fortsatt fördjupats under tertial 2. Järvaligan har hittills aktiverat 161 

deltagare (180 projektmål). Av dessa har 15 deltagare (9 flickor och 6 pojkar) gått vidare till 

organiserad idrott (27 projektmål). Responsen från samarbetsskolorna runt projektet har varit 

positivt. 

Under sommaruppehållet har Järvaligans deltagare erbjudits möjligheten att delta i 

fotbollsskolan ”Lira blågult” som arrangeras av Kista SC i samverkan med Svenska 

fotbollsförbundet (30 deltagare). Som ett led i det prosociala arbetet har det också skett en 

samverkan med polisen och brandförsvaret som besökt turneringstillfällena. Detta för att 

etablera en god relation mellan deltagarna och deras vårdnadshavare samt blåljuspersonalen i 

stadsdelen. Närvaron av blåljuspersonal har tagits emot bra av besökarna. En återkommande 

utmaning i projektet har dock varit tillgången till skolornas idrottssalar. Skolorna har andra 

verksamheter som också behöver tid i idrottssalarna. När vädret har tillåtit har därför 

Järvaligans aktiviteter hållits utomhus. 

 



 

Järva stadsdelsnämnd, Tertialrapport 50(122) 

 

 

Sommar i Järva 
Tensta, Rinkeby, Husby och Spånga har haft Sommar i Järva. Konceptet har utvecklats under 

flera år och i år har tiderna och målgruppen reviderats. Förutom aktiviteter som pyssel har 

även ett flertal kulturinslag arrangerats på de olika platserna som teaterföreställningar och 

musik-, idrotts och dansarrangemang. Fritidsbiblioteket har tagit med sig utrustning för alla 

att pröva. Sommar i Järva har drivits av nio feriehandledare och totalt 90 ferieungdomar. Flera 

föreningar, andra förvaltningar och egna verksamheter har varit på plats och anordnat 

aktiviteter som haft omkring 100 besökare per dag. 

Kultur i Järva 
Flera insatser har genomförts kopplat till kommunfullmäktiges mål. I början av året 

utformades en kultur- och fritidsgrupp inom förvaltningen i syfte att stärka kulturutbudet för 

barn och unga i Järva. I gruppen ingår, förutom kultursekreterare/kultursamordnare, även 

representanter från ungdomsverksamheterna och Framtidens hus. Representanter från 

kulturskolan, stadsteatern och biblioteken kommer bjudas in löpande till teman som är 

kopplade till gemensamma satsningar. 

 

Under Tensta Vårfest i maj erbjöds barn och unga en mängd kulturaktiviteter, inklusive 

odlingsskola, bokquiz av Tensta Bibliotek samt musikskapande och karaoke av House of 

Music. Flera andra aktörer som Fritidsbiblioteket och Fritid för alla nätverket informerade om 

sina verksamheter. Spånga Vårmarknad hade musik, hoppborg, och ansiktsmålning. Under 

sommaren genomfördes utöver Rinkebyfestivalen och nationaldagsfirandet över 40 

utomhusföreställningar i parklekar och flera konstnärliga aktiviteter såsom dagkollo, Art 

Camp och interaktiva bokäventyr. Under parollen Sommar i Järva genomfördes 13 

scenkonstföreställningar. Ferieungdomar arbetade med konstprojekt, inklusive utsmyckning 

av gångtunnlar i Tensta och Hjulsta. Under sommaren har 45 feriearbetande ungdomar under 

ledning av Kulturskolans verksamhet Unga Berättar provat på att arbeta med ett konstnärligt 

jobb och utsmyckat två gångtunnlar och en mur i Tensta och Hjulsta på temat ”Ett Järva". 

Kultur i samverkan med förskolan 
En ny barnkulturgrupp har bildats med representanter från Järvas åtta kommunala 

förskoleenheter. Målet med gruppens arbete är att stödja förskolan i uppdraget att garantera 

samtliga förskolebarn minst en professionell kulturupplevelse per år. Ett språkstärkande 

samarbetsprojekt som inkluderar professionell scenkonst planeras tillsammans med 

kulturförvaltningen inom ramen för fokus Järva. Under tertial 2 har ett flertal arrangemang ägt 

rum, bland annat genomförde Energi-agenterna i samverkan med SISAB:s hållbarhetskoncept 

för förskolan uppträdanden på Spånga By för cirka 350 förskolebarn och pedagoger. Den 

20 juni firades midsommar med inbjudna förskolor på Erikslunds parklek i Tensta och på 

parkleken Rinken, i Rinkeby. Under sommaren arrangerade förvaltningen 40 professionella 

scenkonstföreställningar på områdets fem parklekar som riktade sig till barn i förskoleåldern. 

Parkteatern arrangerade tre föreställningar för målgruppen. 

Dialogforum 
Under perioden har ett dialogforum på temat sommaraktiviteter för unga genomförts. 

Dialogforum är en samtalsarena för föräldrar, föreningsliv, politiker och förvaltning om bland 

annat trygghet, hälsa och idrott. Vårens dialogforum var välbesökt. Dialog och 
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erfarenhetsutbyte är centralt för en god samverkan mellan förvaltningen och föreningslivet, 

där dialogforum syftar till att ge Järvaborna ökade möjligheter att kunna lämna sina 

synpunkter och kunna påverka verksamheten. Dialogens innehåll och resultat har återkopplats 

till deltagarna och övriga intressenter. 

Agenda 2030 

Nämndens verksamheter inom kultur, idrott och föreningsliv bidrar till att uppfylla målet i 

Agenda 2030 hållarbetsmål om mål l 3 god hälsa och välbefinnande, mål 5 jämställdhet, mål 

10 minskad ojämlikhet samt mål 16 fredliga och inkluderande samhällen. För att säkerställa 

detta har barn, unga och vuxna i stadsdelsområdet tillgång till jämställda och inkluderande 

aktiviteter. Nämndens stöd till lokala föreningslivet genom föreningsbidrag bidrar även till att 

uppfylla hållbarhetsmålen utifrån att stödet främjar möjligheten för kvinnor och flickor att 

organisera sig i föreningar, samt att föreningsbidrag beviljas till fritids- och lovaktiviteter för 

barn och unga som stimulerar rörelse. 

Nedanstående aktiviteter bidrar till måluppfyllelsen. Aktiviteterna följs upp under respektive 

nämndmål. Inom mål 3 god hälsa och välbefinnande inkluderas barn i strukturerade 

idrottsaktiviteter genom Järvaligan och föreningslivet. Inom mål 16 fredliga och inkluderande 

samhällen inkluderas förskolebarn i kulturen via professionella scenkonstföreställningar, 

kulturfestivaler genomförs för Järvas samtliga invånare, samt att samverkan inom 

förvaltningen och med kulturskolan och fritidsverksamheterna utvecklas. Genom ESF 

projektet Aktiv Fritid Järva kan fler barn och unga i ekonomisk utsatthet att ta del av idrott 

och kultur. 

   Indikator 
Periodens 
utfall 

Utfall 
män/ 
pojkar 

Utfall 
kvinnor/ 
flickor 

Utfall VB 
2023 

Prognos 
helår 

Årsmål 
KF:s 
årsmål 

Period 

  

 

Andel barn och 
ungdomar som 
deltar i 
idrottsaktiviteter på 
fritiden 

   79  75 % 75 % 2024 

  

 

Andel barn och 
ungdomar som 
deltar i 
kulturaktiviteter på 
fritiden 

   42 %  56 % 56 % 2024 

  

 

Andel barn och 
ungdomar som är 
nöjda med 
tillgången till 
idrottsaktiviteter 

   74 %  76 % 76 % 2024 

  

 

Andel barn och 
ungdomar som är 
nöjda med 
tillgången till 
kulturaktiviteter på 
fritiden 

   71 %  77 % 77 % 2024 

  

 

Andel ungdomar 
som deltar i 
föreningsliv 

   50 %  66 % 66 % 2024 



 

Järva stadsdelsnämnd, Tertialrapport 52(122) 

 

 

Nämndmål: 1.5.1 Invånarna har tillgång till ett rikt kultur-, idrotts- och föreningsliv 

 Uppfylls helt 

Beskrivning 

Under det kommande året kommer nämnden att särskilt fokusera på att intensifiera det 

strategiska samarbetet med kulturnämnden och idrottsnämnden utifrån fokus Järva strategin. 

Nämnden ser ett behov av samlade gemensamma krafter för att öka närvaron av kultur- och 

idrottsaktiviteter för barn unga och vuxna. Nämnden avser därför att utveckla en ny 

samverkan med kulturförvaltningen och idrottsförvaltningen för att öka barn och ungas 

ingångar till fritid, kultur och idrott och förbättra kontaktytorna med exempelvis bibliotek, 

kulturskola, parklekar, spontanidrottsytor och andra idrottsanläggningar.  

 

Det breda utbudet av kultur- och idrottsaktiviteter, som utförs av trygga vuxna, syftar till att 

erbjuda barn och ungdomar en rolig och utvecklande fritid, oavsett deras bakgrund, tidigare 

erfarenheter eller färdigheter. Det gemensamma kultur- och idrottsutbudet syftar till att 

förmedla ny kunskap, utveckla färdigheter och öppna nya insikter, samtidigt som det hjälper 

till att bygga och utvidga barns och ungdomars nätverk. Detta är av stor vikt för deras 

framtida studier och yrkesliv. Det är också avgörande att de platser där dessa aktiviteter äger 

rum är trygga och fria från våld och droger. 

 

Nämndens processer, beslut och kommunikation riktat till civilsamhället är tydlig och 

transparent. Nämnden stödjer via föreningsbidrag ideella föreningar i syfte att utveckla 

verksamhet och aktiviteter av god kvalitet riktade till stadsdelsområdets invånare. Vidare 

stödjer nämnden föreningslivet genom att ge anpassad och tillgänglig vägledning i syfte att 

lotsa föreningar till olika verksamheter och stödformer inom förvaltningen, staden och övriga 

aktörer. Varje år anordnas en mässa där föreningar kan möta relevanta aktörer för samverkan, 

stöd och erfarenhetsutbyte. 

Förväntat resultat 

- Andelen barn och ungdomar som deltar i idrottsverksamhet på fritiden uppgår till minst 

80 procent.   

- Andelen barn och ungdomar som deltar i kulturaktiviteter på fritiden uppgår till minst 

50 procent.   

- Andelen invånare i Järva som instämmer i att kulturlivet är bra i min stadsdel uppgår till 

minst 55 procent. 

- Fler barn och unga deltar i strukturerade, vuxenledda fritidsverksamheter. 

- Det lokala föreningslivet uppfattar att nämnden är tillgänglig och att stödet är relevant. 

Analys 

Nämnden bedömer att målet kommer att uppfyllas helt under året. Bedömningen grundas på 

att förväntat resultat för nämndmålet uppnås samt att aktiviteterna kommer att genomföras. 
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ESF-projektet: Aktiv fritid Järva 
Projektet har fortsatt planenligt under våren och sommaren med att lotsa barn och unga till 

strukturerade och organiserade fritidsaktiviteter. Inflödet av deltagare fortsätter, från april till 

juni inkom totalt 52 förfrågningar, 58 procent via funktionsbrevlådan och 32 procent från 

första linjens socialtjänst. Vid juni månads slut hade 172 barn och unga lotsats in i nya 

fritidsaktiviteter och projektet bedöms därmed hålla tempot mot den uppsatta målsättningen 

om minst 300 barn och unga. Framgångsfaktorerna i projektet för att nå och uppfylla målen 

har bland annat handlat om att anpassa aktiviteterna efter varje barns och ungas individuella 

behov, effektiv kommunikation externt, samt stödinsatser för att barn och unga ska hitta 

bidrag och stödformer för att kunna delta i fritidsaktiviteter. 

 

Stöd till föreningsliv 
Nämnden ger stöd till föreningslivet genom föreningsbidrag samt genom stöd och vägledning. 

Föreningsbidraget riktar sig till verksamhet som ligger i linje med nämndens kärnverksamhet 

och uppdrag och skapar ett mervärde för stadsdelsområdet. Arbetet med återrapportering av 

föreningsbidrag, som beviljats för 2023, har slutförts under perioden enligt plan. Under hösten 

kommer förvaltningen att utforma och genomföra en enkätundersökning för att inhämta 

synpunkter från föreningslivet, i syfte att säkerställa att nämndens stöd och vägledning är 

målgruppsanpassat. 

Idrott på ungdomsgårdar 
Fritidsenheten har som mål att erbjuda minst 100 aktiviteter inom idrott och hälsa. Enligt 

KEKS loggbok kan konstateras att 84 av aktiviteterna på ungdomsgårdarna är idrott och 

rörelse medan 19 aktiviteter inom Parklekarna är idrott och rörelse. 103 aktiviteter är därmed 

över målet. 

Samverkan 

Förvaltningen arbetar tillsammans med idrottsförvaltningen och fastighetskontoret samt i 

samverkan med civilsamhället med att se över möjligheterna att aktivera Kvarnbacka BP. 

   Aktivitet Startdatum Slutdatum Avvikelse 

  Genomföra Järvaligan i samverkan med civilsamhället, 
idrottsförvaltningen och utbildningsförvaltningen 

2024-01-01 2024-12-31  

  Utveckla målgruppsanpassad kommunikation riktad till 
föreningslivet 

2024-01-01 2024-12-31  

  Utveckla och implementera en årlig enkätundersökning riktad till 
det lokala föreningslivet gällande nämndens stöd och service 

2024-01-01 2024-06-30 Avvikelse 

Analys 

Aktiviteten är försenad och enkätundersökningen kommer genomföras under hösten. 
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KF:s inriktningsmål: 2. Ett grönt och fossilfritt Stockholm som leder 

en rättvis klimatomställning 

 Uppfylls helt 

Analys 

Nämnden bedömer att inriktningsmålet kommer att uppfyllas helt under året. Bedömningen 

grundar sig på att tre av kommunfullmäktiges fyra verksamhetsområdesmål bedöms uppfyllas 

helt. Det verksamhetsområdesmål som bedöms uppfyllas delvis är mål 2.2 Stockholm ska 

vara en stad där den biologiska mångfalden ökar. 

Av de fyra nämndmålen bedöms tre av fyra uppfyllas helt. Det nämndmål som bedöms 

uppfyllas delvis är mål 2.2.1 Stadsdelsområdets offentliga miljöer och nämndens 

verksamheter främjar biologisk mångfald och stärker den klimatmässiga motståndskraften. 

Analys och beskrivning av nämndens bidrag till att nå kommunfullmäktiges inriktningsmål 

redovisas under respektive mål för verksamhetsområdet. 

KF:s mål för verksamhetsområdet: 2.1 Stockholm ska bli klimatpositivt – 

genom minskade utsläpp och ökad koldioxidlagring 

 Uppfylls helt 

Analys 

Nämnden gör bedömningen att kommunfullmäktiges mål för verksamhetsområdet kommer att 

uppfyllas helt. Bedömningen grundar sig på att årsmålen för samtliga indikatorer uppfylls, att 

underliggande nämndmål med förväntade resultat uppfylls och att planerade aktiviteter 

genomförs. 

Verksamhetsanpassat stöd 
Nämnden har under perioden infört ett förvaltningsövergripande nätverk för att stärka det 

strategiska arbetet och för att ge ett mer verksamhetsanpassat stöd, som ett led i 

omställningsarbetet för att svara upp mot stadens uppsatta miljö- och klimatmål. Staden har 

tagit fram ett förslag på nytt miljöprogram 2030 med höjda ambitioner. Programmet har varit 

ute på remiss hos stadens nämnder och bolag. Förvaltningen förbereder mottagandet av det 

nya programmet genom att följa upp utfall och metoder i de tidigare nämndernas lokala miljö 

- och klimathandlingsplaner. Utvärderingen pågår och avslutas under hösten. I analysarbetet 

kommer förvaltningen särskilt beakta hur nämnden kan stärka arbetet att använda inköp, 

samverkan som kommunikation som strategiska verktyg för kunna uppnå stadens nya höjda 

ambitioner och mål. Förvaltningen ser behov av att utveckla arbetssätt för att säkerställa att 

stockholmarna är delaktiga och har inflytande i arbetet, samt att alla samhällsgrupper kan 

delta i omställningen. 
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Förvaltningen ingår i ett pilotprojekt under ledning av miljöförvaltningen för att ta fram en 

metodik för att kartlägga, beräkna och följa upp konsumtionsbaserade utsläpp i 

stadsdelsförvaltningarna i enlighet med stadens kommande klimathandlingsplan. För 

förvaltningen innebär projektet huvudsakligen att identifiera vilka underlag som går att ta 

fram som kan ligga till grund för stadsdelsförvaltningarnas kartläggning. 

Energieffektivisering 
Förvaltningen fortsätter arbetet med att verka för minskad och effektiv energianvändning 

utifrån nämndens rådighet. Det finns ett flertal goda exempel på arbetssätt som införts i 

nämndens verksamheter som resulterat i minskad energiförbrukning. Ett gott exempel är 

användning av energiagenter från SISAB som visat sig vara en effektiv metod för att 

involvera barnen i förskolorna och öka medvetenheten om energisparande beteenden. 

Förvaltningen arbetar med energieffektivisering och låg klimatpåverkan i stadsmiljön genom 

att fortsätta arbetet med att byta papperskorgar till smarta soldrivna och parkbelysning från 

traditionell till led. I utformningen av renhållning och skötsel av park-och naturmark i egen 

regi har bland annat energieffektivitet en framträdande plats. 

Förebyggande, återanvändning, sortering och återvinning av avfall 
Arbetet med att säkerställa matavfallsinsamling fortgår enligt plan. Föregående års 

inventering ligger till grund för arbetet där en prioritering är att stärka samverkan med berörda 

fastighetsägare, främst utifrån att det visat sig vara komplicerat för vissa av nämndens 

verksamheter att kunna införa matavfallsinsamling. Inom förvaltningens förskoleverksamhet 

pågår inventering av avfallshantering och källsortering på samtliga av nämndens 

förskoleenheter. Förvaltningen återanvänder möbler och nyttjar Stocket när det finns 

möjlighet. Ett gott exempel är nämndens fritidsbibliotek som påbörjat att utveckla ett cirkulärt 

arbetssätt där verksamheten tar in begagnad utrustning för att låna ut. Implementering av 

stadens nya ramavtal för insamling och hämtning av verksamhetsavfall fortgår enligt plan. 

Endast ett fåtal verksamheter har i nuläget anslutit sig till avtalet, men ramavtalet bedöms på 

sikt bidra till ökade möjligheter till återvinning av avfall. 

Minskat matsvinn 
Utvecklingsarbete pågår gällande matsvinn och matsvinnsmätningar inom nämndens 

förskoleenheter för att ta fram en modell för arbetet. Under perioden har kompetenshöjande 

insatser gentemot medarbetare inom förskoleverksamheten, kring matsvinn, genomförts. Inom 

äldreomsorgens verksamheter fortgår arbetet med att minska matsvinnet genom regelbunden 

mätning och anpassning av portioner. Ett gott exempel under året är nämndens vård- och 

omsorgsboende som minskat tallrikssvinnet per portion markant. 

Ökad kunskap och utveckling av arbetssätt för hållbara kontor 
Genomförande av stadens e-utbildning Hållbara kontor fortgår enligt plan. Ett första led i 

kontorsbaserade verksamheters utvecklingsarbete är att medarbetare och chefer genomgår 

utbildning. Under året kommer sedan verksamheterna identifiera relevanta åtgärder som ger 

mest effekt i den egna verksamheten. 

Minskad och hållbar plastanvändning 
Förvaltningen fortsätter att fasa ut onödiga engångsartiklar och engångsplast. I samverkan 

med miljöförvaltningen har ett arbete genomförts med att ta fram lokala handlingsplaner för 
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hållbara vård- och omsorgsboenden och servicehus. Workshop om Hållbara vård- och 

omsorgsboenden har genomförts, med deltagande av chefer och medarbetare från 

förvaltningens berörda utförare. Ett tema som lyftes upp på workshopen är användningen av 

engångsförbrukningsartiklar. Under workshopen framkom det att verksamheterna arbetar 

aktivt med frågan genom att använda tvättbara flergångsartiklar och förslag på ytterligare 

åtgärder togs fram, vilka resulterat i lokala handlingsplaner. Under hösten kommer en till 

workshop att genomföras, under ledning av miljöförvaltningen, med fokus på användning av 

engångshandskar. Ett annat gott exempel är förskoleavdelningens ledning som säkerställt 

kontroll över inköp av engångsartiklar och onödiga plastprodukter för att minimera avfall och 

främja hållbara inköp. 

Agenda 2030 

Nämndens utvecklingsarbete bidrar även till att uppfylla målen om hållbar energi för alla, 

bekämpa klimatförändringarna samt hållbar konsumtion och produktion. 

   Indikator 
Periodens 
utfall 

Utfall 
män/ 
pojkar 

Utfall 
kvinnor/ 
flickor 

Utfall VB 
2023 

Prognos 
helår 

Årsmål 
KF:s 
årsmål 

Period 

  Klimatpåverkan 
från upphandlade 
livsmedel och 
måltider 

   1,36 kg 
CO2 per 
kg 
livsmedel 

 1,6 kg 
CO2 
per kg 
livsmed
el 

1,6 kg 
CO2 
per kg 
livsmed
el 

2024 

  Köpt energi i 
stadens 
organisation 

   2,53 GWh  2,6 
GWh 

1 735 
GWh 

2024 

Nämndmål: 2.1.1 Nämndens verksamheter är energieffektiva och hållbara med låg 

klimatpåverkan 

 Uppfylls helt 

Beskrivning 

Nämnden samverkar med berörda nämnder och fastighetsägare för ökad energieffektivisering 

i samtliga verksamheter och i stadsmiljön. I nämndens arbete med ökad energieffektivitet och 

minskade utsläpp är verksamheterna delaktiga där medarbetare arbetar utifrån 

förvaltningsövergripande rutin för energieffektivisering. Förvaltningen ansvarar för uppemot 

100 belysningsstolpar i parkmiljöer i stadsdelsområdet. Flera av dessa har gamla och 

energiineffektiva belysningsarmaturer och dessa kommer därför att bytas ut till mer 

energieffektiv LED-belysning. 

 

Nämnden arbetar för en hållbar konsumtion med fokus på livsmedel med låg klimatpåverkan 

och minskad plastanvändning. Nämndens verksamheter som serverar måltider har kunskap 

om klimatsmart mat och verkar för att serverade måltider har så låg klimatpåverkan som 

möjligt. Stadens e-utbildning om hållbara kontor genomförs av berörda nyckelfunktioner och 

chefer. Utbildningen används som grund i planeringen av verksamheternas arbetssätt för att 

identifiera vilka åtgärder som är mest effektiva.  
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Arbetet med resurseffektiva kretslopp utifrån EU:s avfallshierarki fortlöper genom att 

förebygga, återanvända, sortera och återvinna avfall samt använda sig av Stocket återbruk. 

Verksamheterna implementerar rutiner och uppmuntrar till beteendeförändringar för god 

avfallshantering och återbruk. Under året fortsätter nämnden att samverka med nämnder och 

fastighetsägare för att säkerställa att infrastrukturen för källsortering och matavfallsinsamling 

finns och att avfall sorteras. Verksamheterna har kunskap om hur de bidrar till att minska 

matsvinn. 

Förväntat resultat 

- Energiförbrukningen i förvaltningens verksamheter minskar. 

- Andel hämtställen med matavfallsinsamling ökar i nämndens verksamheter. 

- Samtliga verksamheterna har ökad kunskap om vilka hållbarhetsåtgärder som ger mest 

effekt i den egna verksamheten. 

- Nämndens inköp och användning av engångsartiklar och onödiga plastprodukter minskar. 

Analys 

Nämnden bedömer att målet kommer att uppfyllas helt under året. Bedömningen grundas på 

att förväntat resultat för nämndmålet uppnås samt att aktiviteterna kommer att genomföras. 

Hållbara kontor 
Nämndens verksamheter har under perioden fortsatt att vidtagit åtgärder för att 

energieffektivisera verksamheten. Arbetet med att öka andel hämtställen med 

matavfallsinsamling i nämndens verksamheter fortgår. Chefer och nyckelfunktioner inom 

förvaltningen har fortsatt genomförandet av webbutbildningen om hållbara kontor, vilket 

fortgår under året då samtliga berörda medarbetare ska ha genomfört utbildningarna. Vidare 

fortsätter verksamheterna arbetet med att genomföra åtgärder för att inköp och användning av 

engångsartiklar och plastprodukter ska minska. 

   Aktivitet Startdatum Slutdatum Avvikelse 

  Följa upp tidigare lokala miljö- och klimathandlingsplaner. 2024-01-01 2024-12-31  

  Genomföra kompetenshöjande insatser gentemot förvaltningens 
verksamheter kring hållbarhetsarbetet 

2024-01-01 2024-12-31  

  I samarbete med miljöförvaltningen ta fram lokala handlingsplaner 
för hållbara vård- och omsorgsboenden och servicehus 

2024-01-01 2024-07-01  

  I samarbete med Stockholm Vatten och Avfall AB (SVOA) och 
berörda fastighetsägare, säkerställa att verksamheter har 
infrastruktur till matavfallsinsamling 

2023-07-01 2024-12-31  

  Införa förvaltningsövergripande rutiner gällande klimatinvesteringar 
och energieffektivisering 

2024-01-01 2024-12-31  

  Utveckla arbetssätt kring matsvinn inom förskoleverksamheten 2024-01-01 2024-12-31  
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KF:s mål för verksamhetsområdet: 2.2 Stockholm ska vara en stad där den 

biologiska mångfalden ökar 

 Uppfylls delvis 

Analys 

Nämnden gör bedömningen att kommunfullmäktiges mål för verksamhetsområdet kommer att 

uppfyllas delvis. Bedömningen grundar sig på att årsmålet för indikatorn uppfylls delvis, att 

underliggande nämndmål med förväntade resultat uppfylls delvis och att tre av fyra planerade 

aktiviteter genomförs. 

 

Ekologiska inköp 
För perioden januari-juli har andel ekologiska inköp inte ökat i jämförelse med 2023 års totala 

inköp. I nuläget nås inte upp till det uppsatta årsmålet och att öka andel ekologiska inköp är 

ett fortsatt utvecklingsområde. Förvaltningens samlade analys är att behov finns av att bland 

annat införa en ökad systematisk uppföljning för att nå det uppsatta årsmålet på 70 procent. I 

arbetet för att nå målet har översyn av rutiner om inköp och kontering av inköp genomförts 

liksom tätare uppföljning Vidare finns behov av att utveckla verksamheternas analysförmåga 

för att få en mer välgrundad samlad analys på förvaltningsövergripande nivå i syfte att 

identifiera gemensamma utmaningar och stärka det strategiska arbetet. 

 

SCALE Stockholm 
Projektet SCALE Stockholm startade i maj och har som mål att bidra till klimatomställningen 

och att öka befolkningens hälsa. Nämnden medverkar i projektet genom olika former av 

fritidsodling i stadsdelsområdet. Det finns ett stort intresse för fritidsodling i stadsdelsområdet 

samtidigt som förvaltningen ser möjligheter att stödja intresset mot en ökad miljö och 

klimatmässig samt organisatorisk hållbarhet. Inom projektet kommer förvaltningens 

samverkan att ligga inom målområdet Grönska och konkret röra sig om att skapa 

”omställningsytor” som närmast går att jämföra med dialogforum med parter som boende, 

civilsamhälle och näringsidkare. Dessa dialogforum kommer att utgöra underlag för hur olika 

parter sedan tar fram åtgärder och aktiviteter i linje med det som framkommer under 

dialogerna. 

Stadsmiljö  
Det stadsövergripande trädmålet styr mot ökad krontäckningsgrad för att motverka effekterna 

av extremväder. Förvaltningen arbetar därför med att stärka vitaliteten hos befintliga 

fullvuxna träd och genom att plantera nya träd. Vid valet av trädarter att plantera prioriteras 

inhemska arter som gynnar pollinatörer. 

Vid planering och drift av parker och grönområden arbetar förvaltningen aktivt för att stärka 

den biologiska mångfalden i både blå och grön infrastruktur. Flera insatser som genomförs 

utgår från de ”stadsdelsvisa åtgärdsförslag för biologisk mångfald” (SÅF). I samband med 

insatserna bedrivs olika informationsinsatser för att öka kunskap och förståelse för dessa hos 

invånarna. Förutom nedan redovisade insatser monteras fågelholkar, pollinatörsvänliga träd 

och växter planteras och äldre träd friställs för revitalisering. 
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Events och särskilda insatser 
Biologiska mångfaldens dag hölls i år i Akalla by. Parkingenjörer från förvaltningen 

tillsammans med andra representanter från staden presenterades där stadens arbete med 

biologiska mångfald i Järva stadsdelsområde. Eventet hade uppskattningsvis 150-200 

besökare och upplevdes som lyckat. Ett inlägg på förvaltningens sociala medier med namnet 

"Vi matar humlor och fjärilar" beskrev arbetet med att minska klippfrekvens av gräs genom 

att skapa höggräsytor fick positiv uppmärksamhet. 

I samarbete med miljöförvaltningen, Spånga hembygdsgille samt en pågående studiecirkel om 

biologisk mångfald i Järva genomfördes ett fagningstillfälle (rensa mark från gamla 

växtrester) vid Lunda-Skesta. Insatsen genomfördes med hjälp av arbetshästar och gynnar ett 

artrikt djur- och växtliv, värnar och synliggör områdets fornlämningar samt tillgängliggör 

området för besökare. Eventet genomfördes delvis med beviljade medel för biologisk 

mångfald och förhoppningen är att göra insatsen till årligt återkommande och utökas till 

fornlämningsområden i Igelbäckens kulturreservat som Akalla by och Husby gård, förutom i 

Lunda-Skesta, 

Öka andelen ängsmark och höggräs 
Förvaltningen har identifierat gräsytor där klippfrekvensen kan minska för att skapa 

höggräsytor som gynnar pollinatörer. Aspekter som trygghet, historik och förutsättningar för 

rekreation, visuell upplevelse, driftförutsättningar samt om platsen var föreslagen inom arbete 

för ”stadsdelsvisa åtgärdsförslag för biologisk mångfald” (SÅF) har varit med i valen av 

platser. I samband med att förvaltningen låtit gräset växa har skyltar satts upp för att 

informera om insatsen och öka invånarnas medvetenhet om fördelarna med ängsmark och 

höggräs. Totalt i år har 91 778 m2 omvandlats från bruksgräs till långgräs och äng. 

Särskilda projekt 
Förvaltningen medverkar i tre Grönare Stockholm projekt; Gribbyparken för hantering av 

vatten vid skyfall samt insatser för pollinatörer, Hagstråket där stenytor görs om till växtytor 

för att minska påverkan vid skyfall eller värmebölja, samt upprustningen av parken 

Trudelutten vilken görs om till en naturlekplats med fokus på att gynna biologisk mångfald. 

Upprustning och insatser i Gribbyparken samt Hagstråket förväntas färdigställas under året. 

En upprustning av parkleken Rinken genomförs under året. Ytterligare klimatanpassningar är 

nya växtbäddar och trädplanteringar. Klimatanpassning av trädallé intill Askebyparken i 

Rinkeby i ett led i att öka motståndskraften mot skyfall. Förberedande arbeten har genomförts 

och anläggningen planeras att färdigställas under 2024. 

Stadsnära odling 
Förvaltningen har genomfört en inventering av befintliga odlingar i stadsdelsområdet och tagit 

fram förslag på hur stadsnära odling kan utvecklas. Inventeringen har sammanställts i en 

rapport som även lyfter olika aspekter att beakta beroende på typ av odling. Förvaltningen har 

på olika sätt försökt att fånga in invånarnas intresse och synpunkter, bland annat via 

föreningar, genom att delta på Tensta vårfest, Biologiska mångfaldens dag och Sommar i 

Järva. Förvaltningen har också placerat ut information med en QR-kod som hänvisar till 

kontakt med förvaltningen på några av pop up-odlingarna i Järva för att fånga upp intressenter 

men fått svagt gensvar, endast fyra förfrågningar. Det kan vara att förvaltningen inte hittat rätt 
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forum men arbetet med att nå ut fortsätter. 

Brukaravtal har tecknats med en förening i Akalla by. En dialog med andra föreningar har 

påbörjas för att utveckla odlingar och det planeras för nya odlingslådor i några av parklekarna 

i Järva men också i parkerna Kvarnen, Lofoten och Fruktlunden om intresse finns hos 

närliggande förskolor och skolor. Ytterligare odlingar som ska utvecklas under hösten är de 

befintliga frukt- och bärodlingar i Bromsten och intill Rinkebysvängen. 

I Järva finns totalt tretton koloni- och fritidsträdgårdar. Förvaltningen har identifierat ett antal 

utvecklingsområden och en särskild arbetsgrupp med representanter förvaltningen och 

fackförvaltningar inom staden har utformats i syfte att ta fram en handlingsplan med förslag 

på utvecklingsinsatser i dialog med koloniföreningarna där nya övergångsavtal är en 

prioriterad åtgärd. 

I Järvavärdarnas uppdrag ingår kommunikation om de gröna frågorna. Samverkan med olika 

förskolor kopplat till Järvavärdarnas stadsodling fortsätter enligt konceptet Odlingshjältarna. 

Det innebär att barnen lär sig om klimatsmart odling. Arbetet med stadsodlingen i Husby gård 

utvecklas och utökas under 2024. 

Planering för drift i egen regi 
I planeringen för övertagandet av drift i egen regi prioriteras arbetet med grön omställning, 

stegvis införande av processer och utveckling av redan befintliga processer som bidrar till en 

hållbar stadsmiljö med höga biologiska värden samt medverkar till stärkt motståndskraft mot 

klimatförändringar. 

Arbetssätt och utförande ska präglas av hållbarhet. Det gäller vid verksamhetens start men 

även under tiden verksamheten etableras. Det kan handla om att återbruka material, rusta upp 

istället för att köpa nytt eller ställa om skötselintensiva ytor till mer lågintensiv skötsel i de 

fall det anses lämpligt och strategiskt arbeta med ytor för att minska påverkan vid 

extremväder. 

Agenda 2030 

Nämnden bidrar till att uppfylla målen i Agenda 2030 om mål 15 ekosystem och biologisk 

mångfald och mål 2 ingen hunger utifrån att ekologisk och närproducerad mat prioriteras i 

verksamheter som tillhandahåller måltider, i syfte att målgrupper ska ha tillgång till bra och 

näringsriktig mat året om. Nämnden bidrar vidare till hållbarhetsmålet om att bekämpa 

klimatförändringarna bland annat genom att verka för att uppfylla stadens trädmål. 

Nedanstående aktiviteter bidrar till måluppfyllelsen för mål 11 Hållbara städer och 

samhällen, mål 13 Bekämpa klimatförändringar, mål 15 Ekosystem och biologisk mångfald. 

Vård av bevaransvärda träd och anläggning av höggräsytor för att förbättra luftkvalitet, 

förbättra förutsättningarna för pollinatörer och biologisk mångfald liksom möjligheten att odla 

generellt. Genom fagningstillfälle som anordnats i Lunda-Skesta, projekt i samarbete med 

Grönare Stockholm samt omläggning från bruksgräs till höggräs och äng. 

Informationsinsatser görs i samband med klimatåtgärder och åtgärder för biologisk mångfald. 



 

Järva stadsdelsnämnd, Tertialrapport 61(122) 

 

 

   Indikator 
Periodens 
utfall 

Utfall 
män/ 
pojkar 

Utfall 
kvinnor/ 
flickor 

Utfall VB 
2023 

Prognos 
helår 

Årsmål 
KF:s 
årsmål 

Period 

  Andel inköpta 
ekologiska måltider 
och livsmedel i 
staden i kronor av 
totala värdet av 
inköpta måltider 
och livsmedel 

     70 % 70 % 2024 

Analys 

Nämnden har i likhet med staden som helhet ett högt uppsatt årsmål för 2024, vilket är en viktig utgångspunkt i arbetet med 
att nå stadens övergripande miljö- och klimatmål. För perioden januari-juli är utfallet endast 55,94 procent. Utifrån att 
nämnden inte ökat andel ekologiska inköp jämfört med 2023 års utfall bedöms måluppfyllelsen inte uppfyllas helt under året. 

Nämnden ser behov av att verksamheterna i högre utsträckning systematiskt följer upp, analyserar och vidtar relevanta 
åtgärder i högre utsträckning för att öka utfallet. En ny rutin och lathund för kontering och systematisk uppföljning har under 
våren tagits fram, som ska vara ett stöd för verksamheterna i arbetet. Nämnden ser ytterligare utmaningar med att nå målet 
om 70 procent ekologiskt, dels riktlinjer för måltider och rutiner hos leverantörer, dels begränsat och dyrare ekologiskt utbud 
samt tekniska begränsningar. Nämnden ser behov av riktade kompetensutvecklingsinsatser för ökad måluppfyllelse. En 
ytterligare utmaning för att nå det uppsatta årsmålet är att merparten av nämndens utförarverksamheter har avtal för 
ekologiska livsmedel och måltider som understiger årsmålet, där avtalet är gällande under hela 2024 samt 2025. 

 

   Aktivitet Startdatum Slutdatum Avvikelse 

  Stadsdelsnämnderna ska öka andelen höggräs vid ytor som inte 
används för rekreation. Detta genom att i första hand anlägga 
ängsmark, i andra hand genom att minska antalet klipptillfällen i 
stor omfattning, i syfte att öka biologisk mångfald och minska 
driftkostnader för klippning 

2024-01-01 2024-12-31  

Nämndmål: 2.2.1 Stadsdelsområdets offentliga miljöer och nämndens verksamheter 

främjar biologisk mångfald och stärker den klimatmässiga motståndskraften 

 Uppfylls delvis 

Beskrivning 

Nämndens enheter har rutiner som följer stadens strategi för god, hälsosam och klimatsmart 

mat. Nämnden följer kontinuerligt upp andelen ekologiska livsmedel och arbetar för att öka 

andelen ekologiska inköp.  

 

Samarbetet med miljöförvaltningen och trafikkontoret fortsätter genom lokala åtgärdsplaner, 

projekt i Grönare Stockholm och andra insatser för att stärka motståndskraften mot 

extremväder som skyfall och värmeböljor samt öka biologisk mångfald. Nämnden planerar 

insatser för att minska påverkan från hårdgjorda ytor vid värme och avrinningsmöjligheter vid 

skyfall och särskilda insatser för att förbättra förutsättningarna för pollinatörer i form av 

plantering och sådd av växter som särskilt främjar dessa planeras. Träd planteras som främjar 

pollinatörer, förbättrar luftkvalitén samt minskar påverkan vid extremväder. I all hantering av 

träd följs stadens trädmål. En inventering för att identifiera lämpliga ytor att omvandla till 

långgräs eller ängsytor för att på så sätt minska påverkan av maskiner samt förbättra 

förutsättningar för pollinatörer.  
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Skötseln av stadsdelens naturområden inriktas på att bevara deras karaktär som natur- och 

strövområden.  

 

Nämndens övertagande av drift i egen regi planeras med särskild hänsyn tagen till att skapa 

miljövänlig drift. Maskiner och arbetssätt som följer klimatmålen och främjar biologisk 

mångfald på ett cirkulärt och hållbart sätt är en huvudfaktor i utformandet. 

 

Förvaltningen utvecklar nya platser som kan användas för odling. I samverkan med 

trafikkontoret, miljöförvaltningen och stadsbyggnadskontoret och i dialog med 

fritidsträdgårdsföreningarna genomförs en översyn av nuvarande fritids- och koloniträdgårdar. 

Förväntat resultat 

- Andelen ekologiska livsmedel och måltider i nämndens verksamheter ökar. 

- Stärkt motståndskraft mot extremväder som skyfall och värmeböljor i stadsdelsområdet 

offentliga miljöer. 

- Stärka förutsättningar för biologisk mångfald och pollinatörer i stadsdelsområdets offentliga 

miljöer. 

Analys 

Nämnden bedömer att målet kommer att uppnås delvis under året. Bedömningen grundas på 

att förväntat resultat för nämndmålet inte uppnås helt för ekologiska matinköp men stärks av 

aktiviteter för biologisk mångfald. 

Ekologiska inköp 
Andelen ekologiska inköp har inte ökat under perioden jämfört med utfall föregående år. För 

att nå det förväntade resultatet ser förvaltningen behov av att berörda verksamheter genomför 

ytterligare åtgärder under året, där analyser av resultaten kommer göras på enhets- och 

avdelningsnivå. 

Stadsmiljö 
Stadsdelen beviljades budgetjusteringar för att stärka biologisk mångfald genom att förbättra 

biotoper och förbättra förutsättningarna för särskilt värdefulla träd. Förvaltningen arbetar med 

informativa insatser och aktiviteter för att öka kunskapen om biologisk mångfald både inom 

förvaltningen och bland stadsdelsområdets invånare. Exempel är deltagande på biologiska 

mångfaldens dag som i år hölls i Akalla by, information om nyttan av höggräs har lagts ut på 

sociala medier och på skyltar där gräset tillåtits växa. I en insats för biologisk mångfald har 

fagning skett med hästar kunde förvaltningen både visa och berätta om äldre skötselmetoder 

och förmedla kunskap om platsens historia. 

Flera insatser som genomförs för att gynna stadsdelsområdets biologiska mångfald utgår från 

de ”stadsdelsvisa åtgärdsförslag för biologisk mångfald” (SÅF). Förvaltningen har ökat 

andelen ängsmark och höggräs för att skapa höggräsytor som gynnar pollinatörer. Totalt har 

91 778 m2 omvandlats från bruksgräs till långgräs och äng. 

Tre Grönare Stockholm-projekt Gribbyparken, Hagstråket och parken Trudelutten. En 
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upprustning av parkleken Rinken genomförs under året. Klimatinvesteringsmedel har beviljats 

med 2,5 MSEK för klimatanpassning av trädallé intill Askebyparken. Spånga by och Akalla 

by har avtal med föreningar för odlingslådor. Ytterligare odlingar som ska utvecklas under 

hösten är de befintliga frukt- och bärodlingar i Bromsten och intill Rinkebysvängen. 

Utvecklingsarbetet under 2024 finansieras av investeringsmedel (1,0 Mkr) för åtgärder som 

bidrar till att gynna biologisk mångfald. 

   Aktivitet Startdatum Slutdatum Avvikelse 

  Genomföra insatser för biologisk mångfald såsom identifiera ytor 
lämpliga att bli långgräs eller äng 

2024-01-01 2024-12-31  

  Genomföra kartläggning inom området livsmedel med höga krav 
på djurskydd och restriktiv antibiotikaanvändning 

2024-01-01 2024-08-31 Avvikelse 

Analys 

Staden har sedan juni ett nytt uppföljningssystem för inköp av livsmedel. Det nya systemet möjliggör inte uppföljningen av 
krav på djurskydd och restriktiv antibiotikaanvändning på inköpta livsmedel. Aktiviteten bedöms därmed inte kunna 
genomföras under 2024. Nämnden tar ställning kring fortsatt arbete i samband med verksamhetsplanen för 2025. 

  Öka och förbättra möjligheten att odla i stadsdelsområdet. 2024-01-01 2024-12-31  

KF:s mål för verksamhetsområdet: 2.3 Stockholm ska vara en stad där 

framkomligheten ökar och utsläppen minskar 

 Uppfylls helt 

Analys 

Nämnden gör bedömningen att kommunfullmäktiges mål för verksamhetsområdet kommer att 

uppfyllas helt. Bedömningen grundar sig på att underliggande nämndmål med förväntade 

resultat uppfylls och att planerade aktiviteter genomförs. 

Hållbara transporter 
Medarbetarna uppmuntras att gå, åka kollektivt, låna förvaltningens cyklar eller använda 

förvaltningens miljöklassade bilar. Ett prioriterat utvecklingsområde är att körning i tjänst 

med privata bilar ska minska. För att nå målsättningen om att ingen milersättning ska betalas 

ut finns behov av att skapa bättre förvaltningsövergripande strukturer för att tjänstebilarna ska 

kunna nyttjas mer effektivt. Under perioden har förvaltningen infört en gemensam bilpool för 

verksamheterna inom Järva stadsdelsnämnd. Utifrån ny förvaltningsorganisation finns behov 

av att införa systematiska kontroller för att kvalitetssäkra arbetet. Under året kommer 

förvaltningen att utveckla uppföljningen av utbetalad milersättning, som en del i nämndens 

internkontrollarbete. 

Medarbetare som använder bil i tjänst ska under året genomgå stadens e-utbildning om 

miljövänlig körning vilket pågår enligt plan. Översyn av tillgång och behov av miljövänliga 

transportalternativ inom förvaltningen har genomförts. Översynen har resulterat i att fler el-

tjänstecyklar införskaffats och laddstation anordnats vid förvaltningshuset i Tensta, i syfte att 

erbjuda fler miljövänliga transportalternativ. Vidare har ett arbete för ökad kapacitet gällande 

förvaltning av material i förvaltningshusen genomförts. Arbetet förväntas bidra till lägre 

klimatpåverkan utifrån att samordnade inköp genomförs i högre utsträckning och att antalet 
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leveranser till de båda förvaltningshusen därmed minskar. 

Tillgänglighet 
Förvaltningens tidigare arbete med tillgänglighet har kartlagts och stadens övergripande 

strategier har samlats som underlag inför utformandet av en strategi för tillgänglighetsarbetet 

som planeras under hösten. Strategin ska stämmas av med berörda aktörer, som 

pensionärsrådet och funktionshinderrådet, men även med förvaltningens verksamheter som 

arbetar med underrepresenterade grupper som ungdomar, funktionshindrade och äldre. 

Aktiviteten sammanfaller med flertalet andra aktiviteter och ämnen: inte minst med trygghet 

och platsaktivering. 

Arbetet med att förbättra ett flertal trappor i Tensta, Hjulsta och övriga Spånga påbörjades 

under hösten 2023, men pausades pga. tidig vinter. Arbetet med trapporna återupptogs under 

våren 2024 och avslutas under hösten 2024. 

I planeringsarbetet för att överta skötsel av park-och naturmark i egen regi har en arbetsgrupp 

upprättats specifikt för inköp/leasing av fordon och maskiner. Arbetsgruppen arbetar nu med 

att utreda de olika alternativen för inköp och leasing samt att undersöka vilka miljökrav som 

staden ställer på inköpen. 

Agenda 2030 

Nämnden bidrar till att uppfylla målet i Agenda 2030 om mål 11 hållbara städer och 

samhällen utifrån effektiv användning av förvaltningens fordonsflotta, verkar för att 

medarbetarna nyttjar klimatsmarta transportmedel samt genom att rusta upp gång- och 

cykelvägar för att säkerställa god framkomlighet och ökad tillgänglighet. 

   Aktivitet Startdatum Slutdatum Avvikelse 

  Stadsdelsnämnderna ska redogöra för hur långt arbetet kommit 
med utfasning av fossila bränslen i stadsmiljöverksamheten, i så 
väl upphandlingar som egen regi, för att nå en fossilfri organisation 
2030 

2024-01-01 2024-12-31  

Nämndmål: 2.3.1. I stadsdelsområdet råder god framkomlighet där resor och 

transporter har låg klimatpåverkan 

 Uppfylls helt 

Beskrivning 

Nämndens medarbetare nyttjar transportmedel som är klimatsmarta och har låg 

klimatpåverkan. Bilar i förvaltningens fordonsflotta nyttjas effektivt och användningen av 

privata bilar i tjänsten förekommer inte. Gång- och cykelvägar underhålls i samarbete med 

trafikförvaltningen. Genom fortsatta kontroller säkerställs en välfungerande 

vinterväghållning.  

 

Förvaltningen kommer fortsätta upprustningen av parkvägar för att säkerställa en god 

framkomlighet för invånare i stadsdelsområdet. 
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Förväntat resultat 

- Framkomlighet och tillgänglighet på nämndens gång- och cykelvägar ökar. 

- Klimatpåverkan av nämndens transporter och tjänsteresor minskar. 

- Nämndens bilar används effektivt. 

Analys 

Nämnden bedömer att målet kommer att uppfyllas helt under året. Bedömningen grundas på 

att förväntat resultat för nämndmålet uppnås samt att aktiviteterna kommer att genomföras. 

Hållbara transporter 
Utifrån utredning kring verksamheternas behov av bil samt införandet av gemensam bilpool 

bedöms klimatpåverkan av nämndens transporter minska och att nämndens fordonsflotta 

nyttjas effektivt. Vidare bedöms förvaltningens översyn kring miljövänliga fordonsalternativ 

bidra till att stärka måluppfyllelsen. Tillgänglighetsperspektivet har beaktats i samband med 

upprustning av trappor i stadsdelsområdet. I samarbete med exempelvis pensionärsrådet och 

funktionshinderrådet utformas en tillgänglighetsstrategi. 

   Aktivitet Startdatum Slutdatum Avvikelse 

  Medarbetare som använder bil i tjänsten genomför stadens 
utbildning om miljövänlig bilkörning 

2024-01-01 2024-12-31  

  Skapa en gemensam bilpool i förvaltningen 2024-01-01 2024-12-31  

  Utveckla uppföljningen av utbetald milersättning 2024-01-01 2024-12-31  

  Översyn av tillgång och behov till miljövänliga transportalternativ 
inom förvaltningen 

2024-01-01 2024-08-31  

KF:s mål för verksamhetsområdet: 2.4 Stockholmarnas hälsa ska främjas 

genom ren luft, rent vatten och giftfria miljöer 

 Uppfylls helt 

Analys 

Nämnden gör bedömningen att kommunfullmäktiges mål för verksamhetsområdet kommer att 

uppfyllas helt. Bedömningen grundar sig på att årsmålet för indikatorn uppfylls, att 

underliggande nämndmål med förväntade resultat uppfylls och att planerade aktiviteter 

genomförs. 

God livsmiljö 
Verksamheterna fortsätter att fasa ut farliga kemikalier och göra kemikaliesmarta inköp samt 

minskar plastanvändningen. Förvaltningens förskoleverksamheter och stadsmiljöverksamhet 

deltar i skräpplockardagar i regi av Håll Sverige rent. I samarbete med miljöförvaltningen 

fortsätter arbete med lokala åtgärdsplaner i syfte att förbättra vattenkvalitet i Igelbäcken och 

Bällstaån. 

En stor mängd av det skräp som ligger på marken utgörs av fimpar. För att minska mängden 

fimpar har Järvavärdarna under perioden delat ut 600 fimpfickor med texten "Tack för att du 
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fimpar!" och pratat med invånare för att skapa förändring. Verksamheten har satt upp lådor 

där förbipasserande invånare på egen hand kan ta gratis fimpfickor. Bemötande från invånare 

har varit mycket positivt kring denna nudginginsats. Detta ses som ett komplement till andra 

förebyggande insatser som genomförs inom ramen för förvaltningens ANDT-arbete. 

Nya källsorteringskärl har ställts ut i parker i Tensta, Erikslund, Nydalsparken och Spånga by. 

Förvaltningen har en dialog med trafikkontoret om hur ny lagstiftning påverkar det fortsatta 

arbetet med att placera ut källsorteringskärl. Översyn av befintliga sopkärl ingår i den fortsatta 

planeringen för att ersätta eller komplettera en park/plats med källsorteringskärl. 

Förvaltningen utvecklar möjlighet till spontana aktiviteter och träning i stadsmiljö. 

Förvaltningen anlägger, i samverkan med trafikkontoret, en ny skatepark i Tenstadalen, 

planering pågår för ett nytt utegym i Husby samt att en basketplan i Rinkeby omvandlas till en 

multisportyta. 

Tenstadalens skatepark 
Förvaltningen anlägger, i samverkan med trafikkontoret, en ny skatepark i Tenstadalen. 

Arbetet är baserat på ett medborgarförslag och flera dialoger har genomförts under 

projekteringsarbetet. Skateparken anläggs kring den tidigare bollplanen och blir ytor både för 

nybörjare, freestyle liksom element som trappor och murar för streetåkning.  

Anläggningsarbetet pågår och kommer att färdigställas under hösten. 

Utegym i Husby 
Ett nytt utegym anläggs vid Husby gård under hösten. Projektet genomförs som en 

medborgarbudget där medborgarna har haft en aktiv roll i gestaltningsprocessen. Under våren 

genomfördes dialogarbetet och anläggningen förväntas blir klar under vintern. Det nya 

utegymmet förväntas bidra med ökad trygghet och vara hälsofrämjande. 

Multisportplan i Rinkeby 
Arbetet med anläggning av den nya multisportplanen i Rinkeby är påbörjad och planeras att 

färdigställas under hösten 2024. Färdig yta kommer att innehålla olika sport- och 

lekaktiviteter. Det är stort fokus på tillgänglighet för barn och ungdomar och två typer av 

dialoger har sedan tidigare hållits; en med olika klasser från Rinkebyskolans grundsärskola 

och en med feriearbetade ungdomar som dels intervjuande andra ungdomar. 

Agenda 2030 

Nämnden bidrar till att uppfylla målen i Agenda 2030 om mål 6 rent vatten och sanitet utifrån 

att verka för att minska förekomsten av farliga ämnen och mikroplaster, samt verkar för 

förbättrad vattenkvalitet i stadsdelsområdets vattendrag. Nämnden bidrar till mål 3 god hälsa 

och välbefinnande, mål 11 hållbara städer och samhällen, mål 8 anständiga arbetsvillkor och 

ekonomisk tillväxt, mål 12 hållbar konsumtion och produktion att utveckla fler möjligheter till 

rörelse och idrottsytor utomhus samt förbättrad sophantering, renare stadsmiljö och renare 

vatten. Nämnden bidrar för att minska invånarnas och medarbetarnas exponering för farliga 

kemiska ämnen genom säker hantering av det kemiska avfallet och utfasning av farliga 

kemiska ämnen. 
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   Indikator 
Periodens 
utfall 

Utfall 
män/ 
pojkar 

Utfall 
kvinnor/ 
flickor 

Utfall VB 
2023 

Prognos 
helår 

Årsmål 
KF:s 
årsmål 

Period 

  Andel avslutade 
bygg- och 
anläggningsentrepr
enader där varor 
miljöbedömts och 
loggats i 
Byggvarubedömni
ngen 

100 %    100 % 100 % Tas 
fram av 
nämnd/
styrelse 

2024 

Nämndmål: 2.4.1 Nämndens verksamheter främjar en giftfri och hälsosam livsmiljö 

 Uppfylls helt 

Beskrivning 

Nämnden genomför åtgärder för att skapa en giftfri miljö för alla invånare och medarbetare 

med ett särskilt fokus på känsliga grupper. Nämndens medarbetare har kunskap kring farliga 

kemiska ämnen och mikroplaster i varor och material och gör välinformerade val vid inköp av 

kemikalier och förbrukningsartiklar. Nämnden säkerställer att farliga kemiska ämnen inte 

köps in och att befintliga ämnen fasas där verksamheterna använder 

kemikaliehanteringssystemet Chemsoft. Kärl med möjlighet till sopsortering placeras ut på 

strategiska platser i stadsmiljö och grönområden. Förvaltningens förskoleverksamheter och 

stadsmiljöverksamhet deltar i skräpplockardagar i regi av Håll Sverige rent samt möjliggör 

sopsortering i stadsmiljö.  

 

I samarbete med miljöförvaltningen fortsätter arbete med lokala åtgärdsplaner i syfte att 

förbättra vattenkvalitet i Igelbäcken och Bällstaån. Förvaltningen utvecklar möjlighet till 

spontana aktiviteter och träning i stadsmiljö. Förvaltningen anlägger, i samverkan med 

trafikkontoret, en ny skatepark i Tenstadalen, planering pågår för ett nytt utegym i Husby 

samt att en basketplan i Rinkeby omvandlas till en multisportyta. Sopkärl för källsortering 

sätts ut i vissa parker. Sopkärl för källsortering sätts ut i vissa parker. 

Förväntat resultat 

- Utfasningsämnen minskar i nämndens verksamheter. 

- Sopsortering i stadsmiljö och grönområden är möjlig. 

Analys 

Nämnden bedömer att målet kommer att uppfyllas helt under året. Bedömningen grundas på 

att förväntat resultat för nämndmålet uppnås samt att aktiviteterna kommer att genomföras. 

God livsmiljö 
Nämndens arbete med att genomföra insatser för att invånarna ska ha en god livsmiljö fortgår. 

Ett prioriterat fokusområde under året är att konkretisera de mest effektiva åtgärderna för att 

svara upp gentemot stadens handlingsplan för hållbar plastanvändning. Arbetet pågår och 

kommer slutföras under hösten. Vidare kommer kommunikationsinsatser genomföras för att 
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minska plastanvändningen, som ett led i nämndens strategiska arbete för att möjliggöra att 

medarbetare kan genomföra beteendeförändringar. Arbetet med att fasa ut farliga kemikalier 

och göra kemikaliesmarta val fortgår. Det finns fortfarande en del verksamheter som inte 

uppdaterat sin kemikalieförteckning i den nya förvaltningsorganisationen. Implementering 

kring lokal anvisning för Chemsoft pågår där förvaltningen under året kommer införa 

nämndkontroller och rutin för egenkontroll, vilket är en led i att utveckla internkontrollarbetet 

och det systematiska kvalitetsarbetet. 

I samarbete med miljöförvaltningen fortsätter arbete med lokala åtgärdsplaner i syfte att 

förbättra vattenkvalitet i Igelbäcken och Bällstaån. Förvaltningen kravställer BVB 

(Byggvarubedömningen) i alla beställningar av anläggningsarbeten. Förvaltningen utvecklar 

möjlighet till spontana aktiviteter och träning i stadsmiljö. 

Stadsdelsförvaltningen har placera ut källsorteringskärl i Erikslunds parklek, Nydalsparken 

och Spånga by, alla belägna i Tensta. Utvärdering av nya källsorteringskärl i välbesökta 

parker och, i samverkan med trafikkontoret, ta fram en plan för fortsatt arbete inleds senare 

under året. 

   Aktivitet Startdatum Slutdatum Avvikelse 

  Genomföra informationsinsatser om minskad och hållbar 
plastanvändning 

2023-07-01 2024-12-31  

  Genomföra utbildningsinsatser inom förvaltningen för att höja 
kunskapen om kemiska ämnen och mikroplaster i varor och 
material 

2024-01-01 2024-12-31  

KF:s inriktningsmål: 3. Ett Stockholm med en stabil och hållbar 

ekonomi med utbildning, jobb och bostäder för alla 

 Uppfylls helt 

Analys 

Nämnden bedömer att inriktningsmålet kommer att uppfyllas helt under året. Bedömningen 

grundar sig på att sex av kommunfullmäktiges sju verksamhetsområdesmål bedöms uppfyllas 

helt. Det verksamhetsområdesmål som bedöms inte kommer att uppfyllas är mål 3.6 

Tryggheten ska öka genom förebyggande insatser. 

Av de åtta nämndmålen bedöms sju av åtta uppfyllas helt. Det nämndmål som bedöms 

kommer att uppfyllas delvis är mål 3.6.1 Förebyggande insatser ökar tryggheten och 

stadsdelsområdet är tryggt och välskött. 

Analys och beskrivning av nämndens bidrag till att nå kommunfullmäktiges inriktningsmål 

redovisas under respektive mål för verksamhetsområdet. 

 



 

Järva stadsdelsnämnd, Tertialrapport 69(122) 

 

 

KF:s mål för verksamhetsområdet: 3.1 Stockholms ekonomi är stark, hållbar 

och lägger grunden för en jämlik välfärd 

 Uppfylls helt 

Analys 

Nämnden gör bedömningen att kommunfullmäktiges mål för verksamhetsområdet kommer att 

uppfyllas helt. Bedömningen grundar sig på att årsmålen för samtliga indikatorer uppfylls, att 

underliggande nämndmål med förväntade resultat uppfylls och att planerade aktiviteter 

genomförs. 

Nämnden prognostiserar sammantaget en budget i balans efter resultatöverföring. 

Förvaltningen analyserar löpande verksamheterna och åtgärder tas fram vid befarande om 

avvikelse från en budget i balans och måluppfyllelse. Åtgärder är vidtagna inom flera 

områden och följs löpande upp. Störst underskott prognostiseras inom äldreomsorgen och 

individ- och familjeomsorgen. 

Den huvudsakliga förklaringen till avvikelsen inom äldreomsorgen är uppbyggnadsprocessen 

av Rinkeby vård- och omsorgsboende. Tre plan av fem är idag driftsatta och ytterligare ett 

våningsplan kan, beroende på efterfrågan av platser, komma att öppna under slutet av året. 

Även beställarenheten prognostiserar underskott med anledning av ökad efterfrågan inom 

insatserna vård- och omsorgsboende samt hemtjänst. 

Inom individ- och familjeomsorgen är den huvudsakliga orsaken till avvikelsen ökade 

kostnader för köpta placeringar för barn och ungdomar. Ökningen avser dels 

ungdomsplaceringar inom LVU (lag om vård av unga) och avser ungdomar som blivit 

placerade utifrån risk för, och inblandning i kriminella konflikter. Barn och unga placerade i 

familjehem har ökat under 2024 och de som är placerade i familjehem har i många fall 

särskilda svårigheter som medför extra vårdbehov. Dessa insatser medför ökade kostnader för 

kontaktpersoner, kontaktfamilj och korttidsboende, som syftar till att avlasta familjehem och 

förebygga sammanbrott. 

Nämnden har beredskap för att vid behov anpassa verksamheten till förändrade ekonomiska 

förutsättningar. Förutom ständiga anpassningar utifrån ändrade volymer och kostnadsökningar 

så görs i samband med planering av nytt budgetår analyser av kostnads- och intäktsutveckling 

som underlag för prioriteringar och investeringsöverväganden. 

Under perioden har implementering av stadens nya budgetverktyg genomförts och arbetet 

planeras att fortgå enligt plan under året. Verktyget kommer att kunna ge möjligheter till 

förbättrade ekonomiska analyser. 
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   Indikator 
Periodens 
utfall 

Utfall 
män/ 
pojkar 

Utfall 
kvinnor/ 
flickor 

Utfall VB 
2023 

Prognos 
helår 

Årsmål 
KF:s 
årsmål 

Period 

  Nämndens 
budgetföljsamhet 
efter 
resultatöverföringa
r 

100 %   100 %  100 % 100 % Tertial 
2 2024 

  Nämndens 
budgetföljsamhet 
före 
resultatöverföringa
r 

100 %   100 %  100 % 100 % Tertial 
2 2024 

  Nämndens 
prognossäkerhet 
T2 

   0 %  +/-1 % +/- 1 % 2024 

 

   Aktivitet Startdatum Slutdatum Avvikelse 

  Kommunstyrelsen ska i samarbete med äldrenämnden och 
berörda stadsdelsnämnder utreda ersättningen till stadens 
kommunövergripande verksamheter inom äldreomsorg 

2024-01-01 2024-12-31  

Nämndmål: 3.1.1 Nämnden har en budget i balans där resurser används effektivt och 

utifrån ett hållbart perspektiv 

 Uppfylls helt 

Beskrivning 

Verksamheternas kostnader och intäkter har noga analyserats i relation till uppsatta mål och 

uppdrag för att säkerställa förutsättningar för en budget i balans vid årets slut. Cheferna ges 

stöd för att under året göra rättvisande prognoser och vid befarade underskott vidtas snabbt 

åtgärder. Lokaler är anpassade till verksamheternas behov och är kostnads- och 

energieffektiva. Genom att standardisera administrativa processer inom förvaltningen ges 

utrymme för effektivare styrning och uppföljning. 

Förväntat resultat 

- En budget i balans. 

- God prognossäkerhet. 

Analys 

Nämnden bedömer att målet kommer att uppfyllas helt under året. Bedömningen grundas på 

att förväntat resultat för nämndmålet uppnås samt att aktiviteten kommer att genomföras. 

Budgetverktyg 
Nämnden har rapporterat central budget och prognos i det nya budgetverktyget Hypergene 

enligt plan. Controllers har lagt in intern budget för alla enheter per verksamhetsområde och 

budgetansvariga enhetschefer har deltagit vid de utbildningar som controllers hållit per 
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avdelning. Enhetscheferna har påbörjat den interna prognosrapporteringen i Hypergene med 

stöd av controllers. Chefer och controllers är fortfarande i en omställningsperiod till det nya 

systemet. 

   Aktivitet Startdatum Slutdatum Avvikelse 

  Införande av nytt budgetverktyg 2024-01-01 2024-06-30  

KF:s mål för verksamhetsområdet: 3.2 I Stockholm ska alla ges möjlighet till ett 

eget jobb 

 Uppfylls helt 

Analys 

Nämnden gör bedömningen att kommunfullmäktiges mål för verksamhetsområdet kommer att 

uppfyllas helt. Bedömningen grundar sig på att årsmålen för samtliga indikatorer uppfylls, att 

underliggande nämndmål med förväntade resultat uppfylls och att planerade aktiviteter 

genomförs. 

Stöd till egen försörjning 
Arbetsmarknaden förväntas fortsätta att påverkas av det svaga konjunkturläget under resten av 

2024, men i takt med att ekonomin förbättras under 2025, ser framtidsutsikterna på 

arbetsmarknaden mer gynnsamma ut. Detta till trots så fortsätter andelen personer i behov av 

ekonomiskt bistånd i stadsdelsområdet att minska och uppgår till 3,24 procent för perioden i 

jämförelse med 3,31 procent i slutet av 2023. Anledningen till det goda resultatet bedöms vara 

den samverkan som förvaltningen har med olika aktörer som Jobbtorg, Arbetsförmedlingen 

och vårdcentralerna för att stötta klienter i sitt förändringsarbete mot självförsörjning. Vidare 

bedöms arbetet med stegförflyttningar mot arbetsmarknaden samt ett individanpassat stöd 

vara en del av resultatet. 

I syfte att förebygga att invånare hamnar i ett långvarigt biståndsbehov har förvaltningen 

under perioden fortsatt att tillsammans med den enskilde tidigt skapa en planering mot 

självförsörjning. Detta utgår ifrån BIP-studien (Beskæftigelses Indikator Projekt) där det 

framgår att det är av vikt att klienterna får en snabb och effektiv planering mot 

självförsörjning. Under perioden har medarbetare deltagit i en halvdagsföreläsning som bland 

annat lyfte vikten av tilltro till självförsörjning, både socialsekretarens och den enskildes 

tilltro. Under hösten kommer förvaltningen att följa upp ärenden utifrån tilltron och vid behov 

ge stöd till socialsekreterare för att stärka deras tilltro till enskilda individer. Effekten syns i 

att andelen personer som har ett långvarigt behov av ekonomiskt bistånd minskat från 

2,47 procent i slutet av 2023 till 2,38 procent för perioden. 

Vidare så har arbetet med case manager fortsatt för personer i behov av ekonomiskt bistånd 

och tilldelas när det finns ett behov av extra stöd för att kunna göra stegförflyttningar mot 

ökad förmåga till arbete och studier. Under perioden har case manager haft stort fokus på 

samverkan med interna och externa parter i individärenden för att tillsammans med den 

enskilde kunna få en bättre förståelse och uppfattning av vad stödbehovet är. Tillsammans 

med att skapa trygghet och allianser med de enskilda bedömer förvaltningen att sannolikheten 
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ökar att kunna undanröja hinder mot självförsörjning. Detta har gett resultat och under 

perioden har fyra av 20 deltagare avslutas till anställning samt studier. 

Arbetet med att möjliggöra att fler ska kunna ta del av förmånen trygghetpension via 

Försäkringskassan har fortsatt och under perioden har underlag skickats till upphandlad aktör 

som kommer att genomföra aktivitetsförmågeutredningarna som är en förutsättning för att 

kunna ansöka om förmånen. Förvaltningen bedömer att de första ansökningarna kommer att 

skickas in under hösten. 

Näringsliv 
Företagsstöd via Stockholms stads scale-up program och starta eget, är tjänster som staden 

erbjuder. Under våren har fyra starta eget tillfällen (två timmar per tillfälle) genomförts på 

Husby medborgarkontor. Det är Stockholm Business Region (SBR) som håller i träffarna. 

Förvaltningen bedömer att behovet av företagsstöd är en prioriterad fråga som väger tyngre än 

starta eget-stöd. Denna bild delas av näringslivsrådet. En dialog förs därför med SBR om att 

större fokus framöver bör läggas på företagsstöd till befintliga företagare i stadsdelsområdet 

med målsättningen att hitta formerna för ett fortsatt systematiskt arbete som inbegriper denna 

del. 

Under två dagar i slutet av maj och början av juni besökte Stockholms stad genom SBR över 

100 företag inom olika branscher i Järva. Målet är att få bättre kunskap om det lokala 

näringslivet och företagens behov, men också bjuda in till en långsiktigt och hållbar dialog 

med staden. 

Ferie 
Förvaltningens mål reviderades under tertial 1 till att samtliga ungdomar som sökte 

feriearbete skulle erbjudas en anställning. Förvaltningen erhöll totalt 3 080 

feriejobbsansökningar från ungdomar boende i stadsdelsområdet varav 2 931 ansökningar 

hanterades av förvaltningen. Övriga ansökningar tillhörde inte målgruppen för feriejobb, eller 

hanterades av annan förvaltning. Av de 2 931 feriejobbsansökningar som hanterades av Järva 

stadsdelsförvaltning erbjöds samtliga anställning inför sommarlovet. Könsfördelningen hos de 

sökande är relativt jämn, 1 476 flickor och 1 455 pojkar. Totalt anställdes 2 548 ungdomar av 

förvaltningen. 

Förvaltningen samarbetade med både stadens verksamheter och civilsamhället för att hitta 

arbetsplatser, vid utgången av juli månad uppgick dessa till 2 731 arbetstillfällen från 240 

arbetsplatser. Arbetet med att förbereda inför höstens feriejobb är påbörjat. 

Mobilt medborgarkontor 
Det mobila medborgarkontoret har varit utposterat vid fyra tillfällen under sommaren; 

Rinkeby, Tensta, Husby och Spånga. Totalt 61 besökare registrerades, varav 54 procent 

kvinnor och 46 procent. Kommunikationen om det mobila kontoret skedde via sociala medier, 

planscher och digitala skärmar, och fick även uppmärksamhet i lokaltidningen. Vid varje 

tillfälle informerades invånare om tjänsterna som kan erhållas av medborgarkontoren, med 

särskild betoning på skuld- och budgetrådgivning samt medborgarförslag. Teamet som 

bemannade det mobila kontoret bestod av samhällsvägledare, medborgarvärdar och budget- 

och skuldrådgivare, samt ferieungdomar. Det framkom att de flesta av invånarna som besökte 
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de mobila medborgarkontoren kände till tjänsterna som erbjöds inom ramen för 

medborgarservice. Det framkom vidare att många invånare saknade kunskap om till exempel 

medborgarförslag. 

 

Järvavärdar 
Järvavärdarna, har under året inkluderat totalt 11 personer, varav några har avslutat sitt 

uppdrag eller bytt verksamhet. Järvavärdarna utgörs i augusti månad av sju 

Stockholmsjobbare. Under hösten planeras en utökning med 8-10 nya Järvavärdar. 

Järvavärdarna bryter den traditionellt mansdominerade könsfördelningen inom gröna yrken, 

med en majoritet av kvinnliga deltagare med 71 procent och 29 procent män. 

Arbetsmarknadsförvaltningens och Jobbtorg Kistas samarbete med Järva stadsdelsförvaltning 

har lett till att sju Järvavärdar genomgår den planerade utbildningen i grönyteskötsel och 

växtlära. Utbildningen, som letts av en upphandlad entreprenör, syftar till att ge deltagarna ett 

yrkesbevis enligt svensk branschstandard vilket gör dem mer konkurrenskraftiga på 

arbetsmarknaden. När den första utbildningen färdigställs är Arbetsmarknadsförvaltningens 

plan att anpassa sin VUX-utbildning på Långholmen till målgruppen och uppdraget för 

Järvavärdar. Detta genomförs för att skapa en hållbar och långsiktig utbildningsinsats inom 

staden som kommer att vara tillgänglig för samtliga förvaltningar, där Järva nu deltar som en 

pilot. 

 

Offentligt skyddade anställningar (OSA) 
Förvaltningen tillhandahåller platser för (OSA), målsättningen är att ha 25 aspiranter under 

året, i nuläget har 22 aspiranter varit aktuella. 

Agenda 2030 

Nämnden bidrar till att uppfylla målet i Agenda 2030 om mål 1 ingen fattigdom, mål 10 

minskad ojämlikhet genom att verka för ekonomisk jämställdhet mellan kvinnor och män. Fler 

kvinnor än män i stadsdelsområdet uppbär långvarigt ekonomiskt bistånd. Ett led i 

jämställhetsarbetet är att kvinnor är en del av förvaltningens prioriterade grupper i arbetet för 

att personer blir självförsörjande. 

Nedanstående aktiviteter bidrar till måluppfyllelsen. Aktiviteterna följs upp under respektive 

nämndmål. Inom mål 1 Ingen fattigdom (självförsörjning) tidig planering med fokus på 

självförsörjning för att minska långvarigt biståndsberoende, socialsekreterare utbildas för att 

stärka deras och klienternas tilltro till möjligheten för självförsörjning samt uppföljning av 

ärenden för ytterligare stöd vid behov. Inom mål 4 God utbildning för alla utbildas 

Järvavärdar i yrken inom grönyteskötsel och växtlära med syfte att få yrkesbevis, ungdomars 

arbetslivserfarenhet stärks genom att feriejobb erbjuds genom ökat samarbete inom stadens 

verksamheter för att skapa fler meningsfulla arbetstillfällen. Inom mål 8 Anständiga 

arbetsvillkor och ekonomisk tillväxt sker samverkan med det lokala näringslivet, långsiktiga 

och hållbara dialoger med lokala företag för att bättre förstå och möta deras behov, vilket 

stärker lokal ekonomisk tillväxt. Inom mål 10 Minskad ojämlikhet utvecklas det mobila 

medborgarkontor för att göra tjänsten tillgängliga för fler invånare. 
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   Indikator 
Periodens 
utfall 

Utfall 
män/ 
pojkar 

Utfall 
kvinnor/ 
flickor 

Utfall VB 
2023 

Prognos 
helår 

Årsmål 
KF:s 
årsmål 

Period 

  

 

Andel personer 
som har 
ekonomiskt bistånd 
i förhållande till 
befolkningen 

3,24 % 2,65 % 3,83 % 3,31 % 3,5 % 3,5 % 1,5 % Tertial 
2 2024 

  

 

Andel vuxna med 
långvarigt 
ekonomiskt bistånd 
jämfört med 
samtliga vuxna 
invånare 

2,38 % 1,85 % 2,97 % 2,47 % 2,6 % 2,6 % 1,0 % Tertial 
2 2024 

  Antal 
tillhandahållna 
platser för feriejobb 

2 931   2 900 3 000 2 450 st Tas 
fram av 
nämnd/
styrelse 

Tertial 
2 2024 

  Antal 
tillhandahållna 
platser för 
Stockholmsjobb 

50   87 120 80 st Tas 
fram av 
nämnd/
styrelse 

Tertial 
2 2024 

  Antal 
tillhandahållna 
praktikplatser för 
högskolestuderand
e samt platser för 
verksamhetsförlag
d utbildning 

71 st   147 st 110 st 110 st Tas 
fram av 
nämnd 

Tertial 
2 2024 

  

 

Antal ungdomar 
som fått feriejobb i 
stadens regi 

2 548 st 1 259 st 1 289 st 2 574 st 2 650 2 400 st 11 000 
st 

Tertial 
2 2024 

 

   Aktivitet Startdatum Slutdatum Avvikelse 

  Arbetsmarknadsnämnden ska i samarbete med Järva 
stadsdelsnämnd utveckla sitt arbete för att stärka sysselsättningen 
i Järva 

2024-01-01 2024-12-31  

  Arbetsmarknadsnämnden ska i samarbete med 
stadsdelsnämnderna arbeta aktivt för att ungdomar får feriejobb i 
andra stadsdelsområden än där de bor 

2024-01-01 2024-12-31  

  Arbetsmarknadsnämnden ska i samarbete med 
stadsdelsnämnderna och i samråd med socialnämnden utreda 
nuvarande organisation och ansvarsfördelning för den 
arbetsmarknadspolitiska insatsen skyddat arbete hos offentlig 
arbetsgivare (OSA) 

2024-01-01 2024-06-30  

  Arbetsmarknadsnämnden ska i samarbete med 
stadsdelsnämnderna utreda förutsättningarna att med förstärkt 
handledarskap erbjuda feriearbeten till yngre åldrar och utifrån 
denna utredning pröva om det ska genomföras en pilotverksamhet 
under året 

2024-01-01 2024-12-31  

  Kommunstyrelsen ska i samarbete med Stockholm Business 
Region och stadsdelsnämnderna arbeta uppsökande mot lokalt 
näringsliv utifrån stadens fokusområden och i city 

2024-01-01 2024-12-31  
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Nämndmål: 3.2.1 Invånarna är självförsörjande och vägen till arbete är kort 

 Uppfylls helt 

Beskrivning 

Förvaltningen arbetar för att invånare får stöd att komma ut i egen försörjning med fokus på 

arbetet med att erbjuda ett tidigt individuellt anpassat stöd i syfte att tidigare komma ut i egen 

försörjning. Arbetssättet med stegförflyttningar mot självförsörjning ska användas och särskilt 

prioriterade målgrupper är personer med långvarigt ekonomiskt bistånd samt personer med 

nedsatt arbetsförmåga på grund av sjukdom. Arbetssättet ska även vidareutvecklas under året 

med ett större fokus på tidiga insatser. Vidare ska personer i behov av ekonomiskt bistånd 

samt missbruksvård ges möjlighet till IPS-projektet. Arbetet med förvaltningens arbetsträning 

i öppenvård ska vidareutvecklas för att fler ska kunna ta del av insatsen. 

 

Arbetet med offentligt skyddade anställningar (OSA) ska stärkas och arbetet med kvinnor 

långt ifrån arbetsmarknaden är prioriterat, bland annat genom stödet av stadsdelsmammorna 

på medborgarkontoren. För att nå unga kvinnor i åldrarna 20-29 ska stadsdelssystrarna införas 

inom Järva. Målsättningen är att Stadsdelssystrarna efter avslutad insats ska komma ut på den 

reguljära arbetsmarknaden. 

 

Projektet Pedagogisk kapacitetsutveckling inom medborgarservice är avslutat och de nya 

erfarenheterna kommer till gagn under året med en ökad servicenivå och förbättrad miljö för 

besökare som ska leda till ökad självständighet. Konsumentvägledningen samt budget- och 

skuldrådgivningens arbete utvecklas med fokus på utåtriktade preventiva insatser för att nå 

fler invånare. 

 

Förväntat resultat 

- Antalet ungdomar som erbjuds feriearbete under sommaren ökar. 

- Antal nådda kvinnor och män ur målgruppen UVAS (20-29år) i Järva uppgår till minst 

1 000 stycken. 

- Tillgången till medborgarkontorens stöd och service ökar i Järva. 

- Budget- och skuldrådgivningen samt konsumentrådgivningen når fler invånare i 

stadsdelsområdet. 

- Andel personer med ekonomiskt bistånd som avslutas mot arbete och studie ökar och uppgår 

till minst 52 procent. 

- Antal unga vuxna biståndstagare 18-29 år minska och uppgår i genomsnitt till högst 

280 personer per månad. 

- Genomsnittlig biståndstid inom ekonomiskt bistånd minskar och uppgår till högst 

9,8 månader. 

- Antalet personer som tar del av IPS-projektet ökar och uppgår till minst 17 stycken. 
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Analys 

Nämnden bedömer att målet kommer att uppfyllas helt under året. Bedömningen grundas på 

att förväntat resultat för nämndmålet uppnås samt att aktiviteterna kommer att genomföras. 

Unga vuxna i behov av ekonomiskt bistånd 
Under perioden har förvaltningen haft en förstärkt samverkan med 

Arbetsmarknadsförvaltningen där en samverkansgrupp etablerats med fokus på gemensamma 

arbetssätt. Ett första steg är införandet av utgångspunkten att en gemensam inskrivning med 

den enskilde ska göras för att tillsammans ge förutsättningar för unga vuxna i behov av 

ekonomiskt bistånd att komma ut i självförsörjning. Arbetet bedöms ha gett resultat då antalet 

unga vuxna har minskat från i genomsnitt 293 hushåll per månad 2023 till i genomsnitt 263 

hushåll per månad för januari-juli 2024. 

Vuxna i behov av ekonomiskt bistånd 
Andel personer med ekonomiskt bistånd som avslutas mot arbete och studie eller annan 

självförsörjning uppgår till 48,6 procent under perioden. Förvaltningen bedömer att målet om 

52 procent kommer att nås under året utifrån bland annat arbetssättet att skapa en planering 

mot självförsörjning inom två veckor från första kontakt tillsammans med den enskilde. 

Projektet att erbjuda IPS (Individanpassat stöd till arbete) tillsammans med 

Samordningsförbundet Stockholm stad till personer med beroende av alkohol och/eller droger 

som syftar till att öka möjligheterna för att nå, få och behålla ett arbete har fortsatt. Under 

perioden januari-augusti har 13 personer påbörjat arbetsrehabiliteringsmodellen och 

förvaltningen bedömer att det förväntade resultat om att minst 17 personer tar del av projektet 

kommer att uppnås under året. Vidare så har en översyn av förvaltningens arbetsträning i 

öppenvård för vuxna inom missbruksvården genomförts. Översynen syftar till att 

vidareutveckla verksamhet utifrån målgruppens förändrade behov. 

Invånare med långvarigt biståndsbehov 
Antalet hushåll som varit aktuella för ekonomiskt bistånd i 49 månader eller mer uppgår till 

733 hushåll av totalt 1 663 hushåll i juni 2024. I jämförelse med januari 2023 har antalet 

minskat från 764 hushåll. Arbetet med piloten Parallella insatser i praktiken har fortsatt 

under perioden tillsammans med Region Stockholm samt arbetsmarknadsförvaltningen där ett 

gemensamt arbetssätt har tagits fram. Arbetssättet innebär att berörda aktörer tillsammans gör 

en kartläggning av individens behov för att sedan besluta om vilka parallella insatser som är 

lämpliga som ett led i stegförflyttning mot självförsörjning. 24 deltagare som är sjukskrivna 

och som bedömts av samtliga aktörer vara i behov av samordnade insatser har valts ut att 

delta i piloten. 

Kompetensverkstan i samverkan med Jobbtorg Unga Kista 
Sammanlagt har kompetensverkstan i både Tensta och Husby kommit i kontakt med 869 

personer under tertial 2, siffran avser både drop in och det uppsökande arbetet. Antalet 

kontakter med ungdomar i Tensta har ökat med 63 procent i jämförelse med samma period 

föregående år. Den nyöppnade verksamheten i Husby har nått ut till 373 personer under tertial 

2 och har ökat kontakten med unga vuxna i jämförelse med första perioden i år vilket tyder på 

att kommunikationsarbetet har gett resultat. Det är en större andel män i gruppen UVAS och 
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det är likaså en större andel män som nyttjar drop in möjligheten, 73 procent män besökte 

drop in verksamheten mot 27 procent kvinnor. 

Under tertial 2 har 30 personer skrivits in och fått utökat stöd av jobbcoach via Jobbtorg. 

Under samma period har 22 aspiranter avslutats varav 14 erhållit jobb eller gått vidare till 

studier. 

Kompetensverkstan har kontakt med många ungdomar i stadsdelarna, men antalet 

inskrivningar ökar inte i samma takt. Detta visar att det behövs ett mer riktat uppsökande 

arbete för att nå rätt målgrupp, då nuvarande insatser också når personer utanför den primära 

målgruppen. Arbetet har redan börjat genom workshops såsom "Schools Out" och stöd till 

nyutexaminerade gymnasieungdomar för att förhindra att de blir hemmasittare. Under hösten 

planeras ytterligare insatser för att nå den äldre målgruppen, som ofta har större utmaningar 

med att hitta sysselsättning. 

Budget- och skuldrådgivning 
Under den aktuella tertialperioden har medborgarkontoren observerat en fortsatt ökning av 

ärenden rörande skuldproblem kopplat till bostäder. I korthet tvingas många individer som 

äger sin bostadsrätt att sälja sin bostad, detta som en konsekvens av den senaste tidens 

inflation och räntehöjningar. Ärenden relaterade till psykisk ohälsa samt skulder orsakade av 

spel och bedrägerier har också ökat. 

Under perioden har budget- och skuldrådgivarna samt konsumentvägledaren fokuserat på 

förebyggande insatser för att höja kompetensen bland invånarna och minska antalet 

skuldsatta. Flera initiativ har genomförts i samarbete med olika partners. Under perioden maj 

till augusti har verksamheten varit aktiva genom att anordna olika seminarier och 

föreläsningar som nått ut till cirka 60 individer. 

   Aktivitet Startdatum Slutdatum Avvikelse 

  Etablera kompetensverkstan i Rinkeby och Husby 2024-01-01 2024-12-31  

  Utveckla och pröva konceptet mobilt medborgarkontor för att 
erbjuda jämställd samhällsservice över hela Järva 

2024-01-01 2024-12-31  

Nämndmål: 3.2.2 Det är attraktivt och tryggt för näringslivet att verka och växa i 

stadsdelsområdet 

 Uppfylls helt 

Beskrivning 

Järva stadsdelsområde har ett brett och mångfacetterat näringsliv. Det systematiska 

utvecklingsarbetet inom näringslivsuppdraget anpassas därför utifrån stadsdelsområdets 

kluster i Spånga, Lunda, Tensta, Akalla och Kista som ett ICT-kluster samt övriga stadsdelars 

specifika karaktär och behov. Förvaltningen arbetar utifrån stadens näringslivspolicy, genom 

att bland annat lotsa frågor från näringsidkare till rätt instans i staden, sprida information om 

aktiviteter och åtgärder som staden vidtar, bevaka lokala intressen i stadsmiljö- och 

tillståndsfrågor, samt att arbeta för en trygg och trivsam miljö inom ramen för 

platssamverkan. Arbetet anpassas utifrån stadsdelsområdets kluster i Spånga, Lunda, Tensta, 
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Akalla och Kista som ett ICT-kluster samt övriga stadsdelars specifika karaktär och behov.  

 

Inrättade av näringslivsråd 

Nämnden kommer att stärka det övergripande arbetet för Järvas näringsliv genom det 

nyinrättade näringslivsrådet för Järva. Huvudsyftet för näringslivsrådet är att skapa god 

kontakt och samverkan mellan stadsdelsnämnd, stadsdelsförvaltning och lokalt näringsliv 

samt att bidra till att Järva stadsdelsområde är en attraktiv och bra plats att verka inom. 

Nämnden fortsätter att utveckla samarbetet med de företagarföreningar och motsvarande 

nätverk som finns i stadsdelsområdet. Detta ska göras dels genom att öka kännedomen om 

stadens samlade näringslivsarbete, dels genom att uppmuntra till och underlätta kontakten för 

företag och företagsgrupper. I arbetet samverkar nämnden med Stockholm Business region. 

 

Platssamverkan 

Det lokala näringslivet bjuds in till att delta i platssamverkan, platsaktivering och 

trygghetsvandringar och ges möjlighet att i samarbete med förvaltningen utveckla trygga, 

välskötta och attraktiva stadsmiljöer. Under året ska även riktade informationsinsatser till det 

lokala näringslivet om frågor som rör trygghet och service genomföras. 

 

Stimulera nyföretagande 

Stöd till småföretagare och stöd till att starta eget ska ske, i nära samråd med SBR, och 

utvecklas under året. Bland annat kommer en kampanj innehållande information om stadens 

förtagsservice, starta eget, otillåten påverkan och ”tyck till” ska genomföras under våren. Nya 

samarbetspartner inom stadsdelsområdet ska undersökas. 

Förväntat resultat 

- Det lokala näringslivets roll i platssamverkan och platsaktivering ökar. 

- Det lokala näringslivet har kunskap om var de ska vända sig för vägledning i olika frågor. 

Analys 

Nämnden bedömer att målet kommer att uppfyllas helt under året. Bedömningen grundas på 

att förväntat resultat för nämndmålet uppnås samt att aktiviteterna kommer att genomföras. 

Näringsliv 
Stadsförvaltningens näringslivsuppdrag följs av ett näringslivsråd med representanter från 

lokala företagarföreningar och politiker. Under året har två rådsmöten hållits. 

Företagsstöd via Stockholms stads scale-up program och starta eget, är tjänster som staden 

erbjuder. Under våren har fyra starta eget tillfällen (två timmar per tillfälle) genomförts på 

Husby medborgarkontor. Det är Stockholm Business Region (SBR) som håller i träffarna. 

Förvaltningen bedömer att behovet av företagsstöd är en prioriterad fråga som väger tyngre än 

starta eget-stöd. Denna bild delas av näringslivsrådet. En dialog förs därför med SBR om att 

större fokus framöver bör läggas på företagsstöd till befintliga företagare i stadsdelsområdet 

med målsättningen att hitta formerna för ett fortsatt systematiskt arbete som inbegriper denna 

del. 
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Under två dagar i slutet av maj och början av juni besökte Stockholms stad över 100 företag 

inom olika branscher i Järva, med målet att få bättre kunskap om det lokala näringslivet och 

företagens behov, men också bjuda in till en långsiktigt och hållbar dialog med staden. 

Besöken leddes av företrädare från Stockholm Business Region och en sammanfattning från 

besöken har publicerats på webbplatsen för stadens företagsservice. SBR och förvaltningen 

följer upp besöken gemensamt efter sommaren. 

En informationskampanj kring företagsstöd, starta eget, otillåten påverkan och ”tyck till” ska 

genomföras under vinterhalvåret. Ett skräddasytt informationsmaterial ska tas fram. 

Trafiksituationen framförallt i Spånga är ett omfattande problem för de som lever, verkar och 

bor i Spånga. Problemen rör såväl parkering som ständiga trafikomläggningar/avstämningar. 

På uppdrag av näringslivsrådet ska en genomgång med trafikkontoret och Spånga 

företagareförening initieras. 

KF:s mål för verksamhetsområdet: 3.3 I Stockholm ska alla ha rätt till ett bra 

boende som de har råd med 

 Uppfylls helt 

Analys 

Nämnden gör bedömningen att kommunfullmäktiges mål för verksamhetsområdet kommer att 

uppfyllas helt. Bedömningen grundar sig på att årsmålen för samtliga indikatorer uppfylls, att 

underliggande nämndmål med förväntade resultat uppfylls och att planerade aktiviteter 

genomförs. 

Arbetet mot hemlöshet 
Förvaltningen arbetar aktivt med att förhindra avhysningar genom uppsökande arbete i ett 

tidigt skede samt genom råd och stöd om insatser i syfte att personerna kan bo kvar. Av 663 

inkomna meddelande till förvaltningen från hyresvärdar har nämnden avvärjt avhysning i 648 

fall. Anledningen till att femton stycken avhysningar inte har kunnat avvärjas beror på att 

hyresgästerna inte bedömdes vara i behov av lägenheterna. Ingen av dessa avhysningar avser 

barnfamiljer. 

Samverkan med Stiftelsen SHIS Bostäder och andra hyresvärdar har fortsatt i syfte att stötta 

individerna i strävan mot långvariga boendelösningar samt undvika akut hemlöshet. 

Samverkan med Stiftelsen SHIS Bostäder har bland annat lett till att 31 hushåll har blivit 

beviljade insatsen avtalat boende samt att sju hushåll med insatsen kommit vidare till den 

reguljära bostadsmarknaden. Jämförbara siffror för föregående år finns inte att tillgå. 

Som en del i arbetet med att våldsutsatta som tvingats flytta har förvaltningen beviljat insatsen 

genomgångsbostäder för våldsutsatta via Stiftelsen SHIS Bostäder. Det är en insats som riktar 

sig specifikt till personer som utsatts för våld i nära relationer, med eller utan barn och 

inkluderar boendestöd samt att personalen har kompetens om våld i nära relationer. Vidare 

ska insatsen möjliggöra för den enskilde att undanröja eventuella hinder för att erbjudas ett 

hyreskontrakt på den ordinarie bostadsmarknaden. Under perioden har tolv personer erhållit 

insatsen samt att sex personer erhållit boende på den reguljära bostadsmarknaden. 
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Gällande försöks- och träningslägenheter så har förvaltningen arbetat aktivt med boendestöd 

för möjliggöra att personerna kan göra en förflyttning, antingen från träningslägenhet till 

försökslägenhet alternativt ta över kontraktet för försökslägenheten. Av personerna som 

bedömts ha möjlighet till en stegförflyttning gällande boende, så har under perioden fyra av 

åtta personer gått vidare från träningslägenhet till försökslägenhet samt att övertagande av 

förstahandskontraktet har gjorts i två av sju hushåll. Syftet med arbetet är att personerna ska 

kunna erhålla trygga och långsiktiga boendevillkor genom att ta över förstahandskontraktet 

alternativt få en bostad på den reguljära bostadsmarknaden. 

Fokus Järva  

Det långsiktiga målet med Fokus Järva är att skillnaderna i människors livsvillkor i 

Stockholm ska minska. Grunden är nya bostäder och stadsmiljöer men också satsningar för att 

fler ska ha tillgång till utbildning och arbete och en meningsfull fritid. Fokus Järva innebär en 

förstärkning och samordning av insatser, det innebär en prioritering inom ordinarie processer 

men också att testa nya lösningar och förstärkt samverkan för att stärka utvecklingen av 

området. Utifrån lokala utmaningar och målsättningar för Järva stadsdelsområde har fem 

fokusområden prioriterats. 

Stadsutveckling och stadsmiljö 
Under perioden har arbete pågått för att utveckla Järvavärdarnas roller och insatser, bland 

annat med planering av utbildningar för att de ska kunna yrkescertifieras samt olika uppdrag 

som nudging för att ändra beteenden som leder till nedskräpning, skadedjur och otrygghet. 

Påbörjade projekt som anläggande av skatepark samt insatser för att underlätta spontanidrott 

med exempelvis renovering av utegym förväntas leda till ett ökat utbud av fritidsaktiviteter. 

Ett flertal insatser har gått ut på att förbättra biologisk mångfald genom exempelvis skapande 

av ytor med höggräs, motståndskraft mot extremväder genom framför allt projekt i samarbete 

med trafikkontoret. Flera dialoger har förts inför dessa projektarbeten. Exempel på förbättrad 

delaktighet är det projekt som genomförts inom ramen för medborgarbudget, utegym i Husby. 

Ekologisk hållbarhet och klimaträttvisa 
Under perioden har nya bär-popuper satts ut. Odlingslådorna har försetts med skyltar där 

invånarna tackas för att de lägger sitt skräp i soptunnorna istället för på marken och med 

uppmaning att de gärna får smaka bären och skörda örterna. Som ett komplement till bär-pop-

uperna har klistermärken med budskapet "Tack för att du slänger ditt skräp i papperskorgar, 

då kan vi lägga vår tid på att plantera istället" satts på sopkärl i anslutning till odlingslådorna. 

Ytterligare en nudginginsats är att 20 renoverade och nymålade papperskorgar satts ut på 

några platser i stadsdelsområdet, men istället för att kunna slänga skräp i behållaren pryds 

sopkärlet med planterade blommor. Även dessa papperskorgar har klistermärken med 

budskap. 

Barn och ungas uppväxtvillkor 
Under perioden har tidiga insatser erbjudits för att minska antalet barn och unga som dras in i 

kriminalitet. För att tidigt identifiera barn och unga i riskzon för att utveckla en kriminell 

livsstil har förvaltningen bland tagit fram en kunskapsöversikt samt verktyg för att motverka 

insocialisering. För att fler barn och unga i samhällsvård ska nå skolframgång har 
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förvaltningen haft tät kontakt med aktuella skolor, utbildningsförvaltningen, ungdomar, 

föräldrar och vårdgivare för att se till att den enskilde får de bästa förutsättningarna kopplat 

till skolan. 

Nämndens förskolor arbetar med tidiga insatser för de barn och familjer som behöver extra 

stöd genom att stärka samverkan med socialtjänsten via föräldrarådgivning. För att säkerställa 

en välfungerande förskoleutbildning för alla barn, fokuserar nämnden på att utveckla 

likvärdighet i förskolorna genom systematiskt kvalitetsarbete, förbättrade lärmiljöer, 

barnhälsoarbete och språkutveckling. Parallellt arbetar nämnden för att öka 

inskrivningsgraden i förskolan genom kontinuerlig uppföljning och utvärdering av pågående 

insatser inom öppna förskolan, vilket bidrar till att främja barns tidiga lärande och utveckling. 

Nämnden har, i samarbete med idrottsförvaltningen, utbildningsförvaltningen, Kista SC och 

RF-SISU, utvecklat Järvaligan för att erbjuda barn meningsfull fritid i en trygg miljö genom 

organiserad idrott. Samverkan mellan förvaltningen och övriga samverkanspartners har 

fortsatt fördjupats under tertial 2. Järvaligan har hittills aktiverat 161 deltagare (180 

projektmål). Av dessa har 15 deltagare (9 flickor och 6 pojkar) gått vidare till organiserad 

idrott (Järvaligans projektmål 27 = 15 procent). Responsen från samarbetsskolorna runt 

projektet har varit positivt. Flertalet pedagoger har uttryckt att Järvaligan lyckats engagera 

barn som vanligtvis inte vågar ta plats i sociala sammanhang vilket bland annat lett till ökad 

närvaro på lektioner samt förbättrad självkänsla hos flera barn. 

Civilsamhälle och delaktighet 
I maj genomförde nämnden årets andra dialogforum med civilsamhället, där temat var 

sommaraktiviteter i Järva med fokus för barn och unga som var välbesökt. En viktig aspekt 

handlade om hur förvaltningen och civilsamhället kan samverka och vara närvarande för att 

bidra till att invånarna upplever trygghet inom olika platser i stadsdelsområdet. Dialogforum 

syfte är att skapa fler kontaktytor som stärker samverkan och möjliggör erfarenhetsutbyte och 

delaktighet för civilsamhället inom stadsdelsområdet. Implementeringen av 

tillämpningsanvisningar och process gällande IOP och samverkan med civilsamhället enligt 

plan. 

Nämndens arbete med genomförande av medborgarbudget rörande ett utegym i Husby 

fortlöper enligt förvaltningens projektplan. I arbetet har nämnden ett särskilt fokus på att 

säkerställa ett funktionshinderperspektiv i utformningen av utegymmet. Under perioden har 

invånarna kunnat rösta på förslag och nämnden fattat beslut om att genomföra det förslaget 

som fick flest röster. 

 

Stockholms stad har genom ansökan från miljö- och hälsoskyddsnämnden beviljats 

projektmedel för projektet Scale Stockholm inom ramen för europeiska klimatkontraktets 

nätverk Net Zero Cities. Nämnden deltar i projektet sedan maj 2024. Projektet har som 

huvudsyfte att utveckla och testa olika metoder för att engagera och involvera invånare, 

föreningar och lokalt näringsliv i stadens klimatomställning och lokala åtgärder för att minska 

klimatpåverkan och öka befolkningens hälsa. Utifrån dialogen kommer nämnden att utvärdera 

om detta kan utgöra grunden för utformningen av nämndens nästa medborgarbudget inom 

området klimatomställning, hälsa och fritidsodling. 



 

Järva stadsdelsnämnd, Tertialrapport 82(122) 

 

 

Inför kommande EU-val bidrar nämnden på olika sätt för att öka valdeltagandet inom 

stadsdelsområdet. I januari rekryterades fyra ungdomar till Framtidens Hus för att vara EU-

valsambassadörer. Under maj och juni fortsatte EU-valsambassadörerna sina insatser för att 

öka kunskapen och vetskapen om EU-valet och få fler unga i Järva att gå och rösta. 

Förvaltningen bedömer att den relativt sett begränsade resursinsatsen har haft stora spridning 

både lokalt och nationellt med över 1 miljon klick på olika medieplattformar. 

Näringsliv och sysselsättning 
Nämnden samverkar med arbetsmarknadsnämndens Jobbtorg Unga Kista genom 

verksamheten Kompetensverkstan som finns i Tensta och i Husby. Sammanlagt har 

Kompetensverkstan i både Tensta och Husby kommit i kontakt med 869 personer under tertial 

2, siffran avser både drop in och det uppsökande arbetet. Antalet kontakter med ungdomar i 

Tensta har ökat med 63 procent i jämförelse med samma period föregående år. Den 

nyöppnade verksamheten i Husby har nått ut till 373 personer under tertial 2 och har ökat 

kontakten med unga vuxna i jämförelse med första perioden i år vilket tyder på att 

kommunikationsarbetet har gett resultat. 

Nämnderna samverkar även runt insatsen Järvavärdar som är en verksamhet under utveckling 

där social och ekologisk hållbarhet knyts ihop. Järvavärdarna, har under året inkluderat totalt 

11 personer, varav några har avslutat sitt uppdrag eller bytt verksamhet. Järvavärdarna utgörs 

i augusti månad av sju Stockholmsjobbare. Under 2024 planeras en utökning till 16 

Järvavärdar och en ny arbetsledare kommer att anställas. Järvavärdarna och 

stockholmsjobbsinsatsen har lyckats bryta den traditionellt mansdominerade könsfördelningen 

inom gröna yrken, med en majoritet av kvinnliga deltagare; 71 procent kvinnor och 29 

procent män. 

Agenda 2030 

Nämnden bidrar till att uppfylla målet i Agenda 2030 om mål 11 hållbara städer och 

samhällen genom att verka för rätten till att invånare har stabila boenden. Fler män än kvinnor 

är bostadslösa i stadsdelsområdet. Ett led i jämställhetsarbetet är att nämnden under året ska 

utveckla arbetet för att möjliggöra att antal män i bostadslöshet minskar samt ges 

förutsättningar att erhålla ett långsiktigt boende. Förvaltningen bidrar till att nå 

hållbarhetsmålen genom riktade åtgärder i syfte att öka jämställdheten och för att minska 

ojämlika levnadsförhållanden genom Fokus Järva. Grunden i arbetet är nya bostäder och 

stadsmiljöer. 
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   Indikator 
Periodens 
utfall 

Utfall 
män/ 
pojkar 

Utfall 
kvinnor/ 
flickor 

Utfall VB 
2023 

Prognos 
helår 

Årsmål 
KF:s 
årsmål 

Period 

  Andel avhysningar 
som kunnat 
avvärjas efter 
inkommet 
meddelande till 
förvaltningen från 
hyresvärden 

97,74 %   98,83 % 85 % 85 % Tas 
fram av 
nämnd 

Tertial 
2 2024 

  Antal barnfamiljer 
som beviljats 
tillfälligt boende på 
hotell/vandrarhem 

5   13  15 Tas 
fram av 
nämnd 

2024 

  Antal vräkningar 
som berör barn 

     0 Tas 
fram av 
nämnd 

2024 

 

   Aktivitet Startdatum Slutdatum Avvikelse 

  Kommunstyrelsen ska i samarbete med exploateringsnämnden, 
stadsbyggnadsnämnden, trafiknämnden och Järva 
stadsdelsnämnd föreslå åtgärder för utveckling av Tensta Centrum 
med omnejd inom ramen för arbetet med Fokus Järva 

2024-01-01 2024-08-31  

Nämndmål: 3.3.1 Invånarna har trygga och långsiktiga boendelösningar 

 Uppfylls helt 

Beskrivning 

Trångboddheten är ett utbrett problem i stadsdelsområdet som påverkar barn och ungas 

uppväxtvillkor. I vägledning och rådgivning uppmärksammas vuxna på hur familjens 

bostadsförhållanden påverkar barnen situation. Förvaltningen ska under året implementera 

lärdomar från projektet Praktisk bostadsvägledning där personer ges individuellt anpassat stöd 

utifrån de stödbehov och de förutsättningar den enskilde individen har. Projektet finansieras 

med medel från sociala investeringsfonden fram tills augusti 2024. Arbetssättet syftar till att 

ge stöd till enskilda att minimera hinder såsom exempelvis hjälp med bostadsökande och 

skulder samt möjliggöra för att hushåll ska erhålla ett hyreskontrakt på ordinarie 

bostadsmarknaden med fokus på hushåll som bor inom Stiftelsen i Hotellhem i Stockholm. 

Genom detta minskar även antalet hushåll som inte har ett eget boende och således behovet av 

tillfälliga boende i form av hotell och vandrarhem. Vidare ska samverkan med SHIS 

vidareutvecklas med fokus på att effektivisera arbetet och möjliggöra att fler kan ta del av 

SHIS. Under året ska antalet beviljade sociala lägenheter i form av avtalat boende via SHIS 

öka, med fokus på barns bästa.  

 

Arbetet med hemlösa som har en komplex problematik fortsätter genom uppsökande arbete av 

personer boende på härbärgen för att erbjuda stöd till en mer långvarig boendelösning, 

regionens psykiatri och beroendevård är viktiga samverkansparter. Arbetsmetoderna för att 

uppmärksamma äldre med eller utan missbruk, som riskerar eller lever i hemlöshet utvecklas. 
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Uppsökare för äldre samverkar med civilsamhället och olika samhällsaktörer i syfte att ingen 

äldre i stadsdelsområdet ska behöva vräkas eller vara utan bostad. Arbetet utvecklas med att 

förebygga och hantera hyresskulder för äldre. Långsiktiga alternativ till placeringar på 

akutboenden prioriteras för målgruppen och trösklarna sänkas för att få Bostad först så att 

äldre med missbruk på sikt kan närma sig den ordinarie bostadsmarknaden. 

Förväntat resultat 

- Antalet genomsnittliga hushåll i tillfälliga boende minskar och uppgår till högst 85 hushåll 

per månad. 

- Antalet individer som erhåller ett samlat individuellt stöd i att finna eget boende i projektet 

praktisk bostadsvägledning ökar och uppgår till minst 125 individer. 

- Antal barnfamiljer som beviljats sociala lägenheter i form av avtalat boende för familj via 

SHIS ökar och uppgår till minst 25 stycken. 

Analys 

Nämnden bedömer att målet kommer att uppfyllas helt under året. Bedömningen grundas på 

att förväntat resultat för nämndmålet uppnås samt att aktiviteterna kommer att genomföras. 

Vägen till stadigvarande boende 
Projektet praktisk bostadsvägledning som innebär ett riktat stöd till individer som har kontakt 

med socialtjänsten och som är hemlösa eller befinner sig i riskzon för hemlöshet har fortsatt. 

Statistiken visar att merparten av alla klienter har avslutats mot eget boende i form av 

andrahandskontrakt, men även förstahandskontrakt och SHIS. Förvaltningen har identifierat 

att det som bedöms ha gett effekt är det anpassade och riktade stödet och under hösten ska en 

översyn av ordinarie arbetssätt göras för att kunna implementera detta i verksamheten samt en 

utökning av en tjänst. 

Under perioden har en arbetsprocess tagits fram tillsammans med SHIS där syftet är att fler 

ska kunna ta över sina kontrakt samt stärka möjligheten till att fler kan ta del av insatsen. 

Under perioden har 18 barnfamiljer beviljats sociala lägenheter i form av avtalat boende för 

familj. Jämförbara siffror för föregående år finns inte att tillgå. Vidare har arbetet fortsatt med 

uppsökande arbete av personer boende på stadens härbärgen för att erbjuda praktiskt stöd med 

bland annat legitimation, kontakt med budget- och skuldrådgivning samt motiverande insatser 

i syfte att möjliggöra en boendeinsats via förvaltningen samt på sikt kunna erhålla en 

långvarig boendelösning. 

Vräkningsförebyggande arbete 
Antalet genomsnittliga hushåll i tillfälliga boende per månad uppgår till 102 hushåll för 

perioden i jämförelse med 2023 som var 98 hushåll i genomsnitt per månad. Förvaltningen 

har uppmärksammat en ökning av ärenden där det inte är möjligt att aktivt arbeta 

vräkningsförebyggande då de är hemlösa vid första kontakt. Förvaltningen bedömer att 

målvärdet om 85 hushåll i genomsnitt per månad delvis kommer att nås under året. Åtgärder 

för att minska antalet hushåll i tillfälliga boende per månad är implementering av reviderad 

process för det vräkningsförebyggande arbetet. Detta innebär ett än mer fokus på det 

förebyggande arbetet för att förhindra avhysningar samt uppföljande arbete efter att 

avhysningen kunnat avvärjas i syfte att samma situation inte uppstår igen. 
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KF:s mål för verksamhetsområdet: 3.4 Medarbetare i Stockholm ska ges goda 

förutsättningar att göra ett bra jobb 

 Uppfylls helt 

Analys 

Nämnden gör bedömningen att kommunfullmäktiges mål för verksamhetsområdet kommer att 

uppfyllas helt. Bedömningen grundar sig på att årsmålen för tre av sex indikatorer uppfylls 

medan årsmålen för tre av sex indikatorer uppfylls delvis, att underliggande nämndmål med 

förväntade resultat uppfylls och att planerade aktiviteter genomförs. 

Systematiskt arbetsmiljöarbete 
Årets medarbetarenkät visar på ett AMI (aktivt medskapandeindex) på 80, vilket är tre 

indexpunkter lägre än uppsatt mål på 83. I och med sammanläggningen saknas jämförbara 

siffror för 2023, däremot finns jämförbara siffror mot staden i stort som i år hade ett AMI på 

81. För de tre delindexen ledarskap, motivation och styrning blev resultaten: 

 ledarskap AMI 79 (staden AMI 81) 

 motivation AMI 80 (staden AMI 80) 

 styrning AMI 82 (staden AMI 81) 

Resultatet mellan hur kvinnor och män svarar visar inte på någon signifikant skillnad (kvinnor 

AMI 81 och män AMI 80). Däremot syns en tydlig trend i hur man svarar kopplat till vilken 

åldersgrupp man tillhör där yngre medarbetare har ett lägre resultat på AMI än äldre och där 

ju äldre man är verkar påverka för hur högt resultat man har. Särskilt stor är skillnaden på 

delindexet motivation där medarbetare i ålderskategorin 18-24 har ett resultat på AMI 72 

medan medarbetare i ålderskategorin 55+ har ett resultat på AMI 83. Vid jämförelse mellan 

chefer och medarbetare har chefer ett resultat på AMI 81 och medarbetare 80. Den största 

skillnaden är kopplat till delindexet styrning där chefer har ett AMI på 84 och medarbetare ett 

AMI på 82. Under perioden har handlingsplaner med åtgärder tagits fram på enhetsnivå. 

I samverkan med de fackliga organisationerna har tre förvaltningsövergripande 

arbetsmiljögrupper genomförts under perioden med syfte att lyfta aktuella arbetsmiljöfrågor. 

Sjukfrånvaron ligger på rimliga nivåer. Kvinnors sjukfrånvaro är högre än mäns både på lång 

tid och kort tid. En fördjupningsutbildning kring rehabilitering har genomförts för nämndens 

chefer för att ytterligare fördjupa kunskapen inom området och för att stärka det systematiska 

arbetet med frågorna. 

Arbetet med en hållbar arbetsmiljö och ett systematiskt arbetsmiljöarbete förväntas leda till att 

medarbetare och chefers förutsättningar att utföra sitt arbete på bästa sätt säkerställs. 

Ledarskap och medarbetarskap 
För att implementera förvaltningens vägledande ord ”mod” och ”tillsammans i samverkan” 

har nämndens chefer via chefsforum bland annat erbjudits föreläsning om psykologisk 

trygghet och tillitsbaserad styrning. Ett fortsatt arbete har påbörjats i ledningsgrupper och ute i 

arbetsgrupper utifrån framtaget material. Arbetet med förvaltningens vägledande ord är en del 
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i kulturarbetet och förväntas stärka ledarskap och medarbetarskap. Cheferna har även stärkts i 

sin roll genom en inspirationsföreläsning om media och kommunikation. 

Kompetensförsörjning 
Implementeringen av arbetet för att bli en mer attraktiv arbetsgivare har startats upp under 

perioden. Genom ökad synlighet av rekryteringsannonser både internt och via sociala medier 

hoppas förvaltningen på att behålla kompetens genom att tydliggöra karriärvägar samt få fler 

kandidater att bli attraherade av att arbeta på Järva. En gemensam introduktionsdag för nya 

medarbetare och en dag för chefer har genomförts under våren och förväntas leda till en bättre 

förståelse för nämndens uppdrag och dess sammanhang. Ett seminarium om fördomsfri 

rekrytering har genomförts för att stärka kunskapen om diskriminering i 

rekryteringsprocessen. 

Avdelning individ och familjeomsorg 

En kompetenstrappa för socialsekreterare har börjat implementeras. Målet är att den ska bidra 

till att säkerställa kompetensförsörjningen för att nå verksamhetens mål på både kort och lång 

sikt. Kompetenstrappan ska tydliggöra utvecklings- och karriärmöjligheter och stödja ett 

aktivt medarbetarskap. Kompetenstrappan förväntas bidra till ökad uppskattning av 

ledarskapet och metodutveckling. 

För att komma till rätta med utmaningen kring vakanta tjänster, både under rekrytering men 

även när tjänsterna inte kan tillsättas har ett internt resursteam att inrättas. Syftet med detta är 

för att minska tiden som tjänster är vakanta och säkerställa en rättssäker handläggning för 

invånarna samt att bidra till en förbättrad arbetssituation för socialsekreterare inom 

avdelningen Individ och familj. 

Arbetsvillkor 
En lönekartläggning har genomförts inför årets löneöversyn för att granska att det inte finns 

osakliga löneskillnader kopplat till diskrimineringsgrunden kön. För att stärka nämndens 

chefer i lönesättning utifrån bland annat diskrimineringsgrunderna har två utbildningar 

genomförts. 

Ett antal förvaltningsövergripande aktiviteter för att strukturerat arbeta med att erbjuda heltid 

eller utökad arbetstid till de som önskar det har tagits fram. Kartläggning över deltidsanställda 

inom berörda avdelningar har genomförts i syfte att identifiera lämpliga åtgärder för att öka 

andelen heltidsanställda. Ett APT-material har tagits fram för att informera berörda 

medarbetare om hur de kan visa intresse för utökad arbetstid. Andelen heltid uppgick i juli till 

93,7 procent vilket är en ökning från januari med 0,9 procent vilket indikerar att åtgärderna 

börjar ge effekt. 

Avdelning förskola 

Andelen arbetade timmar som utförs av timavlönad personal är i linje med målvärdet, trots en 

marginell ökning under perioden februari till juni. Analysen visar att denna ökning i huvudsak 

är kopplad till verksamhetens strategi för effektiv resursanvändning, med anledning av ett 

minskat barnantal. Prognoser över barnantalet har visat en nedgång i relation till de nivåer 

som utgjorde grunden för årets budget. 
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Beslutet att prioritera timanställda grundas i ekonomiska överväganden och en 

behovsanpassad resursfördelning. För att motverka andel arbetade timmar som utförs av 

timavlönad personal har samtliga förskoleområden implementerat förstärkningsteam, som 

avser säkerställa en mer stabil och förutsägbar personalstruktur, samtidigt som 

barnantalsprognoser noggrant följs för att anpassa personalplanering. 

Implementering av stadens chefsstruktur 
Förvaltningen har sedan Kommunfullmäktiges beslut om riktlinje för enhetlig chefsstruktur i 

slutet av januari arbetat efter den vägledning som staden tagit fram. Inriktningen är att skapa 

goda förutsättningar för uppdraget som chef då det också påverkar medarbetarskapet och 

förutsättningar att driva kvalitet och goda resultat i verksamheterna. Arbetet med 

datainsamling inför kartläggningen och analysen av materialet har slutförts. Förvaltningen har 

arbetat med kontinuerlig information till samtliga chefer genom information och dialog på 

chefsforum. Löpande information och samverkan med arbetstagarorganisationerna kring det 

pågående arbetet har säkerställts i förvaltningsövergripande samverkansgrupp. 

Agenda 2030 

Nämnden bidrar till att uppfylla Agenda 2030 hållbarhetsmål om mål 5 jämställdhet och 

arbete för att motverka rasism. Som arbetsgivare arbetar nämnden med att erbjuda heltid till 

samtliga medarbetare som är ofrivilligt deltidsanställda när möjlighet finns vilket leder till 

mer jämställdhet i arbetsförhållanden. Förvaltningens rutiner för att motverka diskriminering 

och kränkande särbehandling bland medarbetare förtydligas avseende rasism. Nämnden 

arbetar för att ge bra möjligheter till kompetensutveckling för medarbetare, hållbart ledarskap 

och en god arbetsmiljö med ett fokus på främjande arbete med friskfaktorer. För att 

säkerställa kompetensbaserad rekrytering har en utbildning i fördomsfri rekrytering hållits för 

förvaltningens chefer där fokus har legat på diskrimineringsgrunderna kopplats till stegen i 

rekryteringsprocessen. 

   Indikator 
Periodens 
utfall 

Utfall 
män/ 
pojkar 

Utfall 
kvinnor/ 
flickor 

Utfall VB 
2023 

Prognos 
helår 

Årsmål 
KF:s 
årsmål 

Period 

  

 

Aktivt 
Medskapandeinde
x 

80 80 81 81  83 83 2024 

Analys 

Målet uppnås inte helt, analyser genomförs på samtliga nivåer i förvaltningens verksamheter. En påverkansfaktor kan vara 
den nyligen genomförda omorganisationen i och med sammanläggningen till Järva stadsdelsförvaltning och flytt mellan 
förvaltningskontor. 

  Andelen arbetade 
timmar av 
timavlönad 
personal i 
förhållande till 
samtliga arbetade 
timmar inom 
förskolan 

4,1    4 4 Tas 
fram av 
nämnd/
styrelse 

Tertial 
2 2024 
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   Indikator 
Periodens 
utfall 

Utfall 
män/ 
pojkar 

Utfall 
kvinnor/ 
flickor 

Utfall VB 
2023 

Prognos 
helår 

Årsmål 
KF:s 
årsmål 

Period 

  Andelen arbetade 
timmar av 
timavlönad 
personal i 
förhållande till 
samtliga arbetade 
timmar inom stöd 
och service till 
personer med 
funktions-
nedsättning 

16,5    15 13 Tas 
fram av 
nämnd/
styrelse 

Tertial 
2 2024 

Analys 

Andelen arbetade timmar av timavlönad personal i förhållande till samtliga arbetade timmar inom stöd och service till 
personer med funktionsnedsättning ligger över årsmålet. Utfallet har ökat med 0,6 procent jämfört med januari men gått ner 
med 0,2 procent jämfört med månaden innan. Nuvarande utfall bedöms påverkas av högre sjukfrånvaro hos medarbetare 
och mer vård av barn än tidigare som i sin tur är svårt att planera för på lång sikt. Krav på dygnsvila och veckovila gör att 
ordinarie personal inte kan byta arbetspass med varandra eller täcka upp vid sjukdom utan att förlora sin fullständiga dygns- 
och veckovila. Det blir en låst situation i schemat och mindre flexibilitet. 

För att minska andelen arbetade timmar som utförs av timavlönad personal pågår ett analysarbete där man undersöker 
varför målet inte uppnås. Nämnden arbetar för att införa en ny bemanningsstrategi inom verksamhetsområdet. 

  Andelen arbetade 
timmar av 
timavlönad 
personal i 
förhållande till 
samtliga arbetade 
timmar inom 
äldreomsorg 

21    20 17 Tas 
fram av 
nämnd/
styrelse 

Tertial 
2 2024 

Analys 

Andelen arbetade timmar av timavlönad personal i förhållande till samtliga arbetade timmar inom äldreomsorg ligger över 
årsmålet. Det har skett en minskning med en 1 procent av andel arbetade timmar jämfört med januari. Nuvarande utfall 
bedöms påverkas av framförallt hög korttidsfrånvaro hos medarbetare. Krav på dygnsvila och veckovila gör att ordinarie 
personal inte kan byta arbetspass med varandra eller täcka upp vid sjukdom utan att förlora sin fullständiga dygns- och 
veckovila. Det blir en låst situation i schemat och mindre flexibilitet vilket gör att timavlönade måste användas. 

För att fortsatt minska andelen arbetade timmar som utförs av timavlönad personal pågår ett analysarbete där man 
undersöker varför målet inte uppnås. Nämnden arbetar för att införa en ny bemanningsstrategi inom verksamhetsområdet. 

  

 

Sjukfrånvaro 6,8 % 3,8 % 7,4 % 6,7 % 7 % 7 % Tas 
fram av 
nämnd/
styrelse 

Tertial 
2 2024 

  

 

Sjukfrånvaro dag 
1-14 

2,5 % 2,2 % 2,5 % 2,51 % 3 % 3 % Tas 
fram av 
nämnd/
styrelse 

Tertial 
2 2024 
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Nämndmål: 3.4.1 Medarbetare och chefer har god arbetsmiljö, trygga anställningar 

och möjlighet att utvecklas utifrån verksamhetens behov. 

 Uppfylls helt 

Beskrivning 

Arbetsmiljön i nämndens verksamheter är god och gör att det finns rätt förutsättningar att 

behålla personal vilket leder till en hälsosam personalomsättning. Genom ett systematiskt och 

aktivt arbete med friskfaktorer i verksamheterna främjas trivsel och hälsosamma arbetsplatser. 

Verksamheterna agerar förebyggande för att undvika att medarbetare utsätts för hot, våld eller 

annan otillåten påverkan och kompetens finns för att ge medarbetare och chefer som utsätts, 

både kort- och långsiktigt stöd. En digital utbildning i otillåten påverkan lanseras för att kunna 

användas vid introduktion, utbildning och på APT. I nämndens verksamheter råder 

nolltolerans mot kränkande särbehandling, trakasserier, sexuella trakasserier, diskriminering, 

repressalier och rasism. Chefer och medarbetare har god kunskap om förvaltningens 

förebyggande arbete och rutiner kring detta.  

 

Chefer har en bra arbetssituation, tydliga mandat och förutsättningar för att utöva ett nära 

ledarskap präglat av förändringsledning, kommunikation och tillit. Chefer och medarbetare 

har en samsyn och gemensamt förhållningssätt kring ledarskap, medarbetarskap, 

förvaltningens vägledande ord och verksamheternas uppdrag.  

 

Ett aktivt arbete med kompetensutveckling leder till att det finns goda förutsättningar för att 

attrahera, rekrytera och utveckla medarbetare och chefer utifrån verksamhetens behov. 

 

Heltid är norm vid nyanställning i förvaltningen och andelen medarbetare som önskar öka sin 

sysselsättningsgrad följs upp kontinuerligt. Förvaltningens sjukfrånvaro ligger fortsatt på en 

stabil nivå. 

Förväntat resultat 

- Antal tillsatta utannonserade tjänster uppgår till 95 procent.  

- Ledarskapsindex uppgår till minst 80 procent.  

- Andel heltidsanställningar uppgår till minst 90 procent.  

- Samverkan med de fackliga organisationerna är god. 

Analys 

Nämnden bedömer att målet kommer att uppfyllas helt under året. Bedömningen grundas på 

att förväntat resultat för nämndmålet uppnås samt att aktiviteterna kommer att genomföras. 

Arbetsmiljö 
Nämnden har under perioden lanserat en digital utbildning i otillåten påverkan som är 

tillgänglig för alla medarbetare. Syftet med utbildningen är att stärka medarbetare i hur de kan 

skydda sig själva, sina kollegor och sin arbetsplats mot otillåten påverkan och är en del i det 

systematiska arbetsmiljöarbetet mot hot, våld och annan otillåten påverkan. På APT i maj var 
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hot, våld och övrig otillåten påverkan en obligatorisk aktivitet för samtliga enheter. I augusti 

arbetar samtliga enheter med nolltolerans mot kränkande särbehandling, trakasserier, sexuella 

trakasserier, diskriminering, repressalier och rasism på APT under temat lika rättigheter och 

möjligheter. 

Samverkan 
För att utveckla arbetsmiljöarbetet har tre partsgemensamma arbetsmiljögrupper genomförts 

under perioden. Syftet är att tillsammans sätta agendan och lyfta aktuella arbetsmiljöfrågor. 

Ett nytt samverkansforum, enhetssamverkansgrupp (E-SVG), har införts inom avdelning 

förskola för att få en ökad delaktighet. 

Attraktiv arbetsgivare 
En strategi för att stärka arbetsgivarvarumärket har tagits fram. Under perioden har 

feriearbetande ungdomar arbetat med att fotografera delar av stadsdelsområdet och 

förvaltningens arbetsplatser. Bilderna kommer sedan användas i interna och externa 

presentationer. Förvaltningen har infört ett system som mäter kandidatupplevelsen i 

rekryteringsprocessen, syftet med mätningen är att kunna förbättra kandidatupplevelsen och 

rekryteringsprocessen. Som ytterligare ett steg att förbättra kandidatupplevelsen och minska 

risken för diskriminering har beslut tagits att sluta med personliga brev i 

rekryteringsprocessen. 

Arbetsvillkor 
Förvaltningen har tagit fram ett antal förvaltningsövergripande aktiviteter för att strukturerat 

arbeta med att erbjuda heltid eller utökad arbetstid till de som önskar ökad 

sysselsättningsgrad. En särskild informationsinsats till berörda enheter har påbörjats, att heltid 

gäller som norm i förvaltningen och hur medarbetare går tillväga för att ansöka om 

heltid/utökad sysselsättningsgrad. Vid rekryteringsbehov ska de som ansökt erbjudas 

utökning/heltid först. Heltid är norm vid rekrytering. 

   Aktivitet Startdatum Slutdatum Avvikelse 

  Förvaltningens rutiner för att motverka diskriminering och 
kränkande särbehandling förtydligas avseende rasism 

2024-01-01 2024-12-31  

  Implementera förvaltningens vägledande ord 2024-01-01 2024-06-30  

  Implementera strategi för att stärka arbetsgivarvarumärket 2024-01-01 2024-12-31  

  Kartläggning och analys inför implementering av stadens riktlinje 
för chefsstruktur 

2024-01-01 2024-12-31  

  Strategi för arbetet med friskfaktorer utvecklas 2024-01-01 2024-12-31  

  Strategi för ledarskapsutveckling utarbetas 2024-01-01 2024-12-31  
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KF:s mål för verksamhetsområdet: 3.5 Hög beredskap och stark rådighet ska 

råda i alla verksamhetsområden 

 Uppfylls helt 

Analys 

Nämnden gör bedömningen att kommunfullmäktiges mål för verksamhetsområdet kommer att 

uppfyllas helt. Bedömningen grundar sig på att årsmålen för samtliga indikatorer uppfylls, att 

underliggande nämndmål med förväntade resultat uppfylls och att planerade aktiviteter 

genomförs. 

Beredskap och förmåga att ta över verksamhet i egen regi 
När entreprenadavtal löper ut görs en utvärdering av om verksamhet ska tas över i egen regi 

eller upphandlas på nytt. Under perioden har nämnden fortsatt arbetet med att ta över 

parkskötsel i egen regi, något som beräknas kunna ske sommaren 2025. Arbetet inbegriper 

bland annat inköp av maskiner. 

Då vinterväghållning inte kommer att bedrivas i egen regi har under perioden ett avtal 

tecknats gällande vinterväghållning för kommande avtalsperiod. En upphandling rörande 

lokalvård i Västerort i samarbete med Hässelby-Vällingby och Bromma stadsdelsnämnder har 

även påbörjats under perioden. 

Under perioden har nämnden gjort ytterligare framsteg när det gäller att förbättra andelen 

inköp som görs via Agresso Inköp (systemnyttjandegraden). Under perioden låg denna andel 

på 77 procent. På helår ligger nämnden vid avslutat tertial på 75 procent, vilket är tio 

procentenheter över årsmålet på 65 procent. Nämnden har därmed hittills i år jämfört med 

2023 förbättrad sin systemnyttjandegrad med 28 procentenheter. 

Nämndens förskolor har organiserat verksamheten med en beredskap för att kunna 

tillhandahålla platser i händelse av att fristående förskolor skulle avsluta sin verksamhet. 

Detta inkluderar bland annat möjligheten att skyndsamt öppna avdelningar som för 

närvarande inte är i bruk, samt att effektivt omfördela medarbetare. 

Risk- och sårbarhetsanalys samt civil beredskap 
Nämndens arbete med risk- och sårbarhetsanalyser, steg 1-4, fortgår enligt plan samt utifrån 

stadsledningskontorets planering och anvisningar. Under perioden har förvaltningens 

avdelningar genomfört kartläggning och analys, risk- och förmågebedömning samt planerat 

för åtgärder. En viktig del i arbetet med att säkerställa nämndens förmåga att kunna 

upprätthålla samhällsviktig verksamhet är att verksamheterna har aktuella kontinuitetsplaner. 

Under hösten kommer därmed nämnden fokusera på att skapa förvaltningsövergripande 

struktur för kontinuitetsplanering. 

Nämnden deltar i stadens arbete för att höja den civila beredskapen. Arbetet med att 

säkerställa trygghetspunkternas funktionalitet fortlöper enligt plan där övning kommer 

genomföras under hösten. Kommunikationsinsatser gentemot Järvaborna kommer genomföras 

under året för att öka invånarnas kännedom om trygghetspunkterna. Förankring av 

förvaltningens krigsledningsplan och krigsorganisation har fortsatt där informationssatsningar 
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har genomförts gentemot förvaltningens chefer. Arbetet kommer följas upp under hösten, där 

kontroller och enkätundersökning genomförs för att säkerställa att förankringen är genomförd 

i förvaltningen. Förvaltningen deltog i mars i den stadsgemensamma krisövningen 

STADSÖ24 som hade temat höjd beredskap. Lärdomar och erfarenheter från övningen har 

resulterat i framtagande av en handlingsplan, som kommer ligga till grund för utveckling av 

förvaltningens krigsledningsorganisation och beredskap. 

Systematiskt informationssäkerhetsarbete 
Under perioden har nämnden haft fortsatt fokus på att skapa en gemensam 

organisationsstruktur för att säkerställa det systematiska informationssäkerhetsarbetet inom 

nämndens verksamhet. Förvaltningens arbete med att implementera de lokala 

tillämpningsanvisningarna fortgår, där prioriterat utvecklingsarbete under året är framtagande 

av förvaltningsövergripande struktur- och uppföljningsprocess för systematisk uppföljning 

och kontroll. 

En viktig del för att kunna kvalitetssäkra det systematiska informationssäkerhetsarbetet är 

genomförande av kompetenshöjande insatser för förvaltningens medarbetare. 

Kunskapshöjande insatser gällande personuppgiftshantering och säker e-posthantering har 

genomförts. Förvaltningen har fortsatt att utveckla introduktionen för nyanställda medarbetare 

och chefer, där informationssäkerhet är en central del i den övergripande introduktionen 

gemensamt för samtliga nyanställda i förvaltningen. Ett fortsatt utvecklingsarbete under året 

är att fortsätta arbetet med att öka andelen medarbetare som genomför de obligatoriska 

grundutbildningarna om informationssäkerhet och dataskydd. 

Agenda 2030 

Nämnden bidrar till att uppfylla målet i Agenda 2030 om mål 10 hållbara städer och 

samhällen genom att ha en god beredskap att hantera oönskade händelser, kriser och 

allvarliga samhällsstörningar säkrar nämnden sin förmåga att bedriva samhällsviktig 

verksamhet. 

Under perioden har nämndens beredskapsförmåga ökat, utifrån bland annat genomförda risk- 

och sårbarhetsanalyser där åtgärder identifierats för att kunna upprätthålla samhällsviktig 

verksamhet. Genom att medverka i det utvecklingsarbete som bedrivs på både nationell- och 

stadsövergripande nivå för att stärka den civila beredskapen, ökar nämnden även sin förmåga 

att bedriva samhällsviktig verksamhet i höjd beredskap och krig. 

Vidare bidrar nämnden till en hållbar stad genom att delge relevant stöd och information till 

befolkningen vid kriser och samhällsstörningar. En lokal utmaning för nämnden är att lyckas 

nå ut med relevant information till invånarna vilket därmed är ett prioriterat fokusområde 

under året. 
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   Indikator 
Periodens 
utfall 

Utfall 
män/ 
pojkar 

Utfall 
kvinnor/ 
flickor 

Utfall VB 
2023 

Prognos 
helår 

Årsmål 
KF:s 
årsmål 

Period 

  Andel elektroniska 
inköp 

   47,03 %  65 % Tas 
fram av 
nämnd/
styrelse 

2024 

  Andel 
upphandlade avtal 
där kontinuerlig 
uppföljning 
genomförts 

   100 %  81 % 81 % 2024 

  Genomförda 
åtgärder inom risk- 
och 
sårbarhetsanalys 

     100 % 100 % 2024 

 

   Aktivitet Startdatum Slutdatum Avvikelse 

  Kommunstyrelsen ska i samarbete med förskolenämnden, 
socialnämnden, utbildningsnämnden, äldrenämnden och 
stadsdelsnämnderna bedriva fortsatt kunskaps- och 
förmågeuppbyggnad inom måltidsberedskap 

2024-01-01 2024-12-31  

  Servicenämnden ska i samarbete med kommunstyrelsen, 
förskolenämnden, kulturnämnden, socialnämnden, 
utbildningsnämnden, äldrenämnden och stadsdelsnämnderna 
påbörja viss drift av centralt beredskapslager för medicinskt 
skydds- och förbrukningsmateriel, livsmedel samt vissa 
förbrukningsmateriel i syfte att höja stadens beredskapsförmåga 

2024-01-01 2024-12-31  

  Stadsdelsnämnderna ska i samråd med kommunstyrelsen enskilt 
eller i samverkan öva aktivering av trygghetspunkter inom sitt 
geografiska område 

2024-01-01 2024-12-31  

Nämndmål: 3.5.1 I nämndens verksamheter är beredskapen hög och rådigheten 

stark 

 Uppfylls helt 

Beskrivning 

Vid upphandlingar ställer nämnden samma kvalitetskrav oavsett driftsform. Uppföljningar av 

upphandlad verksamhet samt av verksamhet i egen regi genomförs regelbundet och 

systematiskt. Inköp sker elektroniskt för att säkerställa rätt pris och rätt kvalitet.  

 

Nämnden medverkar till stadens arbete med att höja den civila beredskapen genom att ha en 

fungerande krigsledningsplan, krisledning och krisberedskap i de egna verksamheterna och 

genom de etablerade trygghetspunkterna. Under året genomför nämnden övning gällande 

aktivering av trygghetspunkterna för att stärka funktionaliteten. Nämndens krisstöd fyller en 

viktig funktion för att ge invånare psykosocialt stöd vid allvarliga händelser. Utbildning och 

övning sker regelbundet. Krisledningsövningar genomförs regelbundet för att upprätthålla en 

god handlingsförmåga.   
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Basen för beredskapen i verksamheten är det fortsatta arbetet med risk- och 

sårbarhetsanalyser och de åtgärder som tas fram i samband med detta. Verksamheterna 

utvecklar arbetet med kontinuitetshantering utifrån gemensam förvaltningsövergripande 

struktur för ökad likställighet och kunskapsuppbyggnad.   

 

I förskoleverksamheterna och verksamheter för äldre, personer med funktionsnedsättning och 

inom socialpsykiatrin säkerställs kunskap och förmåga utifrån stadens rekommendationer för 

måltidsberedskap.  

 

Förvaltningen bedriver ett strukturerat och systematiskt informationssäkerhetsarbete. 

Nämnden säkerställer att förvaltningens lokala anvisning är implementerad och känd inom 

samtliga avdelningar. För att upprätthålla kunskapen kring informationssäkerhet ska 

medarbetare genomgå de obligatoriska utbildningarna i dataskydd och informationssäkerhet. 

Förväntat resultat 

- Andel upphandlade avtal där kontinuerlig uppföljning genomförts uppgår till minst 

81 procent. 

- Andel elektroniska inköp (systemutnyttjande) uppgår till minst 65 procent. 

- Förvaltningens krigsledningsplan är förankrad i alla verksamheter. 

- Nämndens beredskapsförmåga ökar. 

- Trygghetspunkternas funktionalitet har ökat utifrån lärdomar av genomförd övning. 

- Arbetet med dataskydd och informationssäkerhet sker systematiskt. 

Analys 

Nämnden bedömer att målet kommer att uppfyllas helt under året. Bedömningen grundas på 

att förväntat resultat för nämndmålet uppnås samt att aktiviteterna kommer att genomföras. 

Nämndens arbete med att förankra krigsledningsplan och krigsorganisation fortgår. Vidare har 

arbetet med trygghetspunkterna fortlöpt enligt plan där utbildning av personal, som ingår i 

trygghetspunkternas bemanning, genomförts. 

Nämnden fortsätter att utveckla förvaltningsorganisation och samverkansstrukturer för att 

säkerställa det systematiska informationssäkerhetsarbetet. Informationssäkerhetsarbetet är 

komplext och involverar samtliga medarbetare och chefer inom förvaltningen. Ett 

fokusområde under året är att målgruppsanpassa information och utbildningsupplägg för 

verksamheterna, för att fler medarbetare ska kunna tillgodogöra sig grundläggande kunskap. 

Införandet av Pm3 som styrmodell och genomförande av informationssäkerhetsklassningar 

fortgår enligt plan. 
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   Aktivitet Startdatum Slutdatum Avvikelse 

  Driftsätta upphandlat verktyg för kvalitetsuppföljning av lokalvård 2024-01-01 2024-06-30  

  Genomföra förvaltningsövergripande översyn av 
kontinuitetshantering gällande nämndens samhällsviktiga 
verksamhet 

2024-01-01 2024-06-30  

Analys 

Under våren har förvaltningens verksamheter haft fokus på genomförande av RSA-arbetet för den nuvarande 
förvaltningsorganisationen, vilket är en grundförutsättning inför att kunna vidareutveckla förvaltningens kontinuitetshantering. 
Aktiviteten är därmed försenad och kommer istället att genomföras under hösten. 

  Genomföra kommunikationsinsats inom förvaltningen rörande 
krigsorganisation och förvaltningens arbete inom civil beredskap 

2024-01-01 2024-06-30  

  Införa Pm3-modell gällande systemförvaltning 2024-01-01 2026-12-31  

  Medarbetare genomför kompletterande utbildningar inom 
informationssäkerhet och dataskydd 

2024-01-01 2024-12-31  

Analys 

Stadsledningskontoret skulle under januari lanserat nya utbildningar gällande informationssäkerhet för genomförande under 
januari-oktober 2024. Förvaltningen har ännu inte fått tillgång till dessa utbildningar och inväntar vidare information kring 
genomförande av aktiviteten. Verksamheterna har därmed inte kunnat påbörja aktiviteten enligt plan. 

  Utveckla arbetssätt inom nämndens medborgarserviceverksamhet 
för att stärka den enskildes rättigheter inom dataskydd och 
informationssäkerhet 

2024-01-01 2024-12-31  

  Utveckla förvaltningsövergripande struktur och arbetssätt kring 
personuppgiftshantering 

2024-01-01 2024-08-31 Avvikelse 

Analys 

Inventering av personuppgiftsförteckningar har genomförts utifrån nuvarande förvaltningsorganisation. Ny rutin för struktur 
och arbetssätt är under framtagande men har ännu inte färdigställts. Aktiviteten är försenad men kommer genomföras innan 
årets slut. 

KF:s mål för verksamhetsområdet: 3.6 Tryggheten ska öka genom 

förebyggande insatser 

 Uppfylls inte 

Analys 

Nämnden gör bedömningen att kommunfullmäktiges mål för verksamhetsområdet inte 

kommer att uppfyllas. Bedömningen grundar sig på att årsmålen för samtliga indikatorer inte 

uppfylls, att underliggande nämndmål med förväntade resultat uppfylls delvis och att 

planerade aktiviteter genomförs. 

Trygghetsmätning och medborgarundersökning 
Utifrån senaste resultaten från både trygghetsmätningen och medborgarundersökningen är 

utvecklingen positiv där den upplevda tryggheten ökat när det gäller det samlade resultatet. 

Nämnden når dock fortsatt inte de uppsatta årsmålen för 2024, gällande KF-indikatorerna 

kopplat till verksamhetsområdesmålet. Stockholmarnas upplevda trygghet är avgörande för att 

måluppfyllelsen ska kunna anses vara helt uppfyllt för året. En prioritering under året är att 

stärka kommunikationen gentemot stockholmarna och civilsamhället för ökad delaktighet i 

nämndens trygghetsarbete. 
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I september genomför förvaltningen ett dialogforum på temat trygghet. Dialogforumet riktar 

sig främst till det organiserade civilsamhället i stadsdelsområdet men även övriga invånare. 

Panelsamtal kommer hållas med representanter från kvinnoföreningar, intresseorganisationer 

för äldre och funktionsnedsatta genom medverkan från rådet för funktionshinderfrågor och 

pensionärsrådet. Panelens representation är vald utifrån behovet att ge röstsvaga och 

prioriterade grupper ett särskilt utrymme och uppmärksamhet. Efter panelsamtalet genomförs 

dialog i mindre grupper där deltagare från civilsamhället och enskilda ges möjlighet att ge 

input på förvaltningens trygghetsskapande arbete. Synpunkter och idéer från dialogen 

kommer att ligga till grund för kommande års verksamhetsutveckling och kommer att 

återkopplas till deltagarna. 

Kvinnor är en prioriterad målgrupp i det trygghetsskapande och brottsförebyggande arbetet 

men utfallet av medborgarundersökningen för 2024 visar på att förvaltningens arbete inte har 

fått något genomslag av kvinnors upplevelse av trygghet i den stadsdel där de bor. 

Diskrepansen mellan kvinnors och mäns upplevelse har ökat i utfallet för stadsdelsområdet. 

Ett känt faktum är att kvinnor är särskilt utsatta för våld i nära relationer vilket torde vara av 

betydelse för upplevelse av otrygghet. Inom ramen för samverkansöverenskommelsen med 

polisen har förvaltningen startat upp en samverkansgrupp kring denna fråga. Effekter av 

denna samverkan kan ännu inte uppmätas. För att bättre förstå vilka förhållanden som 

påverkar kvinnors upplevelse av trygghet och vilka åtgärder som kan ge effekt behöver 

förvaltningen utarbeta strukturerade former för dialog med målgruppen. 

Förvaltningen har under perioden påbörjat ett arbete med att utveckla metoder angående 

genomförande av trygghetsinventeringar. En annan prioriterad målgrupp att synliggöra i 

högre utsträckning är barn och unga när det gäller trygghetsskapande insatser i stadsmiljön. 

Bland annat har möjligheterna att genomföra virtuella trygghetsinventeringar med barn 

genomförts. Detta har genomförts som en pilot på en förskola i stadsdelen av den lokala 

fastighetsägarföreningen. Arbetet är ett led i nämndens strategiska arbete med att stärka 

barnrättsperspektivet. 

Lokal samverkansöverenskommelse med polisen 
Under perioden har beslut fattats om en ny lokal samverkansöverenskommelse mellan 

stadsdelsförvaltningen, utbildningsförvaltningen, trafikkontoret, idrottsförvaltningen, 

kulturförvaltningen, Svenska bostäder och lokalpolisområde Järva. Den nya 

samverkansöverenskommelsen har fem fokusområden; unga i riskzon för destruktivt 

beteende, kriminella miljöer och livsstilar, systemhotande brottslighet, otrygga brottsutsatta 

platser samt våld i nära relation. Samverkansområdena våld i nära relation och systemhotande 

brottslighet är helt nya och samverkansgrupperna är därmed i uppstartsfasen där fortsatt 

utvecklingsarbete sker under hösten. 

Förvaltningen har bidragit till och utvecklat det löpande arbetet i Järvas sex områdesbaserade 

nav i syfte att ge snabbare och mer behovsanpassade insatser för individen och för grupper. 

Utifrån genomförd uppföljning av navsamverkan har en implementeringsplan för 

kompetenshöjande insatser inom ramen för samverkan. Vidare har en kunskapsöversikt över 

tidiga tecken barn i riskzon för insocialisering och verktyg för att motverka insocialisering 

tagits fram. Navsamverkan med fristående grundskolor i Järvaområdet har genomförts och lett 
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till ökad dialog och samverkan mellan navaktörerna. En föreläsning om våld på nätet för 

föräldrar i samverkan med grundskolor i Spånga har hållits i syfte att fler kan upptäcka att 

barn far illa på nätet och få tillgång till stöd. 

Samverkan mot det dödliga våldet inom Trefas har fortlöpt under perioden där bland annat 

förvaltningen samverkat med den lokala avhopparsamordningen hos lokalpolisområde Järva. 

Förvaltningen har vidare arbetat uppsökande mot individer som omfattas av samverkan inom 

trefas för att motivera till att de tar emot stöd via sociala insatsgruppen. En framgångsfaktor 

för att lyckas med det uppsökande arbetet har varit att besöka individerna på anstalt och 

häkten. Utifrån att varje person inom trefas är unik samt erhåller insats under en längre tid är 

det inte aktuellt att göra en jämförelse av siffror eftersom en ökning eller minskning inte ger 

en förklaring till om arbetet bedöms ge effekt. 

Förvaltningens anhörigstöd har fortsatt för anhöriga till personer som har drabbats av 

skjutningar och dödligt våld där nio personer sökt insatsen under perioden. Förvaltningen ser 

en positiv utveckling gällande antalet som söker anhörigstöd då motsvarande siffra för 2023 

var sex personer. Vidare har förvaltningen påbörjat ett utvecklingsarbete med ett antal förslag 

på förändringar i syfte att nå fler samt än mer kunna stärka stödet till målgruppen. 

Förändringarna innebär att identifiera trender för att tidigare ställa om vilket stöd som erbjuds 

samt erbjuda stöd till syskon till personer i kriminalitet. Ett första steg i arbetet är en översyn 

av förvaltningens befintliga insatser, för att sedan kunna skapa en gemensam verktygslåda i 

syfte att än mer kunna matcha rätt insats till rätt person. 

Platssamverkan 
Platssamverkan bedrivs i stadsdelsområdets tre särskilt utsatta områden såsom Rinkeby, 

Tensta och Husby. Arbetet utgår utifrån stadens modell och förvaltningens process i 

samverkan med polisen och satsningen på att motverka de öppna drogscenerna. Även andra 

platser kan ha trygghetsproblematik som då hanteras enligt rutin för särskilda 

trygghetsinsatser. Exempel på sådana insatser har genomförts vid Kista busstorg och 

Basargången i Rinkeby. 

Vid platssamverkansmötena, som sker regelbundet, är viktiga samverkansaktörer inbjudna 

som bedriver arbete inom den avgränsade geografiska platsen. Dessa är bland annat 

trafikkontoret, exploateringskontoret, polisen och lokala fastighetsägarföreningen. 

Åtgärder genomförda hittills under året i Rinkeby: 

 Ändrade öppettider av offentlig toalett som skapade otrygghet. 

 Informationskampanj om skadedjur. 

 Ökad samverkan mellan uppsökande verksamheter. 

 Kommunikation med näringsidkare kring insyn i verksamheterna. 

 Kommunikationsinsats kring studentexamen.  

Åtgärder genomförda hittills under året i Husby: 

 Referensgrupp till omdaning av Kulturtorget i Husby. 

 Informationskampanj om skadedjur. 
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 Ökad uthyrning av lokaler som tidigare stått tomma i centrum. Utställning av förskolor 

i tomma skyltfönster. 

 Ökad samverkan mellan uppsökande verksamheter. 

 Förbättrade papperskorgar. 

 Kommunikationsinsats kring studentexamen. 

Åtgärder genomförda hittills under året i Tensta: 

 Informationskampanj om skadedjur. 

 Förändringar av platser i parkeringsgarage som tidigare använts som 

narkotikagömmor, för att minska risken för narkotikaförsäljning i och omkring 

garaget. 

 Ökad samverkan mellan uppsökande verksamheter. 

 Kommunikationsinsats kring studentexamen. 

Våldsbejakande extremism 
Under perioden har ett förslag för att stärka förvaltningens arbete mot våldsbejakande 

extremism (VBE) har tagits fram med utgångspunkt i stadens nya riktlinjer i arbetet mot VBE. 

Förslaget syftar till att öka kunskapen bland medarbetare och chefer om VBE och hur man 

kan agera vid oro/händelse rörande VBE. I navsamverkan har ett årshjul implementerats där 

VBE är en årlig informations- och diskussionspunkt på respektive navmöte i syfte att öka 

kunskapen och stärka samverkan mellan navaktörerna. I syfte att möjliggöra samplanering 

samt att målgruppen får kännedom om vilket stöd som finns att få har förvaltningen upprättat 

en samverkan med Aleris psykiatri. 

Arbete mot välfärdsbrott 
Inom äldreomsorg, funktionsnedsättning samt socialpsykiatri sker en nära samverkan då 

oegentligheter uppmärksammats där samma aktörer agerar inom de olika 

verksamhetsområdena. Under perioden har förvaltningen genomfört särskilda granskningar 

utifrån misstanke om oegentligheter i form av ekonomisk brottslighet och brister i utförande 

av beviljade insatser för enskilda individer. De avslutade granskningarna har kommunicerats 

till berörda aktörer och åtgärder såsom exempelvis att bestrida, parkera, begära kreditering 

samt makulering av fakturor har vidtagits. Under perioden har inga återkrav ställts av 

förvaltningen. Efter en översyn av befintliga rutiner och arbetssätt pågår nu ett arbete inom 

dessa verksamhetsområden för att i det dagliga arbetet inkludera uppmärksamhet för 

välfärdsfusk och rutiner för kontroll av oegentligheter. 

Ett antal företag har under perioden avslutats eller blivit uppsagda från LOV-avtal med staden 

där förvaltningen medverkat i utredningsarbetet då dessa företag har haft kunder i 

stadsdelsområdet. När ett LOV-avtal sägs upp av staden sker detta vanligtvis med viss 

uppsägningstid där den enskilde behöver välja ny utförare av sin insats. För att undvika 

utebliven insats informeras den enskilde om detta så snart beslut om avslut eller uppsägning 

har fattats. När ett avtal hävs av staden sker detta med omedelbar verkan. Detta har inträffat i 

ett fall under perioden, befintliga kunder i stadsdelsområdet erbjöds samma dag att få sina 

hemtjänstinsatser utförda av den kommunala hemtjänsten. Detta förfarande vid hävning av 

avtal innebär ett behov av hög beredskap hos förvaltningens egna utförare samt 
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beställarenheter. Privata utförare har till skillnad från kommunen tre dagars inställelsetid. 

Förvaltningen ingår i fyra av fem olika arbetsgrupper inom stadens satsning Krafttag mot 

välfärdsbrott. Arbetsgrupperna har tagit fram stadsövergripande stödmaterial för det dagliga 

arbetet och underlag för att genomföra särskilda granskningar inom olika områden. En del av 

det framtagna stödmaterialet är i sin testfas medan andra delar nu introduceras in i 

verksamheterna. 

Förvaltningen ingår även i ett flertal olika riksövergripande nätverk och projekt mot 

välfärdsbrott inom verksamhetsområdena äldreomsorg, funktionsnedsättning samt 

socialpsykiatri. Inom projektet Cura har förvaltningen under perioden deltagit i ett samarbete 

med att ta fram ett metodstöd för granskning av insatsen hemtjänst, detta arbete leds av 

Skatteverket. Inom Curas del för personlig assistans, fortsätter förvaltningens samarbete med 

Försäkringskassan för att se över samverkansmöjligheter och utveckla metoder i syfte att 

förebygga, upptäcka och stävja oegentligheter. 

Stadsmiljö 
Genomförda trygghetsinventeringar, inkomna synpunkter och andra dialoger ligger till grund 

för investeringsåtgärder men även driftåtgärder som framför allt handlar om beskärning av 

träd, slyröjning, städning av grönytor eller att något är trasigt. 

Unga Berättar (Kulturförvaltningen) har tillsammans med stadsdelsförvaltningen feriearbetare 

(totalt 45 st) genomfört konstutsmyckning på offentliga platser i Tensta. 15 ungdomar i 

respektive projekt, totalt 45 unga, har varit involverade. Konstprojekten bygger på 

ungdomarnas egna berättelser. Arbetena genomfördes under veckorna 25-27 och 31-33 och 

invigdes den 4 juli och den 15 augusti. 

Under våren har metoden medborgarbudget använts för att planera anläggningen av ett nytt 

utegym i Husby som färdigställs under hösten. Belysning Gryningsparken har inte påbörjats 

då endast medel för belysning beviljades. Upprustning av gångstråk från Tallåsvägen upp till 

Bromstensskolan har inletts med att placera ut fler belysningsstolpar samt upprusta stråket 

med slyröjning och ett homogent markmaterial som signalerar att det är ett gångstråk. 

Upprustning av multisportplan vid parkleken Rinken pågår och kommer innehålla olika sport- 

och lekaktiviteter. (se vidare under enhetsmål Stadsdelsområdets offentliga miljöer främjar en 

god och hälsosam livsmiljö). 

Platsaktivering 
Under perioden har förvaltningen bland annat arrangerat Tensta vårfest och varit delaktig i 

midsommarfirandet vid Spånga prästgård och i Akalla by. 

Sommar i Järva har ägt rum på fyra olika platser i stadsdelsområdet; Tensta. Rinkeby, Husby 

och Spånga. Konceptet har utvecklats under flera år och i år har tiderna och målgruppen 

reviderats. Förutom aktiviteter som pyssel har även ett flertal kulturinslag arrangerats på de 

olika platserna som teaterföreställningar och musik-, idrotts och dansarrangemang. 

Fritidsbiblioteket har tagit med sig utrustning för alla att pröva. Sommar i Järva har drivits av 

nio feriehandledare och totalt 90 ferieungdomar. Flera föreningar, andra förvaltningar och 

egna verksamheter har varit på plats och anordnat aktiviteter som haft omkring 100 besökare 

per dag. 
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För att utveckla förvaltningens arbete med platsaktivering har bland annat dialog inletts med 

bland annat Skärholmen stadsdelsförvaltningen och utformning av en strategi påbörjats. 

Stadsdelsförvaltningen och trafikkontoret har även involverats i ett Vinova-finansierat 

forskningsprojekt D.O.T "Designing Outdoors with Teens" som tittar på funktioner och 

egenskaper som målgruppen tonåringar 15-18 år efterfrågar i utomhusmiljöer och offentliga 

rum, hur målgruppen vill kommunicera sina behov, vanor och drömmar till beslutsfattare 

inom stadsplanering. 

Agenda 2030 

Nämnden bidrar till att uppfylla målet i Agenda 2030 om mål 16 fredliga och inkluderande 

samhällen genom att medverka till att bryta den organiserade brottslighetens inflytande i 

stadsdelsområdet och på så sätt minska förekomsten av våld. Förvaltningen har genomfört ett 

utvecklingsarbete gällande lokala BRÅ, ett forum för strategisk tvärsektionell dialog kring 

stadsdelsområdets brottsproblematik och behov av åtgärder. Sammanträdena har nu fasta 

teman under året som syftar till att åtgärder, i behov av samverkan med andra aktörer, blir mer 

sammanhållna och därmed mer effektiva. 

Nämnden bidrar vidare till mål 5 jämställdhet och mål 10 minska ojämlikheten genom insatser 

som minskar mäns våld mot kvinnor, riktade insatser som syftar till att öka kvinnors och 

flickors upplevelse av trygghet i den fysiska miljön i stadsdelsområdet, samt genom att ta 

tillvara särskilt sårbara målgruppers perspektiv i det trygghetsskapande arbetet och det lokala 

demokratiarbetet. 

   Indikator 
Periodens 
utfall 

Utfall 
män/ 
pojkar 

Utfall 
kvinnor/ 
flickor 

Utfall VB 
2023 

Prognos 
helår 

Årsmål 
KF:s 
årsmål 

Period 

  

 

Andel 
stockholmare som 
upplever trygghet i 
den stadsdel där 
man bor 

62  % 66  % 56  % 60  %  79  % 79 % 2024 

Analys 

Andelen personer som på det hela taget tycker att sin stadsdel är trygg att bo i har ökat med två procentenheter sedan 
föregående år. Kvinnors trygghetsupplevelse ligger fortfarande lägre än männens. Kraftig minskning av antalet skjutningar 
bedöms vara en bidragande orsak till att området upplevs som tryggare utifrån det totala resultatet för stadsdelsområdet. 
Trots detta uppnås inte årsmålet på 79 procent och arbetet med trygghetsskapande insatser fortsätter och kvinnors 
upplevelse och situation fortsätter att prioriteras. Fördjupad analys kommer göras av resultaten från 
medborgarundersökningen under hösten, där prioriterade aktiviteter tas med i verksamhetsplanering för 2025. 

  

 

Stockholmarnas 
nöjdhet med 
renhållning och 
städning 

50  % 47  % 53  % 60  %  73  % 73 % 2024 

Analys 

Årets resultat från medborgarundersökningen visar att årsmålet inte nås utan visar en negativ trend mot föregående år. 
Förvaltningen arbetar på olika sätt för att minska nedskräpning, bland annat genom ökad kommunikation, förbättrad 
samverkan med berörda aktörer, försök med innovativa lösningar samt nudging. En fördjupad analys kommer göras av 
resultaten från medborgarundersökningen under hösten med redovisning i verksamhetsberättelsen och utifrån den analysen 
kommer åtgärder och aktiviteter tas med i verksamhetsplanering för 2025. 
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   Indikator 
Periodens 
utfall 

Utfall 
män/ 
pojkar 

Utfall 
kvinnor/ 
flickor 

Utfall VB 
2023 

Prognos 
helår 

Årsmål 
KF:s 
årsmål 

Period 

  

 

Stockholmarnas 
nöjdhet med 
skötsel och 
städning av park 
och grönområden 

58 % 52 % 64 % 62 %  73 % 73 % 2024 

Analys 

Årets resultat från medborgarundersökningen visar att årsmålet inte nås utan visar en negativ trend mot föregående år. 
Förvaltningen arbetar på olika sätt för att minska nedskräpning, bland annat genom ökad kommunikation, förbättrad 
samverkan med berörda aktörer, försök med innovativa lösningar samt nudging. En fördjupad analys kommer göras av 
resultaten från medborgarundersökningen under hösten med redovisning i verksamhetsberättelsen och utifrån dessa 
kommer åtgärder och aktiviteter tas med i verksamhetsplanering för 2025. En fördjupad analys kommer göras av resultaten 
från medborgarundersökningen under hösten med redovisning i verksamhetsberättelsen och utifrån den analysen kommer 
åtgärder och aktiviteter tas med i verksamhetsplanering för 2025. 

 

   Aktivitet Startdatum Slutdatum Avvikelse 

  Kommunstyrelsen ska i samråd med socialnämnden, 
utbildningsnämnden, äldrenämnden och samtliga 
stadsdelsnämnder, fortsätta utvecklingen av en 
nämndövergripande struktur i arbetet mot välfärdsbrott med fokus 
på riktade kontroller genom tillämpning av riskprofiler och en ökad 
grad av dokumentation och informationsdelning 

2024-01-01 2024-12-31  

 

Nämndmål: 3.6.1 Förebyggande insatser ökar tryggheten och stadsdelsområdet är 

tryggt och välskött 

 Uppfylls delvis 

Beskrivning 

Stadens trygghetsprogram är vägledande för nämndens brottsförebyggande- och 

trygghetsskapande arbete. Utgångspunkten i arbetet är insatser och åtgärder som planeras och 

genomförs i samverkan mellan nämndens verksamheter och polisen, fackförvaltningar, 

fastighetsägare, civilsamhälle samt övriga viktiga aktörer. Denna samverkan konkretiseras 

och följs upp inom ramen för den lokala samverkansöverenskommelsen med polisen samt via 

arbetet inom nämndens lokala brottsförebyggande råd. Prioriterat under året är att utveckla 

arbetet med systemhotande brottslighet och välfärdsbrott, våld i nära relation samt 

platssamverkan på otrygga brottsutsatta platser. Nämnden genomför medborgardialoger och 

trygghetsinventeringar för att säkerställa att invånarperspektivet tas tillvara vid genomförande 

av trygghetsskapande åtgärder.  

 

Ett led i det trygghetsskapande arbetet är att fortsatt delta i de utsättningsmöten som 

genomförs där fältassistenter, polis, nattvandrare och räddningstjänst medverkar, för att skapa 

en gemensam lägesbild. För att systematisera informationsflödet gällande det som 

framkommer på utsättningsmöten kommer denna information att delges till samtliga 

deltagande i nattvandringen Förvaltningen kommer att möjliggöra för deltagare i 
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nattvandringen att samlas, dela information samt samordna sig inför vandringen. Det 

våldspreventiva arbetet fortlöper genom metoden MVP (Mentorer i våldsprevention) 

högstadiet och mellanstadiet. Arbetet riktas både till barn och unga under skoltid samt till 

deras föräldrar. Under 2024 ska utvärderingsmodellen implementeras och underlaget 

användas i utveckling av metoden. 

 

Nämnden deltar i stadens arbete mot välfärdsbrott och under året säkerställs samt 

implementeras rutiner för identifiering och hantering av bedrägeriförsök samt att medarbetare 

genomgår utbildning. De lokala riktlinjerna för föreningsbidrag i Järva används som ett 

verktyg för att motverka välfärdsbrottlighet genom noggrann och transparent handläggning 

samt kontroll av ekonomiskt stöd.  

 

Förvaltningen kommer satsa på platsaktivering med kultur- och fritidsaktiviteter i det 

offentliga rummet för att skapa en mer levande och trygg utemiljö. Under sommaren 

arrangeras exempelvis Sommar i Järva på flera platser i stadsdelsområdet. 

 

Förväntat resultat 

- Fler unga känner sig trygga i stadens skolor. 

- Dialogmöten skapar löpande dialog med föräldrar i stadsdelsområdet. 

- Gemensamt informationsutbyte från utsättningsmöten med nattvandrande föreningar. 

- Nöjdheten med renhållningen i stadsdelsområdet ökar. 

- Nöjdheten med skötsel och städning av parker och grönområden ökar. 

- Andelen invånare som upplever att stadsdelsområdet är tryggt att bo i ökar. 

- Andelen kvinnor som upplever att stadsdelsområdet är tryggt att bo i ökar. 

Analys 

Nämnden bedömer att målet kommer att uppfyllas delvis under året. Bedömningen grundas på 

att majoriteten av de förväntade resultaten nås samt att aktiviteterna kommer att genomföras. 

Trygghetsmätningar och medborgarundersökningar 
Under de senaste åren har trygghetsmätningar och medborgarundersökning visat på en ökad 

upplevd trygghet bland de boende i stadsdelsområdet. Denna positiva trend fortgår enligt årets 

resultat på medborgarundersökningen när det gäller det samlade resultatet. 

Förvaltningen fortsätter att utveckla det brottsförebyggande och trygghetsskapande arbetet. 

En operativ lägesbild tas fram och kommuniceras varje vecka. Syftet är att följa den lokala 

utvecklingen och samordna resurser dit de behövs samt att sprida informationen till aktörer i 

civilsamhället, för att även de ska kunna förlägga sina insatser dit de bäst behövs. 

Utvecklingen i Tensta följts upp där lokalpolisen hade en trygghetsskapande insats. Under 

sommaren har det varit betydligt mindre observationer och händelser i Tensta än tidigare 

under året. 

Under perioden har en särskild trygghetsskapande insats genomförts i Kista centrum utifrån 

den problembild med otrygghetsskapande grupperingar som framkom i den operativa 
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lägesbilden. Förvaltningen har samlat sina egna uppsökande verksamheter, tillsammans med 

socialförvaltningens verksamheter, polisen, Avarn, Citycon och MTR. Arbetet har inneburit 

att gemensamt undersökt vilka åtgärder som behövs för att öka tryggheten och för att säkra att 

individer i behov av hjälp hänvisas till rätt instans. Den trygghetsskapande insatsen har pågått 

under våren och de uppsökande verksamheterna har lagt extra tid på platsen. Problematiken 

har nu avklingat men situationen på platsen kommer fortsatt att följas upp av förvaltningen 

under hösten. 

Förvaltningen har fortsatt dialog tillsammans med polisen om behov av en särskild 

trygghetsskapande insats på Sibeliusgatan. Utifrån nuvarande lägesbild är det inte aktuellt 

med åtgärder från förvaltningen. Dialogen fortgår och om lägesbilden ändras och behov 

uppstår kommer relevanta insatser att genomföras. 

En särskild trygghetsskapande insats, i samverkan med trafikkontoret, polisen, Fastpartner 

och Fastighetsägare i Järva, riktad mot den illegala försäljningen som återigen har tagit fart på 

Basargången i Rinkeby genomförs från augusti. Väktare sätts in under en kortare period fram 

till slutet av oktober. För att motverka att försäljningen flyttas till Tensta centrum genomförs 

väktarbevakning även där. Väktarinsatsen är en tillfällig lösning medan kommunikativa 

insatser och förändringar i stadsmiljön planeras och genomförs. Kostnader för väktarinsats två 

gånger per vecka delas mellan stadsdelsförvaltningen och trafikkontoret. 

Under våren har trygghetsinventeringar genomförts i Husby, Kista, Rinkeby, Tensta och 

Hjulsta. För att marknadsföra dessa i syfte att öka deltagandet av boende och näringsidkare 

har förvaltningen publicerat information genom ett flertal olika kommunikationskanaler. Trots 

detta har inte deltagandet av näringsidkare och boende ökat i trygghetsinventeringarna. En 

möjlig orsak till att få invånare deltar och att gruppen näringsidkare inte engagerats är att 

dessa grupper inte nåtts via de kanaler som förvaltningen använt, alternativt att informationen 

som kommunicerats ut inte varit tillräcklig för att skapa intresse att delta i 

trygghetsinventeringarna. Förvaltningen ser behov av att skapa bättre kanaler för dialog med 

invånarna och då bland annat gällande denna fråga. Planerat dialogforum under hösten, med 

tema om trygghet, är en sådan insats. Arbete pågår med att ta fram en kommunikationsstrategi 

rörande trygghetsarbetet som även innefattar kommunikation rörande 

trygghetsinventeringarna. 

Arbetet med dialogmöten fortlöper enligt plan tillsammans med polismyndigheten och 

utbildningsförvaltningen i syfte att arbeta uppsökande och möjliggöra dialog och 

kontaktvägar in till respektive verksamhet/myndighet, vilket bedöms öka invånarnas tillit och 

förtroende. Under perioden har ett dialogmöten genomförts, riktat till vårdnadshavare med 

tema föräldraskapets utmaningar där 50 personer deltog. De områdesbaserade naven i Akalla, 

Husby, Kista, Rinkeby och Tensta har påbörjat planeringen inför höstens dialogmöten som 

kommer att ha olika tema, blanda annat ungas liv på sociala medier. 

Det våldspreventiva arbetet fortlöper genom metoden MVP (Mentorer i våldsprevention) 

skola samt MVP föräldrar mellanstadiet respektive högstadiet där förvaltningen tagit fram en 

implementeringsplan för det reviderade arbetssättet i syfte att säkerställa likvärdigt arbetssätt 

för samtliga elever på skolor i Järva samt föräldrar. Syftet med arbetet är att elever samt deras 

föräldrar får ökade kunskaper om våld och dess konsekvenser. 
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Inom stadsmiljö har unga feriearbetare tillsammans med Framtidens Hus genomfört 

trygghetsinventeringar/vandringar i Rinkeby och Husby. En idéskiss har tagits fram för att 

systematiskt involvera barn och unga i det löpande trygghetsarbetet. 

Olovlig torghandel på Basargången har, förutom att försäljningen försämrar framkomligheten 

på platsen, påverkat renhållningen och den upplevda tryggheten i området. Insatser med extra 

städning, väktare och polis har inte givit tänkt resultat men ett arbete med att utforma en mer 

långsiktig och hållbar lösning pågår i samarbete med polis, väktare, trafikkontoret, 

fastighetsägare och Fastighetsägare i Järva. 

Trygghetsinvesteringar 
Förvaltningen har sökt och beviljats trygghetsmedel för flera insatser i stadsmiljön under året. 

Genomförda trygghetsinventeringar, inkomna synpunkter och andra dialoger ligger till grund 

för investeringsåtgärder men även driftåtgärder som framför allt handlar om beskärning av 

träd, slyröjning, städning av grönytor eller att något är trasigt. 

Platsaktivering 
I samband med verksamhetsplanen 2024 söktes för första gången budgetjusteringar för 

högtider och event, vilket inneburit att förvaltningen sedan årsskiftet deltagit och anordnat 

aktiviteter under ett antal högtider och festivaler. Under perioden har förvaltningen bland 

annat medverkat i arbetet med Tensta vårfest och Rinkebyfestivalen samt varit delaktig i 

midsommarfirandet vid Spånga prästgård och i Akalla by. 

Sommar i Järva har ägt rum på fyra olika platser i stadsdelsområdet; Tensta. Rinkeby, Husby 

och Spånga. Sommar i Järva har drivits av nio feriehandledare och totalt 90 ferieungdomar. 

Besöksantalet har legat på cirka 100 besökare per dag. 

Stadsdelsförvaltningen och trafikkontoret har även involverats i ett Vinova-finansierat 

forskningsprojekt D.O.T "Designing Outdoors with Teens" som ska titta på ungdomars 

önskemål om platsaktiveringar. 

   Aktivitet Startdatum Slutdatum Avvikelse 

  Framtagande av en kommunikationsstrategi där nämndens 
trygghetsskapande och brottsförebyggande arbete synliggörs 

2024-01-01 2024-12-31  

  Genomföra ett pilotprojekt inom stadsmiljön som präglas av 
invånares delaktighet och inflytande. 

2024-01-01 2024-12-31  

  Genomföra trygghetsinventering med fokus på särskilt prioriterade 
målgrupper 

2024-01-01 2024-12-31  

  Utforma en Järvamodell för platssamverkan i samverkan med 
fastighetsägare 

2024-01-01 2024-12-31  

  Utveckla metoder gällande trygghetsinventeringar 2024-01-01 2024-12-31  
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KF:s mål för verksamhetsområdet: 3.7 Stockholm ska vara en öppen, jämställd 

och demokratisk stad som samarbetar internationellt 

 Uppfylls helt 

Analys 

Nämnden gör bedömningen att kommunfullmäktiges mål för verksamhetsområdet kommer att 

uppfyllas helt. Bedömningen grundar sig på att årsmålet för indikatorn uppfylls, att 

underliggande nämndmål med förväntade resultat uppfylls och att planerade aktiviteter 

genomförs. 

Systematiskt kvalitetsarbete 
Nämnden utvecklar det systematiska arbetet med mänskliga rättigheter och det strategiska 

arbetet av genomförandet av de globala målen inom Agenda 2030 för att nå ökad 

måluppfyllelse. Nämndens arbete för att medverka till en öppen, jämställd och demokratisk 

stad bidrar till att uppnå målen i Agenda 2030 om jämställdhet samt fredliga och 

inkluderande samhällen. 

Agenda 2030 

Nämndens verksamheter bidrar på många sätt till att staden kan nå de globala målen med 

utgångspunkten i principen om att ingen ska lämnas utanför. Detta görs bland annat genom 

brottsförebyggande- och trygghetsskapande insatser i stadsmiljön, öka tillgängligheten och 

delaktigheten för personer med funktionsnedsättning, ta hänsyn till barns och nationella 

minoriteters rättigheter samt arbeta för en god och när vård om äldre. Vidare arbetar 

förvaltningen aktivt för att minska verksamheternas klimatpåverkan, där bland annat 

enheternas arbete fortgår med att identifiera de mest effektiva åtgärderna för sin specifika 

verksamhet som bidrar till ett mer hållbart kontor. 

Under kommunfullmäktiges mål för verksamhetsområdena beskrivs hur nämndens arbete 

bidrar till relevanta hållbarhetsmål i Agenda 2030, med fokus på utvecklingsarbete utifrån 

identifierade lokala utmaningar. Enheterna har i sina verksamhetsplaner för 2024 identifierat 

lokala behov och utmaningar samt kopplat dessa till hållbarhetsmålen i Agenda 2030. 

Förvaltningen ser fortsatt behov av stärka och utveckla nämndens strategiska arbete med 

genomförandet av de globala hållbarhetsmålen. En viktig del i det arbetet är införandet av 

förvaltningsövergripande hållbarhetsnätverk där förankring av förväntade resultat och 

uppföljning genomförs systematiskt för att säkerställa hållbarhetsarbetet på enhets-, 

avdelnings- och nämndnivå. Förvaltningens hållbarhetsnätverk har startat upp under perioden, 

som på sikt även bedöms bidra till att stärka förvaltningens gemensamma arbete med att klara 

av de lokala utmaningar som identifierats för att nå hållbarhetsmålen. 

Arbete för att stärka demokratin 
Att tillsammans med organisationer i civilsamhället arbeta med komplexa 

samhällsutmaningar i lokalsamhället är en viktig del i nämndens strävan att öka tilliten och 

förtroendet för nämndens verksamhet och därmed staden i övrigt. Implementeringen av 

tillämpningsanvisningar och process gällande IOP och samverkan med civilsamhället fortgår 

enligt plan. 
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I maj genomförde nämnden årets andra dialogforum med civilsamhället, där temat var 

sommaraktiviteter i Järva med fokus för barn och unga. Dialogforumet var välbesökt, där en 

viktig aspekt i dialogen handlade om hur förvaltningen och civilsamhället kan samverka och 

vara närvarande, för att bidra till att invånarna upplever trygghet inom olika platser i 

stadsdelsområdet. Nästa dialogforum anordnas under september med tema trygghet. 

Dialogforum syftar till är att skapa fler kontaktytor som stärker samverkan och möjliggör 

erfarenhetsutbyte och delaktighet för civilsamhället inom stadsdelsområdet. 

Nämndens arbete med genomförande av medborgarbudget rörande ett utegym i Husby 

fortlöper enligt nämndens projektplan. I arbetet har nämnden ett särskilt fokus på att 

säkerställa ett funktionshinderperspektiv i utformningen av utegymmet. Under perioden har 

de synpunkter och idéer som inhämtats bearbetats vilket resulterade i två förslag på 

utformning av utegymmet. Invånarna har därefter kunnat rösta, via en webbenkät, på de två 

olika förslagen och i juni fattade stadsdelsnämnden beslut om att genomföra det förslaget som 

fick flest röster. 

Förvaltningen deltar i projektet Scale Stockholm inom ramen för europeiska klimatkontraktets 

nätverk Net Zero Cities. Projektet har som mål att bidra till klimatomställningen och att 

motverka ohälsa hos befolkningen där förvaltningen medverkar rörande olika former av 

fritidsodling i stadsdelsområdet. Det finns ett stort intresse för fritidsodling samtidigt som 

förvaltningen ser möjligheter att stödja intresset mot en ökad miljö och klimatmässig samt 

organisatorisk hållbarhet. Inom projektet kommer förvaltningens samverkan att ligga inom 

målområdet Grönska och konkret röra sig om att skapa ”omställningsytor” som närmast går 

att jämföra med dialogforum med parter som boende, civilsamhälle och näringsidkare. Dessa 

dialogforum kommer att utgöra underlag för hur olika parter sedan tar fram åtgärder och 

aktiviteter i linje med de som framkommer under dialogerna. Nämnden har beviljats 

demokratimedel från staden som kommer att nyttjas till att få stöd och lära mer om 

verksamma metoder för demokratiskt deltagande och nyttja Digidem Labs verktyg i 

dialogarbetet inom ramen för Scale Stockholm. Förvaltningen har ambitionen att gå vidare 

från dialogen på omställningsytorna till att pröva om detta kan utgöra grunden för 

utformningen av nämndens nästa medborgarbudget. Projektet medborgarbudget ska då ligga 

inom området klimatomställning, hälsa och fritidsodling. 

För att motverka desinformation om socialtjänsten arbetar avdelningen individ och familj med 

dialogsamtal i olika forum för att informera om socialtjänstens arbete och vilka insatser som 

kan erbjudas. 

Under maj och juni fortsatte de fyra EU-valsambassadörerna sina insatser för att öka 

kunskapen och vetskapen om EU-valet för att och få fler unga i Järva att gå och rösta. 

Förvaltningen bedömer att den relativt sett begränsade resursinsatsen har haft stor spridning 

både lokalt och nationellt. Ungdomarna arbetade med att få ut information och engagemang 

om EU valet i media både nationellt och lokalt genom intervjuer, artiklar och på internet, där 

det estimerades till uppemot 1 miljon tittare och lyssnare i Sverige. Lokalt intervjuade 

EU-valsambassadörerna partiledare, lokalpolitiker och lokala profiler under Järvaveckan 

tillsammans med organisationen Mobile Stories. EU-valsambassadörerna deltog även i EU-

valdebatten, en demokrati middag med scenframträdanden och panelsamtal med politiker som 
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Järva ungdomsredaktion höll i under Järvaveckan. 

Arbete för att tillgodose de mänskliga rättigheterna 

Barns rättigheter  
Inom förvaltningen genomförs barnkonsekvensanalyser i utredningar där barn är berörda av 

insatser i syfte att säkerställa att barnets bästa synliggörs i handläggningen av ärenden. Barnet 

bereds delaktighet och inflytande genom information och möjlighet att framföra sin åsikt. 

Socialtjänsten ger stöd och insatser utifrån ett helhetsperspektiv på barnets, den unges och 

familjens behov. Arbetet fortsätter med att utveckla och anpassa arbetssätten för att stärka 

barns delaktighet i handläggningen. För att uppnå detta har förvaltningen antagit en plan för 

2024 års barnrättsarbete inom socialtjänsten. Förvaltningens barnrättssamordnare deltar även i 

socialförvaltningens barnrättsnätverk. 

Implementering av metoden BRA-samtal (barns rätt som anhöriga) pågår. Det innebär att barn 

vars föräldrar som tar emot insatser från socialtjänsten erbjuds BRA-samtal. Den 

övergripande målsättningen med BRA-samtal är att öka barns handlingsutrymme och förmåga 

att hantera sin situation. På längre sikt handlar det om att stärka barns utveckling och 

förebygga psykisk och fysisk ohälsa. Några barn som anhöriga till enskilda i kriminalitet har 

erbjudits BRA-Samtal men tackat nej. En förutsättning för framgångsrikt 

implementeringsarbete är att handläggarnas möjligheter och kompetens stärks för att, 

identifiera barn som anhöriga. Representanter från förvaltningen har medverkat på Stiftelsen 

Allmänna Barnhusets barnrättsdagar under våren. Vilket har inspirerat till planeringen av 

förvaltningens årliga barnrättsdag riktad till medarbetarna på temat ”Barns rättigheter när 

föräldrar har svårigheter”. För att påminna handläggarna om BRA-samtalen planerar 

förvaltningen ett seminarium om metoden för BRA-samtal under hösten. 

Jämställdhet 
Förvaltningen strävar efter att leverera en jämställd och jämlik verksamhet, där både 

bemötandet och delaktigheten ska vara likvärdigt och främjas utifrån ett jämställdhets- och 

jämlikhetsperspektiv. Medarbetare och chefer har kunskaper och förmågor som leder till ett 

gott bemötande och god kommunikation med enskilda som har kontakt med förvaltningen. Ett 

gott bemötande är viktigt för att invånare ska vilja och våga söka det stöd som de har behov 

av. Förvaltningen främjar delaktighet genom individuellt utformat stöd och genom att ta till 

vara på erfarenheter och synpunkter från enskilda. 

Hbtqi- personers rättigheter 
Inom förvaltningen planeras en kompetenshöjning om Hbtqi- personers rättigheter och 

bemötandet av hbtqi-personer, med särskilt fokus på transpersoner. Arbetet med 

kompetenshöjning sker inom de olika verksamhetsområdena och utifrån identifierade behov. 

Regnbågssymbolen har synts på förvaltningshusens fasader i Kista och Tensta under Pride 

veckan. 

Rättigheter för personer med funktionsnedsättning 
I arbetet med medborgarbudget och utformning av utegym i Husby finns ett särskilt fokus på 

funktionshinderperspektivet och med utgångspunkten om universell utformning. Detta har 

genomförts genom bland annat besök på råden för pensionärs- och 

funktionsnedsättningsfrågor samt ungdomsgården Electric. Verksamheternas stående 
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brukarråd syftar till att i högre utsträckning tillvarata brukarnas synpunkter och öka 

delaktigheter. Rättigheter för personer med funktionsnedsättning och tillgänglighet beaktas 

alltid i förvaltningens arbete för att skapa ett tryggt och tillgängligt stadsdelsområde. 

Nationella minoriteters rättigheter 
Förvaltningen behöver höja kompetensen bland medarbetare och chefer om de nationella 

minoriteternas rättigheter. Äldreomsorg erbjuds på de nationella minoritetsspråken utifrån 

behov. Endast finska har identifierats som ett språkligt behov i stadsdelsområdet bland äldre 

utifrån de nationella minoritetsspråken. Idag finns en kund inom förvaltningens hemtjänst 

med stöd på finska. Inom hemtjänst inventeras regelbundet språkkompetens hos medarbetarna 

och man ser en svårighet att rekrytera finskspråkig personal då detta är ett behov som 

förväntas öka. På mötesplatserna för äldre träffas finskspråkiga för gemensamma aktiviteter 

och samvaro. Inom verksamheterna för personer med funktionsnedsättning eller 

socialpsykiatrisk problematik har inget behov av stöd på något av minoritetsspråken 

identifierats. 

Arbete för att motverka rasism 
Förvaltningen strävar mot att öka kunskapen för att motverka rasism och hatbrott. 

Utbildningssatsningar inom området behöver planeras utifrån de olika verksamhetsområdenas 

behov. 

   Indikator 
Periodens 
utfall 

Utfall 
män/ 
pojkar 

Utfall 
kvinnor/ 
flickor 

Utfall VB 
2023 

Prognos 
helår 

Årsmål 
KF:s 
årsmål 

Period 

  

 

Andel med 
förtroende för 
stadsdelsförvaltnin
gen i det område 
där man bor 

     38  % 38 % 2024 

Nämndmål: 3.7.1 Invånarna har tillgång till en jämställd samhällsservice och är 

delaktiga i den lokala samhällsutvecklingen 

 Uppfylls helt 

Beskrivning 

Den lokala demokratiska utvecklingen bygger på befolkningens tillit och förtroende för 

nämndens verksamheter och tilliten innevånare emellan. Nämnden för en aktiv och 

kontinuerlig dialog med verksamheternas målgrupper. Möjligheten att lämna 

medborgarförslag är känd och nyttjad. Medborgardialoger är välbesökta och når grupper som 

annars inte gör sina röster hörda. Medborgarbudget är ett verktyg för att involvera 

medborgarna och åskådliggöra en demokratisk process där prioriteringar görs. 

 

Civilsamhället är en viktig samarbetspartner för nämnden i flera avseenden. Nämnden 

använder samverkansformen idéburet, offentligt partnerskap tillsammans med idéburna och 

ideella organisationer som ett strategiskt verktyg för att finna lösningar på komplexa 

samhällsutmaningar i stadsdelsområdet.  
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Medborgarkontoren är tillgängliga för alla invånare och har medborgarvärdar som arbetar 

relationsskapande med informationsspridning och är tillgängliga för frågor i 

stadsdelsområdet. Stadsdelsmammor utgår från medborgarkontoren och arbetar uppsökande 

för att sprida information till kvinnor som står långt ifrån arbetsmarknad och som inte gör sina 

röster hörda. 

 

Verksamheterna arbetar för att bidra till ökad måluppfyllelse av de globala hållbarhetsmålen i 

Agenda 2030. Nämndens verksamheter är fria från diskriminering och mänskliga rättigheter 

tas tillvara. Barns rättigheter stärks och jämställdhet mellan kvinnor och män, flickor och 

pojkar är grundläggande faktorer vid analys, utveckling och uppföljning av all verksamhet. 

Nämnden arbetar med jämställdhetsanalyser och vidtar åtgärder där det finns omotiverade 

könsskillnader. Nationella minoriteters rättigheter tas tillvara och nämnden utvecklar sitt 

systematiska arbete så att nationella minoriteter synliggörs och deras rättigheter tillgodoses. 

Förväntat resultat 

- Andel invånare i Järva som kan hitta information om Stockholms stads verksamhet och 

satsningar i Järva-området >51 procent. 

- Barnrätts- och jämställdhetsperspektivet beaktas i nämndens planering av verksamhet, vid 

beslutsfattande samt vid genomförande och uppföljning av åtgärder. 

- Antalet verksamheter som är hbtqi-certifierade ökar. 

- Medarbetares kunskap om nationella minoriteters rättigheter ökar. 

- Invånare har fler möjligheter till lokalt demokratiskt inflytande. 

Analys 

Nämnden bedömer att målet kommer att uppfyllas helt under året. Bedömningen grundas på 

att förväntat resultat för nämndmålet uppnås samt att aktiviteterna kommer att genomföras. 

Barnrätts- och jämställdhetsperspektivet 
En viktig utgångspunkt för att säkerställa att barnrätts- och jämställdshetsperspektivet beaktas 

i planering och genomförande av verksamheten är att dessa aspekter beaktats vid 

nämndbeslut. Förvaltningen ser behov av att fortsätta vidareutveckla jämställdhets- och 

barnrättsanalyserna i nämndärenden. Under perioden har därmed förvaltningen påbörjat 

arbetet med att revidera ärenderutiner, samt påbörjat genomförande av kompetenshöjande 

insatser gentemot medarbetare och framtagande av stödmaterial för att öka kunskapen om 

jämställdhet och barnrätt inom förvaltningen. 

Hbtqi-certifierade verksamheter 
Ett prioriterat område för nämnden är att öka antal hbtqi-certifierade verksamheter. Under 

perioden har förvaltningen påbörjat ett arbete med genomförande av inventering kring vilka 

av Järvas verksamheter som är certifierade, som kommer ligga till grund för vidare analys 

kring det fortsatta utvecklingsarbetet. 

Nationella minoriteter 
Under maj månad har medarbetare inom nämndens medborgarkontor genomgått en utbildning 

om romer och romsk inkludering som en del av verksamhetens inkluderingsarbete. 
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Utbildningen syftade till att fördjupa förståelsen för den romska kulturen och utmana 

fördomar. Genom att öka enhetens kunskap och medvetenhet kommer verksamheten skapa en 

mer inkluderande miljö och förbättra servicen till Järvaborna. 

   Aktivitet Startdatum Slutdatum Avvikelse 

  Genomför projekt rörande medborgarbudget 2024-01-01 2026-12-31  

  Genomföra inventering av vilka verksamheter inom förvaltningen 
som är hbtq-certifierade enligt Stockholms stads program och 
införa rutin för kontinuerlig uppföljning. 

2024-01-01 2024-06-30 Avvikelse 

Analys 

En inventering av hbtq-diplomerade verksamheter i förvaltningen är påbörjad och kommer att slutföras under hösten. 
Resultat av inventeringen redovisas i samband med verksamhetsberättelsen. 

  Genomföra kommunikationsinsatser för att öka kunskapen om IOP 
hos det lokala civilsamhället 

2024-01-01 2024-12-31  

  Införa förvaltningsövergripande nätverk och implementera 
samverkansrutiner för hållbarhetsarbetet 

2024-01-01 2024-08-31  

  Utarbeta en strategi för hur förvaltningen ska medverka till att öka 
tillgången till tillgängliga möteslokaler för föreningslivet 

2024-01-01 2024-12-31  

  Utreda förutsättningarna för att stärka stödet till romer på 
medborgakontoret 

2024-01-01 2024-12-31  

  Utveckla jämställdhets- och barnrättsanalyser i nämndprocessen 2024-01-01 2024-12-31  

  Utveckla samverkan med föreningar som företräder personer med 
funktionsnedsättningar 

2024-01-01 2024-12-31  

  Ökade insatser för ökad medvetenhet kring påverkansmöjligheter, 
exempelvis genom Tyck-till appen, synpunkter och 
medborgarförslag 

2024-01-01 2024-12-31  

Uppföljning av ekonomi 

Uppföljning av driftbudget 

Mnkr Budget 
Begärda budget-

justeringar 

Prestations- och 
omslutnings-
förändringar 

Prognos Avvikelse 

Anslag för 
nämndens 
verksamhet (netto) 

3 223,7 0,2 -12,4 3 211,5 0,0 

Kostnader 3 407,4 0,2 2,7 3 410,3 0,0 

Intäkter -183,7 0,0 -15,1 -198,8 0,0 

Prognos/avvikelse 
före 
resultatdispositioner 

    0,0 

Resultatenheternas 
överskott från 2023 

    63,3 

Resultatenheternas 
överskott till 2025 

    -63,3 

Prognos/avvikelse 
efter 
resultatdispositioner 

    0,0 



 

Järva stadsdelsnämnd, Tertialrapport 111(122) 

 

 

Budgetförutsättningar 

Den av kommunfullmäktige beslutade driftbudgeten för 2024 uppgår för nämnden till netto 

3 209,1 mnkr. 

Under februari har kommunstyrelsen i ärendet Avstämning av mål och budget för 2024 fattat 

beslut om budgetjusteringar om totalt 6,8 mnkr i ökade driftmedel. I samband med 

tertialrapport 1 beviljades medel om 7,8 mnkr i ökade driftmedel. Därmed blir den justerade 

driftbudgeten netto 3 223,7 mnkr. 

Utöver kostnadsram om 3 407,4 mnkr och intäktskrav om 78,6 mnkr budgeteras 

omslutningsförändringar om totalt 105,1 mnkr. 

Nämnden prognostiserar sammantaget en budget i balans. Underskott prognostiseras inom 

främst äldreomsorg och individ- och familjeomsorg. Åtgärder är vidtagna och följs löpande av 

förvaltningen. Se vidare i tabellen nedan och under respektive verksamhetsområde. 

Mnkr Netto Budget 
Begärda budget-

justeringar 
Prestations- 
förändringar 

Prognos (före 
resultat-

överföringar) 

Prognos (efter 
resultat-

överföringar) 
Avvikelse 

Nämnd och 
administration 

107,1 0,0 0,0 94,1 94,1 13,0 

Individ- och 
familjeomsorg 

650,0 0,0 0,0 657,0 657,0 -7,0 

varav barn och 
ungdom 

472,2 0,0 0,0 479,2 479,2 -7,0 

varav vuxna 108,3 0,0 0,0 108,3 108,3 0,0 

varav socialpsykiatri 77,0 0,0 0,0 77,0 77,0 0,0 

varav nyanlända -8,0 0,0 0,0 -8,0 -8,0 0,0 

Stadsmiljö- 
verksamhet 

48,4 0,0 0,0 48,4 48,4 0,0 

Avskrivningar 19,8 0,0 0,0 19,8 19,8 0,0 

Internräntor 4,2 0,0 0,0 4,2 4,2 0,0 

Förskoleverksamhet 617,5 0,0 -35,0 578,5 578,5 4,0 

Äldreomsorg 671,1 0,0 0,0 688,1 688,1 -17,0 

Stöd och service till 
personer med 
funktions- 
nedsättning 

609,3 0,2 22,6 627,1 627,1 5,0 

Barn, kultur och fritid 138,0 0,0 0,0 137,0 137,0 1,0 

Arbetsmarknads-
åtgärder 

40,9 0,0 0,0 38,9 38,9 2,0 

Ekonomiskt bistånd 317,4 0,0 0,0 318,4 318,4 -1,0 

varav handläggare 85,0 0,0 0,0 85,0 85,0 0,0 

Övrig verksamhet 0,0 0,0 0,0 0,0 0,0 0,0 

Totalt 3 223,7 0,2 -12,4 3 211,5 3 211,5 0,0 
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Nämnd- och förvaltningsadministration 

Budget 
2024 
(Mnkr) 

Justerad 
budget 
(netto) 
2024 innan 
prog. 
BJ/PF 

Begärda 
budget-
justeringar 

Prognostiserade 
prestationsförändringar 

Prognos 
nettokostnad 
2024 före 
resultat-
överföringar 

Prognos 
nettokostnad 
2024 efter 
resultat-
överföringar 

Avvikelse 
2024 efter 
resultat-
överföringar 

Totalt 107,1 0,0 0,0 94,1 94,1 13,0 

Nettobudgeten för nämnd och administration uppgår till 107,1 mnkr. Kommunstyrelsen har 

till nämnden fördelat 1,0 mnkr för miljö- och klimatsamordnare samt 0,5 mnkr för 

platssamverkan; åtgärder avseende trygghetsskapande, brottsförebyggande och 

trivselskapande. Utöver det har kommunstyrelsen även fördelat 1,0 mnkr för projektet Fokus 

Järva och 0,4 mnkr avseende arbete för demokrati och mänskliga rättigheter; projekt Scale. 

Prognosen visar ett överskott om 13,0 mnkr och avser ianspråktagande av buffert (10,0 mnkr) 

för oförutsedda kostnader avseende placeringar inom omsorgsverksamheterna. Övrigt 

överskott (3,0 mnkr) beror på att personalkostnaderna prognostiseras bli lägre än budgeterat 

för året. 

Verksamhetsområdet innefattar nämnd- och förvaltningsövergripande administration, HR och 

ekonomi. 

Individ- och familjeomsorg 

Budget 2024 
(Mnkr) 

Justerad 
budget 
(netto) 
2024 
innan 
prog. 
BJ/PF 

Begärda 
budget-
justeringar 

Prognostiserade 
prestationsförändringar 

Prognos 
nettokostnad 
2024 före 
resultat-
överföringar 

Prognos 
nettokostnad 
2024 efter 
resultat-
överföringar 

Avvikelse 
2024 efter 
resultat-
överföringar 

varav 
övergripande 

0,5 0,0 0,0 -0,5 -0,5 0,0 

varav barn 
och ungdom 

472,2 0,0 0,0 479,2 479,2 -7,0 

varav vuxna 108,3 0,0 0,0 108,3 108,3 0,0 

varav 
socialpsykiatri 

77,0 0,0 0,0 77,0 77,0 0,0 

varav 
nyanlända 

-8,0 0,0 0,0 -8,0 -8,0 0,0 

Totalt 650,0 0,0 0,0 656,0 656,0 -7,0 

Övergripande verksamhet 

Områdets justerade nettobudget uppgår till 0,5 mnkr. Prognosen visar ingen avvikelse mot 

budget. Verksamheten omfattar kostnader för skuldsanering på medborgarkontoret. 

Barn och ungdom 

Verksamhetsområdets justerade nettobudget uppgår till 472,2 mnkr. Kommunstyrelsen har 

beviljat nämnden 3,6 mnkr avseende placeringskostnader. Prognosen visar på en negativ 

budgetavvikelse om 7,0 mnkr efter resultatdispositioner. 



 

Järva stadsdelsnämnd, Tertialrapport 113(122) 

 

 

Den huvudsakliga förklaringen till avvikelsen är ökade kostnader avseende placeringar för 

barn och ungdomar. Ökningen avser dels ungdomsplaceringar inom LVU (lag om vård av 

unga) och avser ungdomar som blivit placerade utifrån risk för, och inblandning i kriminella 

konflikter. Verksamheten arbetar aktivt med att säkerställa rätt placering för varje individ. 

Tätare uppföljningar med individen görs och möjligheter för hemtagning undersöks i syfte att 

korta tiden för placering. Dygnspriser förhandlas med leverantörer. 

Barn och unga placerade i nämndens egna familjehem har ökat under 2024. De som är 

placerade i familjehem har i många fall särskilda svårigheter som medför extra vårdbehov. 

Dessa insatser medför ökade kostnader för kontaktpersoner, kontaktfamilj och korttidsboende, 

som syftar till att avlasta familjehem och förebygga sammanbrott. Insatserna och kostnaderna 

följs noggrant och arbetet med flytt från köpt vård till egna familjehem fortsätter. 

Verksamheten Barn och Ungdom består av fem enheter. Barn- och ungdomsenheten ansvarar 

för utredningar, uppföljningar av insatser samt placeringar. Familjestödsenheten är nämndens 

egen öppenvård som erbjuder råd, stöd och utbildning för föräldrar. Familj- och 

mottagningsenheten ansvarar för placeringar av barn och ungdomar i familj- och jourhem, 

kontaktverksamhet, familjerättsärenden och tar emot ansökningar samt orosanmälningar för 

barn och ungdomar. Första linjens socialtjänst ansvarar för fältgruppens trygghetsskapande 

insatser som förebygger och minskar risken för psykosocial ohälsa, missbruk och kriminalitet 

bland ungdomar i stadsdelsområdet. 

Bromstensgården är helt intäktsfinansierad och är verksamhetsområdets enda resultatenhet. 

Resultatenheten prognostiserar en budget i balans. 

Vuxna 

Verksamhetsområdets justerade nettobudget uppgår till 108,3 mnkr. Prognosen visar på en 

budget i balans. Placeringskostnader för vuxna bedöms i dagsläget att inrymmas inom budget 

men prognosen kan förändras då flera LVM-utredningar pågår och som kan resultera i 

kostsamma placeringar. Kostnaderna för TÖG (Tak över huvud-garanti) har ökat under året 

och kan resultera i en försämrad prognos längre för året. Orsaken till de ökade kostnaderna för 

TÖG är ett ökat inflöde samt köer till stadens institutioner. 

Relationsvåldsverksamheten har för närvarande många placeringar som tenderar att dra ut på 

tiden utifrån komplexa familjerelationer och hotbilder. Kostnader för dessa har ökat årets 

första månader men bedöms att inrymmas inom budget. Det är i dagsläget osäkert hur den nya 

lagen gällande egna beslut för barn i skyddat boende samt prishöjningar av dygnspriser för 

skyddat boende kommer att påverka årets prognos. 

Verksamheten består av beroendeenheten, Relationsvåldcentrum väst, Relationsvåldteamet, 

Sociala insatsgrupper samt Hemlöshetsteamet. 

Socialpsykiatri 

Verksamhetsområdets justerade nettobudget uppgår till 77,0 mnkr. Prognosen visar en budget 

i balans. Utförarenheten boendestöd i egen regi är en personalintensiv verksamhet. Ökade 

lönekostnader som överstiger enhetens intäkter innebär att enheten arbetar med att optimera 

schemaläggningen. Inom verksamhetsområdet utreds och verkställs insatserna bostad med 

särskild service, boendestöd, gruppboende, sysselsättning, ledsagning och kontaktperson. 
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Nyanlända 

För verksamhetsområdet har för året intäkter om 8,0 mnkr budgeterats. Prognosen visar en 

budget i balans. 

Verksamheten omfattar mottagande av ensamkommande barn och flyktingar samt statsbidrag 

bestående av generalschablon. 

Stadsmiljöverksamhet 

 

Budget 
2024 
(Mnkr) 

Justerad 
budget 
(netto) 
2024 innan 
prog. 
BJ/PF 

Begärda 
budget-
justeringar 

Prognostiserade 
prestationsförändringar 

Prognos 
nettokostnad 
2024 före 
resultat-
överföringar 

Prognos 
nettokostnad 
2024 efter 
resultat-
överföringar 

Avvikelse 
2024 efter 
resultat-
överföringar 

Totalt 72,4 0,0 0,0 72,4 72,4 0,0 

Verksamhetsområdets justerade nettobudget uppgår till 72,4 mnkr, varav 24,0 mnkr avser 

avskrivningar och internränta. Prognosen visar en budget i balans. 

Verksamhetsområdet omfattar drift inom stadsmiljöområdet. Vägunderhåll under 

vintermånaderna sker delvis enligt rörligt pris per insats, vilket kan få påverkan på 

kostnadsbilden, beroende på behov kopplat till väderleken. Utifrån budgetuppdraget om 

verksamhet i egen regi pågår förberedelser inför 2025. 

Förskoleverksamhet 

 

Budget 2024 
(Mnkr) 

Justerad 
budget 
(netto) 2024 
innan prog. 
BJ/PF 

Begärda 
budget-
justeringar 

Prognostiser
ade 
prestationsfö
rändringar 

Prognos 
nettokostnad 
2024 före 
resultat-
överföringar 

Prognos 
nettokostnad 
2024 efter 
resultat-
överföringar 

Avvikelse 2024 
efter resultat-
överföringar 

Totalt 617,5 0,0 -35,0 578,5 578,5 4,0 

Verksamhetsområdets justerade nettobudget prognostiseras till 582,5 mnkr. Kommunstyrelsen 

har beviljat nämnden 0,9 mnkr avseende kemikaliesmart förskola. Prognosen visar ett 

överskott om 4,0 mnkr efter resultatdispositioner. Avvikelsen beror på lägre 

personalkostnader än budgeterat då verksamheten aktivt arbetar med effektivare 

resursanvändning kopplat till lägre barnantal. 

Förvaltningen arbetar aktivt med att öka inskrivningsgraden och följer och analyserar 

barnantalsprognoser inom verksamheten då barnantalet sjunkit i relation till antalet barn som 

ligger till grund för årets budget. 

Verksamhetsområdet tillhandahåller barnomsorg i stadsdelsområdet för barn mellan 1-5 år 

inom totalt 54 förskolor fördelat på åtta resultatenheter. Inom avdelningen finns en 

resursenhet med administration som ansvarar för öppna förskolor och introduktionsförskolor. 
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Äldreomsorg 

 

Budget 
2024 
(Mnkr) 

Justerad 
budget 
(netto) 
2024 innan 
prog. 
BJ/PF 

Begärda 
budget-
justeringar 

Prognostiserade 
prestationsförändringar 

Prognos 
nettokostnad 
2024 före 
resultat-
överföringar 

Prognos 
nettokostnad 
2024 efter 
resultat-
överföringar 

Avvikelse 
2024 efter 
resultat-
överföringar 

Totalt 671,1 0,0 0,0 688,1 688,1 -17,0 

Verksamhetsområdets justerade nettobudget är 671,1 mnkr. Sammantaget prognostiseras en 

negativ budgetavvikelse om 17,0 mnkr för verksamhetsområdet. Hemtjänstenheterna 

prognostiserar underskott för året vilket främst beror på fortsatt höga personalkostnader. 

Enheterna arbetar med förbättrad schemaplanering och analys av nyckeltal för att öka 

effektiviteten kontinuerligt. 

Uppbyggnadsprocessen av Rinkeby vård- och omsorgsboende medför att enheten belastar 

verksamhetsområdets budget negativt till dess att beläggningen vuxit ikapp. Tre plan av fem 

är idag driftsatta och ytterligare ett våningsplan kan, beroende på efterfrågan av platser, 

komma att öppna under slutet av året. Beställarenheten har under året haft stora 

volymökningar inom insatserna vård- och omsorgsboende samt hemtjänst. Om trenden 

bibehålls under resterande del av året kan det innebära större underskott. 

Samtliga enheter där underskott befaras arbetar med åtgärdsplaner. 

Verksamhetsområdet utreder, beslutar och verkställer insatser till personer från åldern 65 år 

och uppåt. Utöver ledning, utvecklingsenhet och beställarenhet finns det fyra utförarenheter. 

Insatser som tillhandahålls av enheterna är bland annat hemtjänst i ordinärt boende, 

nattpatrull, tryggt mottagande i hemmet, servicehus, vård och omsorgsboende, 

korttidsboende, dagverksamhet, aktivitetscenter, MAR (medicinskt ansvarig för 

rehabilitering), MAS (medicinskt ansvarig sjuksköterska), syn-och hörselinstruktörer, 

demenskoordinator och fixartjänster. 

Stöd och service till personer med funktionsnedsättning 

 

Budget 
2024 
(Mnkr) 

Justerad 
budget 
(netto) 
2024 innan 
prog. 
BJ/PF 

Begärda 
budget-
justeringar 

Prognostiserade 
prestationsförändringar 

Prognos 
nettokostnad 
2024 före 
resultat-
överföringar 

Prognos 
nettokostnad 
2024 efter 
resultat-
överföringar 

Avvikelse 
2024 efter 
resultat-
överföringar 

Totalt 609,3 0,2 22,6 627,1 627,1 5,0 

Verksamhetsområdets justerade nettobudget prognostiseras till 627,1 mnkr. Budgeten baseras 

huvudsakligen på antalet prestationsbaserade LSS-insatser vid avläsningen i augusti 2023 och 

justerats under hösten utifrån avläsningar genomförda i mars och augusti 2024. Prognosen 

visar ett överskott om 5,0 mnkr vilket beror på att beställarenheten haft lägre kostnader än 

budgeterat. Det avser främst på korttidsboenden samt riksfärdtjänst.  
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Daglig verksamhet erfar utmaningar med att få in fler deltagare på grund av 

lokalbegränsningar, vilket tillsammans med högre lönekostnader kan innebära ett underskott. 

Inom verksamhetsområdet utreds, beslutas och verkställs stödinsatser till personer som har en 

funktionsnedsättning. Insatser som verkställs i egen regi organiseras i fyra resultatenheter, 

bestående av två gruppbostäder och två daglig verksamhet. Utöver dessa finns även en 

utförarenhet med ansvar för personlig assistans, avlösning och ledsagning. 

Barn, kultur och fritid 

 

Budget 
2024 
(Mnkr) 

Justerad 
budget 
(netto) 
2024 innan 
prog. 
BJ/PF 

Begärda 
budget-
justeringar 

Prognostiserade 
prestationsförändringar 

Prognos 
nettokostnad 
2024 före 
resultat-
överföringar 

Prognos 
nettokostnad 
2024 efter 
resultat-
överföringar 

Avvikelse 
2024 efter 
resultat-
överföringar 

Totalt 138,0 0,0 0,0 137,0 137,0 1,0 

Verksamhetsområdets justerade nettobudget uppgår till 138,0 mnkr. Verksamhetsområdet 

prognostiserar ett överskott om 1,0 mnkr. Kommunstyrelsen har till nämnden fördelat 2,1 

mnkr för avgiftsfria sommarlovsaktiviteter och 0,7 mnkr för sommarkolloverksamheten. 

Överskottet beror i huvudsak på lägre personalkostnader än budgeterat inom 

fritidsgårdsverksamheten. 

Verksamheten omfattar medborgarservice, kollo, Framtidens hus, ungdomsgårdar, kultur med 

fokus på barn och unga, parklekar samt korttidstillsyn. Inom verksamhetsområdet finansieras 

även föreningsbidrag och idéburet offentligt partnerskap (IOP). 

Arbetsmarknadsåtgärder 

 

Budget 
2024 
(Mnkr) 

Justerad 
budget 
(netto) 
2024 innan 
prog. 
BJ/PF 

Begärda 
budget-
justeringar 

Prognostiserade 
prestationsförändringar 

Prognos 
nettokostnad 
2024 före 
resultat-
överföringar 

Prognos 
nettokostnad 
2024 efter 
resultat-
överföringar 

Avvikelse 
2024 efter 
resultat-
överföringar 

Totalt 40,9 0,0 0,0 38,9 38,9 2,0 

Verksamhetsområdets nettobudget uppgår till 40,9 mnkr. Verksamhetsområdet prognostiserar 

ett överskott om 2,0 mnkr. Matchning av kandidater och lämpliga arbetsplatser för offentligt 

skyddat arbete (OSA) är utmanande, vilket har lett till överskottet. Under sommaren erbjöds 

2 931 ungdomar arbete, varav 2 548 ungdomar anställdes vilket också bidragit till överskottet. 

Nämnden tillhandahåller sommar-, höst- och jullovsjobb riktat till ungdomar inom 

stadsdelsområdet. Verksamhetsområdet består även av offentligt skyddade anställningar. 

Förvaltningens arbetsmarknadsinsatser erbjuder arbetsförmågebedömning samt 

aktivitetsförmågebedömning med individanpassat arbete som mål. 
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Ekonomiskt bistånd 

 

Budget 
2024 
(Mnkr) 

Justerad 
budget 
(netto) 
2024 innan 
prog. 
BJ/PF 

Begärda 
budget-
justeringar 

Prognostiserade 
prestationsförändringar 

Prognos 
nettokostnad 
2024 före 
resultat-
överföringar 

Prognos 
nettokostnad 
2024 efter 
resultat-
överföringar 

Avvikelse 
2024 efter 
resultat-
överföringar 

Totalt 317,4 0,0 0,0 318,4 318,4 -1,0 

Verksamhetsområdets justerade nettobudget uppgår till 317,4 mnkr. Prognosen visar på en 

negativ avvikelse om 1,0 mnkr. Ett ökat antal hushåll under juni och juli samt höga bidrag per 

hushåll under året är de främsta anledningarna till underskottet för verksamhetsområdet. 

Under året har i snitt 1715 hushåll erhållit försörjningsstöd vilket är en ökning med 3 hushåll 

jämfört med snittet för 2023. 

För närvarande prognostiseras ingen betydande ökning av antalet hushåll under årets sista 

tertial men prognosen kan förändras med anledning av den rådande lågkonjunkturen. 

Medelbidraget per hushåll avseende juli månad uppgår till 11 890 kr och överstiger snittet för 

staden med 585 kr. Detta beror till stor del på att antal biståndstagare per hushåll är högre än 

stadens genomsnitt samt de förhöjda kostnaderna för vandrarhemsliknande och akuta 

boenden. Kostnader för tillfälliga boenden är fortsatt höga jämfört med samma period 

föregående år. Kostnad för dessa uppgår i snitt till 1,2 mnkr jämfört med 1,0 mnkr under 

2023. 

Verksamhetens uppdrag är att hjälpa människor att komma tillrätta med försörjningshinder 

samt att pröva rätten till ekonomiskt stöd under tiden. De flesta som uppbär ekonomiskt 

bistånd gör det på grund av arbetslöshet, sjukskrivning eller socialmedicinska skäl. 
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Resultatenheter 

Resultatenhetens namn 

Resultat- 
enhetens 

bruttobudget 
2024               
tkr 

Resultatöver- 
föring från 2023 

Överskott (-) 
Underskott (+) 

tkr 

Resultat 2024 
Överskott (-) 

Underskott (+) 
tkr 

Resultat- 
överföring till 

2025 Överskott 
(+) Underskott (-) 

tkr 

Bromstensgården (IoF) 17 560,0 -1 756,0 0,0 1 756,0 

Akalla förskolor 47 918,0 -4 784,0 0,0 4 784,0 

Husby förskolor 43 835,0 -4 356,0 0,0 4 356,0 

Kista förskolor 73 688,0 -7 309,0 0,0 7 309,0 

Rinkeby förskolor 80 452,0 -8 045,0 0,0 8 045,0 

Centrala Spånga-Tensta 71 132,0 -6 978,0 0,0 6 978,0 

Sundby-Bromsten 46 064,0 -4 546,0 0,0 4 546,0 

Solhem-Flysta 53 041,0 -5 291,0 0,0 5 291,0 

Östra Tensta 62 594,0 -6 065,0 0,0 6 065,0 

Bostäder med särskild service S-T 50 140,0 -5 014,0 0,0 5 014,0 

Fridagruppens dagliga verksamhet 52 371,0 -4 937,0 0,0 4 937,0 

Rinkeby-Kista dagliga verksamhet 21 561,0 -932,0 0,0 932,0 

Bostäder med särskild service R-K 47 095,0 -3 243,0 0,0 3 243,0 

Summa resultatenheter 667 451,0 -63 257,0 0,0 63 257,0 

Resultatenheterna har en ingående fond om 63 257,0 tkr. 

 Resultatenheten inom individ- och familjeomsorg prognostiserar en budget i balans.  

 Resultatenheterna inom stöd och service till personer med funktionsnedsättning 

prognostiserar en budget i balans. 

 Resultatenheterna för förskola prognostiserar sammantaget en budget i balans. 

Resultatenheternas utgående fond beräknas därmed uppgå till 63 257,0 tkr, se mer i bilaga 1. 

Investeringar 

Mnkr Budget 2024 
Begärda 

budgetjusteringar 
Prognos 2024 Avvikelse 

Parkinvesteringar 10,2  0,0  10,2  0,0  

Parkreinvesteringar 3,3  0,0  3,3  0,0  

Nycklade medel 
Stadsmiljö 

10,4  0,0  10,4  0,0  

Klimatinvesteringar 5,0  0,0  5,0  0,0  

Trygghetsinvesteringa
r 

10,1  0,0  10,1  0,0  

Övriga 
investeringsmedel 

5,0  0,0  5,0  0,0  

Maskiner & inventarier 11,0  3,6  13,6  1,0  

Totalt investeringar 55,0  3,6  57,6  1,0  



 

Järva stadsdelsnämnd, Tertialrapport 119(122) 

 

 

Stadsmiljöinvesteringar 

Investeringsbudgeten för stadsmiljö uppgår sammantaget till 44,0 mnkr. 

Kommunstyrelsen har i samband med avstämningsärendet beviljat budgetjustering om 

2,5mnkr i klimatinvestering för klimatanpassning av en trädallé intill Askebyparken och 2,5 

mnkr för parkleken Rinken. 

Kommunstyrelsen tilldelade även budgetjusteringar om 4,0 mnkr till stadsdelsnämnden 

avseende biologisk mångfald; arbete med stadsodling och anläggning av ängar i Järvaområdet 

samt återställning av naturmark i naturområdet Akalla. 

Ytterligare budgetjustering om 1,0 mnkr tilldelades för investering i naturreservat avseende 

portabla toaletter inom Igelbäcken och renovering av gärdesgård i Akalla by. 

Stadsdelsnämnden har tilldelats budgetjusteringar om 10,1 mnkr för trygghetsinvesteringar. 

Beviljade budgetjusteringar innefattar belysningsåtgärder i Gryningsparken och belysning av 

Tenstadalen/Tensta skate, utsmyckning av gångtunnlar och upprustning av gångväg 

Tallåsvägen. Vidare har nämnden tilldelats medel för anläggning av utegym i Husby gård och 

multisportplan i Rinkeby samt upprustning av Bussenshus bollplan och förstärkning av 

trafikhinder och stängning av smitvägar. 

För stadsmiljöinvesteringar prognostiseras en budget i balans. 

Maskiner och inventarier 
Den justerade investeringsbudgeten för maskiner och inventarier uppgår till 11,0 mnkr. För 

året prognostiseras ett överskott om 1,0 mnkr. Den främsta anledningen till överskottet är att 

projekt gällande ny Kompetensverkstad och nytt Framtidens hus har skjutits fram. 

Stadsdelsnämnden beviljades i samband med avstämningsärendet budgetjusteringar om totalt 

7,8 mnkr. För medlen har planerats inköp av maskiner och inventarier inom äldreomsorgen, 

förskoleverksamheten och verksamhet för barn, kultur och fritid. 

Maskiner och inventarier, parkdrift i egen regi 

För investeringar i maskiner och inventarier avseende uppstart av parkdrift i egen regi ansöker 

nämnden i detta ärende om budgetjustering hos kommunstyrelsen om 3,6 mnkr. Övertagandet 

av parkdriften från dagens entreprenörer sker i sin helhet 2025. För att övertagandet av driften 

ska kunna förberedas och påbörjas redan under våren 2025 planerar förvaltningen att 

genomföra beställningar under hösten 2024. Detta med anledning av att det är lång leveranstid 

gällande fordon som ska användas för att parkdriften ska kunna utföras. 

Försäljningar av anläggningstillgångar 

Verksamhetsprojekt (driftprojekt) 
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Omslutningsförändringar 

Nämnden redovisar omslutningsförändringar om totalt 15,1 mnkr som preciseras i tabellen 

nedan. 

Mnkr Kostnader Intäkter 

Nämnd och administration 0,0 0,0 

Individ- och familjeomsorg 9,5 -9,5 

varav barn och ungdom 7,4 -7,4 

varav vuxen 2,1 -2,1 

varav socialpsykiatri 0,0 0,0 

varav nyanlända 0,0 0,0 

Stadsmiljöverksamhet 0,0 0,0 

avskrivningar 0,0 0,0 

internräntor 0,0 0,0 

Förskoleverksamhet 5,6 -5,6 

Äldreomsorg 0,0 0,0 

Stöd och service tillpersoner med 
funktionsnedsättning 

0,0 0,0 

Barn, kultur och fritid 0,0 0,0 

Arbetsmarknadsåtgärder 0,0 0,0 

Ekonomiskt bistånd 0,0 0,0 

Övrig verksamhet 0,0 0,0 

Totalt 15,1 -15,1 

  

Budgetjusteringar 

Nämnden föreslås hos kommunstyrelsen begära budgetjusteringar om sammanlagt 0,2 mnkr 

avseende driftmedel och 3,6 mnkr avseende investeringsmedel. 

Driftmedel 

 budgetjustering om 0,2 mnkr avseende kommunalt bostadsbidrag. 

Se mer detaljer i bilaga 2. 

Investeringsmedel 

 budgetjustering om 3,6 mnkr avseende park i egen regi.  

Se mer detaljer i bilaga 3. 
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Medel för lokaländamål 

Analys av balansräkning 

Balansräkning, mnkr 2023-08-31 2024-08-31 Avvikelse 

Tillgångar    

Anläggningstillgångar 227,1 229,1 2,0 

Mark, byggnader, tekniska 
anläggningar 

214,2 205,9 -8,3 

Maskiner och inventarier 12,9 23,3 10,4 

Omsättningstillgångar 188,7 200,7 12,0 

Kundfordringar 25,6 13,5 -12,1 

Diverse kortfristiga 
fordringar 

104,4 116,5 12,1 

Förutbetalda kostnader & 
upplupna intäkter 

57,7 69,8 12,1 

Kassa och bank 0,9 0,9 - 

Summa 415,8 429,9 14,1 

Skulder och eget kapital    

Eget kapital -176,2 -222,8 -46,6 

Långfristiga skulder -2,2 -1,5 0,7 

Kortfristiga skulder -237,3 -205,6 31,7 

Kortfristiga skulder till 
kreditinstitut & kunder 

-0,9 -1,4 -0,5 

Leverantörsskulder -76,0 -66,8 9,2 

Övriga kortfristiga skulder -9,6 -0,1 9,5 

Upplupna kostnader & 
förutbetalda intäkter 

-150,2 -137 13,2 

Summa -415,8 -429,9 -14,1 

Analys av balansräkning 

Nämndens balansomslutning i tertialrapport 2, 2024 har en förändring om 14,1 mnkr jämfört 

med samma period förra året. 

Tillgångar 

Anläggningstillgångarna är 2 mnkr högre jämfört med föregående år och avser aktivering av 

stora investeringsprojekt inom stadsmiljö. 

Omsättningstillgångarna är 12 mnkr högre jämfört med föregående år. 

Interna kundfordringar har minskat med 11,5 mnkr och det beror på flera stora inbetalningar, 

till exempel en faktura på 14,7 mnkr mot Finansförvaltningen avseende förgävesprojektering. 

Diverse kortfristiga fordringar har ökat med 12,1 mnkr. Förändringen beror mest på en 

fordran hos staten avseende statsbidrag för sommarjobb. 
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Förutbetalda kostnader och upplupna intäkter är 12,1 mnkr högre jämfört med föregående år. 

Förändringen avser, utöver de maskinella fordringarna, periodisering av hyresfakturor som 

fanns med i den automatiska uppbokningen av ankomstregistrerade leverantörsfakturor men 

som avser kvartal 4. 

Skulder och eget kapital 

Förändringen av eget kapital är -46,6 mnkr. 

Långfristiga skulder är 0,7 mnkr lägre jämfört med föregående år och beror på uppbokning av 

icke-offentligt investeringsbidrag. 

Kortfristiga skulder är 31,7 mnkr lägre jämfört med föregående år. 

Leverantörsskulder är 9,2 mnkr lägre jämfört med föregående år vilket beror på ett minskat 

antal fakturor. 

Övriga kortfristiga skulder till staten är 9,5 mnkr lägre jämfört med föregående år och det 

beror på att LASS-kostnaderna avseende juli-augusti var försenade 2023 därav en uppbokning 

mot staten på 9,5 mnkr vilket inte behövdes år 2024. 

Upplupna löner och sociala avgifter har totalt minskat med 19,3 mnkr och det beror främst på 

lägre periodisering av timlöner, ersättning för obekväm arbetstid, kompenserad övertid och 

övriga tillägg. 

Övrigt 

Intern kontroll 

Järva stadsdelsnämnd ska enligt KL 6 kap. 6§ inom sitt område se till att verksamheten 

bedrivs i enlighet med de mål och riktlinjer som fullmäktige har bestämt samt de 

bestämmelser i lag eller annan författning som gäller för verksamheten. I samma paragraf 

tydliggörs även att nämnden ska se till att den interna kontrollen är tillräcklig och att 

verksamheten bedrivs på ett i övrigt tillfredsställande sätt. 

Nämnden bedömer att det interna kontrollarbetet hittills under året har förlöpt enligt plan. 

Inga väsentliga avvikelser har identifierats kopplat till nämndens internkontrollplan. 

Övrigt 


